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PRESENTACIÓ 

 

 

La [qyG~um pq xêmz¦ ±¹°¶ del Consell Escolar de les Illes Balears 

recull, en forma de resum, tota l'activitat realitzada per aquest òrgan 

de consulta participativa. 

En primer lloc, vull destacar que l'any 2017 va ésser molt dens en 

reunions i profitós en realitzacions. 

En el mes de gener es va dur a terme una reunió amb la presidenta del 

Govern, Sra. Francina Armengol, el vicepresident, Sr. Gabriel Barceló i 

el conseller d'Educació i Universitat, Sr. Martí March, per contrastar i 

recollir opinions en defensa dels interessos en matèria educativa de la 

nostra comunitat autònoma a la Conferència de Presidents 

Autonòmics que es va dur a terme el dia 17 de gener en la càmera del Senat. 

Per altra banda, es va continuar l'estudi del document del Pacte per l'Educació de les Illes 

Balears  en l'àmbit de Comissió Permanent que va concloure la tasca. El document final es va 

aprovar en el Ple de dia 4 d'abril de 2017. El document, juntament amb els vots particulars 

de l'STEI i de CCOO, va ésser lliurat al conseller d'Educació i Universitat, Sr. Martí March, 

amb la finalitat que fos traslladat al Parlament de les Illes Balears. 

Entre els mesos de març i de juny es va elaborar i aprovar la modificació del Reglament 

pê]~smzu¡§mouF u T¢zou{zmyqz¡ pqx QSWP |q~ ¡mx pêmpm|¡m~-lo a la Llei 7/2016.  

Abans que finalitzàs el curs escolar es va aprovar l' Informe del Sistema Educatiu corresponent 

al curs 2013-2014 i es va posar a disposició de la comunitat educativa. 

Aquest curs també es va presentar en un Ple del CEIB la Memòria anual de l'Institut de la 

Convivència i l'Èxit Escolar corresponents als cursos 2015-2016 (2 de març 2017) i 2016-

2017 (1 de desembre 2017). La presentació va ser a càrrec de la seva directora, Sra. Marta 

Escoda. 

Finalment, cal destacar que després de les vacances d'estiu, es va iniciar la modificació de 

l'actual llei dels Consells Escolars de les Illes Balears per tal d'actualitzar la seva composició i 

fer que l'elecció del president o presidenta la realitzin els seus membres, com aspectes més 

importants. 

No vull acabar sense agrair la participació de tots els integrants del Consell Escolar de les Illes 

Balears en la realització de les diferents tasques que ha dut a terme. 

 

 

 

Pere J. Carrió Villalonga 

President del Consell Escolar de les Illes Balears 
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1. PLA DE TREBALL I AVALUACIÓ                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

 
R¢~mz¡ xêmz¦ ±¹°¶ q  |{pqz ~q  mx¡m~ xq   qsJqz¡  mo¡¢mou{z  p¢¡q  m ¡q~yqÀ 
 

- Elaboració i publicació de la [qyG~um pq xêmz¦ ±¹°µ.  

aêtm o{z¡uz¢m¡ ~qmxu¡§mz¡ xa publicació de manera digital de la Memòria del Consell Escolar de 

xq  Wxxq  Pmxqm~ ¿ \{y=   êqpu¡m~qz °¹¹ q¥qy|xm~  qz |m|q~ |q~ pu ¡~un¢u~ qz¡~q qx  yqyn~q  

pqx QSWPÃ qx o{z qxxq~ pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ u qx  pu~qo¡{~  sqzq~mx  pq xêq yqz¡mpm 

conselleria. 
 

- `qo{xxupm pq xq  pmpq  q ¡mpA ¡u}¢q  }¢q q ¡mz qz |{pq~ pq xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u 

czu£q~ u¡m¡  {n~q qx  u ¡qym qp¢om¡u¢ pq xq  Wxxq  Pmxqm~ Ã |q~ m xêqxmn{~mouF u |¢nxuomouF pê¢z 

uzr{~yq mz¢mx  {n~q xêq ¡m¡ pqx  u ¡qym qp¢om¡u¢ pq xq  Wxxq  Pmlears.  

aêtm qxmn{~m¡ xêWzr{~yq  {n~q xêq ¡m¡ pqx  u ¡qym qp¢om¡u¢ pq xq  Wxxq  Pmxqm~  o{~~q |{zqz¡ mx 

o¢~  ±¹°²Ñ°³ u  êtm o{z¡uz¢m¡ myn xm ~qo{xxupm pq xq  pmpq  o{~~q |{zqz¡  m xêWzr{~yq 

2014/15. 
 

- Relacions amb els consells escolars municipals de les Illes Balears.  

Rq  pqx QSWP  êtmz m  q  {~m¡ qx  o{z qxx  q o{xm~  y¢zuou|mx  }¢q t{ tmz  {xÁxuou¡m¡¿ 

 

- Foment de les relacions amb els consells escolars insulars.  

El CEIB ha assessorat els consells escolars insulars de Mallorca, Menorca, Eivissa i 

Formentera quan ho han sol·licitat. 

El president del CEIB va assistir a xm o{zrq~>zoumÀ ÇZm ¡~mz r{~ymouF qp¢om¡u£mÀ }¢uzm q o{xm 

|q~ m }¢uzm  {ouq¡m¡Æ ÕSp¢m~p dmxx{~¦Ö organitzada pel Consell Escolar de Mallorca i que va 

tenir lloc el dia 13 de novembre de 2017. 
 

- ^m~¡uou|mouF mo¡u£m qz xq  mo¡u£u¡m¡  {~smzu¡§mpq  |qx Q{z qxx S o{xm~ pq xêS ¡m¡ u |qx  Q{z qxx  

Escolars Autonòmics.  

El president, Sr. Pere Carrió Villalonga, va assistir a la reunió de la Junta de Participación de 

Presidentes de Consejos Escolares Autonómicos de dia 26 de gener i el 23 de novembre i al 

Pleno del Consejo Escolar del Estado de dia 21 de març i el 19 de desembre de 2017. 
 

- Q{{~puzmouF myn xm aqo~q¡m~um Uqzq~mx pq xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ |qx }¢q rm 

a la tramitació de totes les despeses generades pel CEIB.  

Aquesta tasca ha funcionat amb normalitat.  
 

- Millora i manteniment del web del CEIB.  

R¢~mz¡ xêmz¦ ±¹°¶  êtm ymz¡uzs¢¡ u  êtm mo¡¢mxu¡§m¡ qx ¤qn pqx QSWP¿  
 

- Informatització de processos. 

O}¢q ¡m ¡m om xêtm ~qmxutzat el personal del CEIB.  
 

- Millora de les instal·lacions i equipaments informàtics.  

R¢~mz¡ xêmz¦ ±¹°¶  êtm p¢¡ m ¡q~yq qx ymz¡qzuyqz¡ pqx  q}¢u|myqz¡  uzr{~y8¡uo ¿  
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Sz ~qxmouF myn xêq¥qo¢ouF pqx  {nvqo¡u¢ Ã omx pq ¡mom~À  

 

1.-Sxmn{~mouF pê¢zm |~{|{ ¡a de canvi de normativa. 

Continuant amb la modificació de la normativa, es va aprovar i publicar la modificació del 

Reglament pê{~smzu¡§mouF u r¢zou{zmyqz¡ del Consell Escolar de les Illes Balears: Resolució 

pqx o{z qxxq~ pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ pq ²¹ pq v¢z¦ pq ±¹°¶ |q~ xm }¢mx  ê{~pqzm xm |¢nxuomouF 

pqx `qsxmyqz¡ pê{~smzu¡§mouF u r¢zou{zmyqz¡ pqx Q{z qxx S o{xm~ pq xq  Wxxq  Pmxqm~  ÕP]WP 

núm. 85, de 13 de juliol 2017). 

 

^q~ mx¡~m nmzpmÃ  êtm uzuoum¡ xêqxmn{~mouF pq xm |~{|{ ¡m pq y{puruomouF pqx Rqo~q¡ legislatiu 

°°±Ñ±¹¹°Ã pq ¶ pq  q¡qyn~qÃ |qx }¢mx  êm|~{£m xm Zxqu pq o{z qxx  q o{xm~  pq xq  Wxxq  Pmxqm~ ¿ 

 

2.-Foment de les relacions del CEIB amb la comunitat educativa. 

R¢~mz¡ xêmz¦ ±¹°¶  êtm ymz¡qzs¢¡ mo¡¢mxu¡§m¡ qx ¤qn pqx QSWP u  êtm o{z¡uz¢m¡ myn xa 

|¢nxuomouF mx QSWPx{s pqx  q pq£qzuyqz¡  u xq  z{¡Aouq  myn xê{nvqo¡u¢ pq p{zm~ m o{z>u¥q~ 

qz¡~q xm o{y¢zu¡m¡ qp¢om¡u£m xêmo¡u£u¡m¡ pqx Q{z qxx S o{xm~ pq xq  Wxxq  Pmxqm~ ¿ Oyn xm ym¡qu¥m 

finalitat, la Revista del CEIB  êtm pu£¢xsm¡ |q~ o{~~q¢ qxqo¡~Gzuc entre els membres del CEIB, 

¡{¡  qx  oqz¡~q  qp¢om¡u¢  u mx¡~q  uz ¡u¡¢ou{z  pq xq  Wxxq  Pmxqm~ ¿ bmyn=  êtm |¢nxuompm mx ¤qn 

del CEIB i al CEIBlog. 

 

3.-b~qnmxxm~ qz xêqxmn{~mouF u m|~{£mouF pqx ^mo¡q |q~ xêSp¢omouF pq xq  Wxxq  Pmxqm~ ¿ 

Després de la c{z ¡u¡¢ouFÃ xêmz¦ ±¹°µÃ pq xm Q{yu  uF S |qoAruom bqy|{~mx |q~ m xêqxmn{~mouF 

pqx R{o¢yqz¡ pqx ^mo¡q |q~ xêSp¢omouF ÕQSb^SÖ, amb representació de totes les 

organitzacions que formen part del Consell Escolar de les Illes Balears, es va dur a terme 

xêq ¡¢pu i el debat del document pêWxxq  |q~ ¢z ^mo¡q¿ R¢~mz¡ xêmz¦ ±¹°¶ q  £m qxq£m~ qx 

document a la Comissió Permanent per debatre els acords presos a la CETPE i els temes que 

}¢qpm~qz |qzpqz¡  pêmo{~p¿ ^{ ¡q~u{~yqz¡Ã xm Q{yu  uF ^q~ymzqz¡ £m m|~{£m~ qx p{o¢yqz¡ 

que es va enviar als membres del Ple del CEIB per tal que poguessin presentar esmenes. 

Sx pum ³ pêmn~ux qx ^xq pqx Q{z qxx S o{xm~ pq xq  Wxxq  Pmxqm~  £m m|~{£m~ qx p{o¢yqz¡¿  

 

4.-Organització i custòdia de la documentació del CEIB. 

A les tasques habituax  pq ~qsu ¡~q u m~¥u¢ pq p{o¢yqz¡mouF  êtu tm mrqsu¡ xm ~q{~smzu¡§mouF u 

actualització del registre documental de la biblioteca.  
 

ACTUACIONS BÀSIQUES I REGLAMENTÀRIES 

Funcions preceptives del CEIB 

aêtmz qxmn{~m¡ ´ uzr{~yq   {n~q |~{vqo¡q  z{~ym¡u¢   {x·licitats des de la Conselleria 

pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡¿  

Reunions reglamentàries corresponents al funcionament 

dels òrgans col·legiats del CEIB 

aêtmz p¢¡ m ¡q~yq xq   qsJqz¡  ~q¢zu{z À 

- 5 sessions del Ple. 

- 13 sessions de la Comissió Permanent. 

- 2 sq  u{z  pq xm Q{yu  uF S |qoAruom pê]~pqzmouF u Wzz{£mouF pqx au ¡qym Sp¢om¡u¢¿ 

- 1 sessió de la Comissió Específica de Planificació, Construccions i Equipament. 
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2. EL CONSELL ESCOLAR DE LES ILLES BALEARS 

 

 

2.1. Òrgans unipersonals del Consell Escolar de les Illes Balears 

 

De dia 1 de gener fins dia 31 de desembre de 2017 

President: Pere Carrió Villalonga 

Vicepresidenta: Joana Maria Mas Cuenca 

Secretària: Margalida Salom Torrens 

 

 

2.2. Òrgans col·legiats del Consell Escolar de les Illes Balears 

 

2.2.1. Ple 
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Membres del Ple a dia 1 de gener de 2017 

 

CONSELLERS I CONSELLERES 1 REPRESENTACIÓ ORGANITZACIÓ GRUP 

Gabriel Caldentey Ramos  

Cosme Orell Bonet (s) 

Professorat   

STEI 

A 

Maria Antònia Font Gelabert 

Antònia Albertí Tomás (s) 

Ramon Mondéjar Coll  

Paulí Aguiló Vicente (s) 

Miquel Àngel Santos Nebot 

Norma Alicia Tolosa Pericàs (s) 
Alternativa 

Antònia Font Tous 

Joana M. Romaguera Vallejo (s) 
UOB 

María Alarcón Bigas  

Francesc Coll Rotger (s) 
FETE-UGT 

Antoni Riera González 

Víctor Villatoro González (s) 
ANPE 

Yolanda Calvo Rodríguez 

Eva Beatriz Cerdeiriña Outeiral (s) 
FECCOO 

Jordi Gual Martínez 

Ismael Alonso Sánchez (s) 
FEUSO 

Antoni Sacarés Mas 

Alexandra Cerqueiro Van Nijhuis (s) 
FSIE 

Vicente Rodrigo Ramírez 

Albert Lobo Melgar (s) 

^m~q  u ym~q  pêmx¢yzq  

 

 

COAPA B 

Isabel Carnero Martínez 

Helena Inglada Grau (s) 

Josefa Costa Tur 

Glòria Ferrer Camps (s) 

Francesca Faccioli 

Elisa Pons Vich (s) 

M. Cristina Conti Oliver 

Verónica Martínez Roca (s) 

Sebastià Rubí Tomás 

Aina Socias Garau (s) 

Juan Jesús Bouzas Grau  

Juan Gabriel Barceló Matas (s) 
CONFAECIB 

Selene Serrano Juan 

Rosa Mesquida Rosselló (s) 

Alumnes C 
Victoria Isabel Rufete García 

Maria Zívic Monjó (s) 

Sara Sánchez Puig 

Lucía Sánchez Puig (s) 

                                                        
1 (s): Suplent 
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CONSELLERS I CONSELLERES 1 REPRESENTACIÓ ORGANITZACIÓ GRUP 

Guillem Serra Serra 

Pere Josep Bueno Bauzà (s) 
Personal 

d'Administració  

i Serveis 

 

STEI 
 D 

Maria Luisa Pol Romaguera 

José Ucendo Hernández (s) 
USO 

Marc González Sabater 

M. Concepción Moragues de Oleza 

(s) 
Titulars de centres 

docents privats 
FERE-CECA-ECIB E 

Miquel Balle Palou 

Llúcia Salleras Julià (s) 

Francisca Garí Perelló 

Soledad Trapero Cañero (s) 
Centrals  

i organitzacions 

sindicals  

UGT 

F 
Antonio Baos Relucio 

M. Gloria Escudero Tomás (s) 
CCOO 

Bernat Josep Alemany Ramis 

Gemma Cardona Soley (s) Organitzacions 

patronals 

EG-ECIB 

G 
Ventura Blach Amengual 

Guillermo Lladó Valdevieso (s) 
CECEIB 

Eduard Ribau Font 

Albert Flores Clemente (s) 

Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ H 
Marta Escoda Trobat 

Coloma Ferrer Salas (s) 

Tomeu Barceló Rosselló 

Lluc Mas Pocoví (s) 

Miquel F. Oliver Trobat 

Francisca Marí Escandell (s) 

Consells escolars 

Mallorca 

I 

Margarita Allès Pons 

M. del Mar Lluc Martínez (s) 
Menorca 

Alberto Taranco Iriondo 

Maria Planells Planells (s) 
Eivissa  

Raquel Guasch Ferrer 

Teresa Costa Castelló (s) 
Formentera 

Maria Antònia Veny Serra 

Neus Serra Cañellas (s) 

Administració local  
FELIB J 

Laia Obrador Pons 

Gabriel Pons Pons (s) 

Vicenta Mengual Llull 

Elena López Bonet (s) 

Susanna Moll Kammerich Ajuntament de Palma  

Francesc Miralles Mascaró 

Rafel Maria Creus Oliver (s) 
 

 

Consells insulars  

 

Mallorca  

 

K 

 
Miquel Àngel Maria Ballester 

Antoni Payeras Urbina (s) 
Menorca 
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CONSELLERS I CONSELLERES 1 REPRESENTACIÓ ORGANITZACIÓ GRUP 

David Ribas i Ribas 

Margalida Ferrer Marí (s) 

 
 

Consells insulars 

Eivissa  
 

 

K 
Susana Labrador Manchado 

Vanessa Parellada Torres (s) 
Formentera 

Jordi Vallespir Soler Universitat de les Illes Balears (UIB) L 

Pere Carrió Villalonga 

Personalitats de prestigi reconegut en el camp de 

xêqp¢omouF 
M 

Joana Maria Mas Cuenca 

Antoni Salvà Salvà 

Myriam Fuentes Milani 

Sebastià Mandilego Alemany 

Francisca Trias Company (s) 
Col·legi Oficial de Doctors i Llicenciats (CDLIB) N 

Enric Pozo Mas 

Xavier Seguí Gelabert (s) 

Q{{|q~m¡u£q  pq xêqz qz¦myqz¡ pq ¡~qnmxx 

associat 
O 

Margalida Salom Torrens (secretària) 

 

 
 

Inclosos titulars i suplents 
 

 
 

Inclosos titulars i suplents 
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Membres del Ple a dia 31 de desembre de 2017 

 

CONSELLERS I CONSELLERES 2 REPRESENTACIÓ ORGANITZACIÓ GRUP 

Gabriel Caldentey Ramos  

Cosme Orell Bonet (s) 

Professorat 

STEI 

A 

Maria Antònia Font Gelabert 

Antònia Albertí Tomás (s) 

Ramon Mondéjar Coll  

Paulí Aguiló Vicente (s) 

Miquel Àngel Santos Nebot 

Norma Alicia Tolosa Pericàs (s) 
Alternativa 

Antònia Font Tous 

Joana M. Romaguera Vallejo (s) 
UOB 

María Alarcón Bigas  

Francesc Coll Rotger (s) 
UGT 

Antoni Riera González 

Eva Maria Nadal Bellver (s) 
ANPE 

Yolanda Calvo Rodríguez 

Eva Beatriz Cerdeiriña Outeiral (s) 
FECCOO 

Jordi Gual Martínez 

Ismael Alonso Sánchez (s) 
FEUSO 

Antoni Sacarés Mas 

Víctor Flores Alaminos (s) 
FSIE  

Albert Lobo Melgar 

Maria Cristina Conti Oliver (s) 

^m~q  u ym~q  pêmx¢yzq  

 

 

COAPA B 

Isabel Carnero Martínez 

Helena Inglada Grau (s) 

Josefa Costa Tur 

Alicia García Hernández (s) 

Francesca Faccioli 

Miquel À. Guerrero Company (s) 

Glòria Ferrer Camps 

Elisa Pons Vich (s) 

Mª Teresa Lagar Hernández 

Sebastià Rubí Tomàs (s) 

Mª del Carmen Verd Llop 

Joan Puigserver Roig (s) 
CONFAECIB 

Selene Serrano Juan 

Rosa Mesquida Rosselló (s) 

Alumnes C 
Victoria Isabel Rufete García 

Maria Zívic Monjó (s) 

Sara Sánchez Puig 

Lucía Sánchez Puig (s) 

                                                        
2 (s): Suplent 
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CONSELLERS I CONSELLERES 2 REPRESENTACIÓ ORGANITZACIÓ GRUP 

Guillem Serra Serra 

Pere Josep Bueno Bauzà (s) 
Personal 

d'Administració  

i Serveis 

STEI 

D 
María Luisa Pol Romaguera 

José Ucendo Hernández (s) 
USO 

Marc González Sabater 

M. Concepción Moragues de Oleza 

(s) 
Titulars de centres 

docents privats 
FERE-CECA-ECIB E 

Miquel Balle Palou 

Llúcia Salleras Julià (s) 

Francisca Garí Perelló 

Soledad Trapero Cañero (s) 
Centrals  

i organitzacions 

sindicals  

UGT 

F 
Antonio Baos Relucio 

M. Gloria Escudero Tomás (s) 
CCOO 

Gemma Cardona Soley 

Guillem Crespí Sastre (s) Organitzacions 

patronals 

EG-ECIB 

G 
Ventura Blach Amengual 

Guillermo Lladó Valdevieso (s) 
CECEIB 

Eduard Ribau Font 

Albert Flores Clemente (s) 

Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ H 
Marta Escoda Trobat 

Coloma Ferrer Salas (s) 

Tomeu Barceló Rosselló 

Lluc Mas Pocoví (s) 

Miquel F. Oliver Trobat 

Francisca Marí Escandell (s) 

Consells escolars 

Mallorca 

I 

Margarita Allès Pons 

M. del Mar Lluc Martínez (s) 
Menorca 

Alberto Taranco Iriondo 

Maria Planells Planells (s) 
Eivissa  

Raquel Guasch Ferrer 

Teresa Costa Castelló (s) 
Formentera 

Maria Antònia Veny Serra 

Neus Serra Cañellas (s) 

Administració local  

FELIB J 

Laia Obrador Pons 

Gabriel Pons Pons (s) 

Vicenta Mengual Llull 

Elena López Bonet (s) 

Susanna Moll Kammerich 

Joana Bardina Pujol (s) 
Ajuntament de Palma  

Francesc Miralles Mascaró 

Rafel Maria Creus Oliver (s) 
 

 

Consells insulars 

 

Mallorca  

 

K 

 
Miquel Àngel Maria Ballester 

Antoni Payeras Urbina (s) 
Menorca 
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CONSELLERS I CONSELLERES 2 REPRESENTACIÓ ORGANITZACIÓ GRUP 

David Ribas i Ribas 

Margalida Ferrer Marí (s) 

 
 

Consells insulars 

Eivissa  
 

 

K 
Susana Labrador Manchado 

Vanessa Parellada Torres (s) 
Formentera 

Jordi Vallespir Soler Universitat de les Illes Balears (UIB) L 

Pere Carrió Villalonga 

Personalitats de prestigi reconegut en el camp de 

xêeducació 
M 

Joana Maria Mas Cuenca 

Antoni Salvà Salvà 

Myriam Fuentes Milani 

Sebastià Mandilego Alemany 

Francisca Trias Company (s) 
Col·legi Oficial de Doctors i Llicenciats (CDLIB) N 

Enric Pozo Mas 

Xavier Seguí Gelabert (s) 

Q{{|q~m¡u£q  pq xêqz qnyament de treball 

associat 
O 

Margalida Salom Torrens (secretària) 

 

 
 

Inclosos titulars i suplents 
 

 
 

Inclosos titulars i suplents 
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2.2.2. Comissió Permanent 

 

Membres de la Comissió Permanent a dia 1 de gener de 2017 

 

CONSELLERS I CONSELLERES3 REPRESENTACIÓ GRUP 

Pere Carrió Villalonga President 
 

Joana Maria Mas Cuenca Vicepresidenta 

Gabriel Caldentey Ramos 

Miquel Àngel Santos Nebot (s) 
Professorat A 

María Alarcón Bigas 

Jordi Gual Martínez (s) 

Vicente Rodrigo Ramírez 

Juan Jesús Bouzas Grau (s) Parq  u ym~q  pêmx¢yzq  B 

M. Cristina Conti Oliver 

Antonio Baos Relucio 

Guillem Serra Serra (s) 
Centrals sindicals i PAS C 

Marc González Sabater 

Ventura Blach Amengual (s) 

Titulars de centres privats, organitzacions patronals 

i Cooperatives de treball 
D 

Jordi Vallespir Soler 

Tomeu Barceló Rosselló (s) 
Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u cWP E 

Miquel F. Oliver Trobat 

Alberto Taranco Iriondo (s) 
Consells insulars i Consells escolars insulars F 

Susanna Moll Kammerich 

M. Antonia Veny Serra (s) 
Administració local  G 

Sebastià Mandilego Alemany  

Myriam Fuentes Milani (s) 

Personalitats de prestigi reconegut en el camp de 

xêqp¢omouF u Q{xÁxqsu ]ruoumx pq R{o¡{~  u Zxuoqzoum¡  
H 

Margalida Salom Torrens (secretària) 

 

 

 
 

Inclosos titulars i suplents 

 

 

                                                        
3 (s): Suplent 
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Inclosos titulars i suplents 

 

 

Membres de la Comissió Permanent a dia 31 de desembre de 2017 

 

CONSELLERS I CONSELLERES4 REPRESENTACIÓ GRUP 

Pere Carrió Villalonga President 
 

Joana Maria Mas Cuenca Vicepresidenta 

Gabriel Caldentey Ramos 

Miquel Àngel Santos Nebot (s) 
Professorat A 

María Alarcón Bigas 

Jordi Gual Martínez (s) 

Albert Lobo Melgar 

Mª del Carmen Verd Llop (s) 
^m~q  u ym~q  pêmx¢yzq  B 

Glòria Ferrer Camps 

Mª Teresa Lagar Hernández (s) 

Antonio Baos Relucio 

Guillem Serra Serra (s) 
Centrals sindicals i PAS C 

Marc González Sabater 

Ventura Blach Amengual (s) 

Titulars de centres privats, organitzacions patronals 

i Cooperatives de treball 
D 

Jordi Vallespir Soler 

Tomeu Barceló Rosselló (s) 
Conselleria pêEducació i UIB E 

Miquel F. Oliver Trobat 

Alberto Taranco Iriondo (s) 
Consells insulars i Consells escolars insulars F 

Susanna Moll Kammerich 

M. Antònia Veny Serra (s) 
Administració local  G 

Sebastià Mandilego Alemany  

Myriam Fuentes Milani (s) 

Personalitats de prestigi reconegut en el camp de 

xêqp¢omouF u Q{x·legi Oficial de Doctors i Llicenciats 
H 

Margalida Salom Torrens (secretària) 

 

 
                                                        
4 (s): Suplent 
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Inclosos titulars i suplents 

 

 

 

 
 

 

Inclosos titulars i suplents 
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2.2.3. Comissions Específiques de caràcter permanent  

 
Membres de les Comissions Específiques a dia 1 de gener de 2017 

 

DISTRIBUCIÓ DE LES COMISSIONS ESPECÍFIQUES 

Grup Titular 
Ordenació i Innovació 

del Sistema Educatiu 

Planificació, Construccions 

i Equipament 

Finançament de 
xêSz qz¦myqz¡ u `qo¢~ {  

Humans 

A 

Gabriel Caldentey Ramos   X  

M. Antònia Font Gelabert X   

Ramon Mondéjar Coll   X 

Miquel Àngel Santos 

Nebot 
  X 

Antònia Font Tous  X X X 

María Alarcón Bigas  X  

Antoni Riera González   X 

Yolanda Calvo Rodríguez  X  

Jordi Gual Martínez X   

Antoni Sacarés Mas   X 

B 

Vicente Rodrigo Ramírez   X 

Isabel Carnero Martínez X   

Josefa Costa Tur  X  

M. Cristina Conti Oliver  X  

Sebastià Rubí Tomás X   

Juan Jesús Bouzas Grau X   

D 
Guillem Serra Serra   X 

M. Luisa Pol Romaguera   X 

E 
Marc González Sabater  X  

Miquel Balle Palou   X 

F 
Francisca Garí Perelló   X 

Antonio Baos Relucio X   

G 
Bernat J. Alemany Ramis X   

Ventura Blach Amengual X   

H 

Eduard Ribau Font X   

Marta Escoda Trobat  X  

Tomeu Barceló Rosselló  X  

I 

Miquel F. Oliver Trobat X X  

Alberto Taranco Iriondo  X  

Raquel Guasch Ferrer  X   

J 

M. Antònia Veny Serra X   

Laia Obrador Pons  X  

Vicenta Mengual Llull   X 

Susanna Moll Kammerich   X 

 

 
K 

 
 

Francesc Miralles 
Mascaró 

 X  

Miquel Àngel Maria 

Ballester 
  X 

David Ribas i Ribas 

 
 X  
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DISTRIBUCIÓ DE LES COMISSIONS ESPECÍFIQUES 

Grup Titular 
Ordenació i Innovació 
del Sistema Educatiu 

Planificació, Construccions 
i Equipament 

Finançament de 
xêSz qz¦myqz¡ u `qo¢~ {  

Humans 
 

K 
Susana Labrador 

Manchado 
 X  

L Jordi Vallespir Soler X   

M 

Pere Carrió Villalonga X X X 

Joana Maria Mas Cuenca 

 

 
 

X X X 

Antoni Salvà Salvà X   

Myriam Fuentes Milani   X 

N Sebastià Mandilego 

Alemany 
X   

O Enric Pozo Mas X X X 

 Margalida Salom Torrens 

(secretària) 
X X X 

 

 

Membres de les Comissions Específiques a dia 31 de desembre de 2017 

 

 

DISTRIBUCIÓ DE LES COMISSIONS ESPECÍFIQUES 

Grup Titular 
Ordenació i Innovació 

del Sistema Educatiu 

Planificació, Construccions 

i Equipament 

Finançament de 

xêSz qzyament i Recursos 
Humans 

A 

Gabriel Caldentey Ramos   X  

M. Antònia Font Gelabert X   

Ramon Mondéjar Coll   X 

Miquel Àngel Santos 

Nebot 
  X 

Antònia Font Tous  X X X 

María Alarcón Bigas  X  

Antoni Riera González   X 

Yolanda Calvo Rodríguez  X  

Jordi Gual Martínez X   

Antoni Sacarés Mas   X 

B 

Albert Lobo Melgar X   

Isabel Carnero Martínez X   

Josefa Costa Tur  X  

Glòria Ferrer Camps  X  

Mª Teresa Lagar 

Hernández 
  X 

Mª del Carmen Verd Llop X   

D 
Guillem Serra Serra   X 

M. Luisa Pol Romaguera   X 

E 
Marc González Sabater  X  

Miquel Balle Palou   X 

F 
Francisca Garí Perelló   X 

Antonio Baos Relucio X   
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DISTRIBUCIÓ DE LES COMISSIONS ESPECÍFIQUES 

Grup Titular 
Ordenació i Innovació 
del Sistema Educatiu 

Planificació, Construccions 
i Equipament 

Finançament de 
xêSz qzyament i Recursos 

Humans 

G 
Gemma Cardona Soley5    

Ventura Blach Amengual X   

H 

Eduard Ribau Font X   

Marta Escoda Trobat  X  

Tomeu Barceló Rosselló  X  

I 

Miquel F. Oliver Trobat X X  

Alberto Taranco Iriondo  X  

Raquel Guasch Ferrer  X   

J 

Maria Antònia Veny Serra X   

Laia Obrador Pons  X  

Vicenta Mengual Llull   X 

Susanna Moll Kammerich X   

K 

Francesc Miralles 

Mascaró 
 X  

Miquel Àngel Maria 

Ballester 
  X 

David Ribas i Ribas  X  

Susana Labrador 

Manchado 
 X  

L Jordi Vallespir Soler X   

M 

Pere Carrió Villalonga X X X 

Joana Maria Mas Cuenca X X X 

Antoni Salvà Salvà X   

Myriam Fuentes Milani   X 

N 
Sebastià Mandilego 
Alemany 

X   

O Enric Pozo Mas X X X 

 Margalida Salom Torrens 

(secretària) 
X X X 

                                                        
5 ^qzpqz¡ pêqxqsu~ Q{yu  uF S |qoAruom (nomenament posterior al darrer Ple) 
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2.3. Secretaria 

 

De dia 1 de gener fins 31 de desembre de 2017 

 

Secretària:                                             Margalida Salom Torrens 

Gestió econòmica:                              Margalida Salom Torrens 

Secretaria, registre i documentació:    Antònia Torres Herrero 

Informe del Sistema Educatiu:           Roser Amat Ortega 

Gestió informàtica:                             Eva Mª Alguacil Baos  
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3. NOMENAMENTS I CESSAMENTS DE CONSELLERS I CONSELLERES 

 
 

ORDRE 

BOIB 
CESSAMENT NOMENAMENT 

REPRESENTANTS 

DEL SECTOR 
GRUP 

19/09/2017 

Núm. 115 
Víctor Villatoro González (S) Eva Maria Nadal Bellver (S) ANPE A 

19/09/2017 

Núm. 115 

Juan J. Bouzas Grau (T) 

Juan G. Barceló Matas (S) 

Mª del Carmen Verd Llop (T) 

Joan Puigserver Roig (S) 
CONFAECIB B 

19/09/2017 

Núm. 115 

Vicente Rodrigo Ramírez (T) 

Albert Lobo Melgar (S) 

Albert Lobo Melgar (T) 

M. Cristina Conti Oliver (S) 
COAPA B 

19/09/2017 

Núm. 115 
Glòria Ferrer Camps (S) Alicia García Hernández (S) COAPA B 

19/09/2017 

Núm. 115 
Elisa Pons Vich (S)  

Miguel A. Guerrero 

Company (S) 
COAPA B 

19/09/2017 

Núm. 115 

M. Cristina Conti Oliver (T) 

Verónica Martínez Roca (S) 

Glòria Ferrer Camps (T) 

Elisa Pons Vich (S) 
COAPA B 

19/09/2017 

Núm. 115 

Sebastià Rubí Tomàs (T) 

Aina Socias Garau (S) 

Maria T. Lagar Fernández 

(T) 

Sebastià Rubí Tomàs (S) 

COAPA B 

28/11/2017 

Núm. 145 

Alexandra Cerqueiro  

Van Nijhuis (S) 
Víctor Flores Alaminos (S) FSIE A 

19/12/2017 

Núm. 155 

Bernat J. Alemany Ramis (T) 

Gemma Cardona Soley (S) 

Gemma Cardona Soley (T) 

Guillem Crespí Sastre (S) 
EG-ECIB G 
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4. REUNIÓ DEL CEIB AMB LA PRESIDENTA DEL GOVERN DE LES 

ILLES BALEARS  

 
Dia 12 de gener de 2017, amb motiu de la VI Conferencia de Presidentes autonómicos, que 

es va dur a terme dia 17 de gener al Senat, la presidenta del Govern, Sra. Francina Armengol, 

va reunir els membres del CEIB com a màxims representants de la comunitat educativa de les 

Illes Balears. La reunió, a la qual també assistiren el vicepresident del Govern i el conseller 

pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡Ã q  £m p¢~ m ¡q~yq m xm om|qxxm pqx Q{z {xm¡ pq [m~ myn xê{nvqo¡u¢ pq 

¡~qnmxxm~ o{zv¢z¡myqz¡ qx  ¡qyq  }¢q  êtm£uqz pq ¡~mo¡m~ m xm o{zrq~>zoum¿  

 

La Sra. Francina Armengol obrí la sessió exposant que les qüestions més importants que volia 

¡~m xxmpm~ mx U{£q~z pq xêS ¡m¡Ã qz ym¡>~um pêqp¢omouFÃ q~qzÀ xm zqoq  u¡m¡ pê¢z |mo¡q  {oumx u 

|{xA¡uo |q~ xêqp¢omouF u ¢zm yuxx{~m pqx ruzmz¯myqz¡ m¢¡{zGyuo¿  

Sx a~¿ Umn~uqx Pm~oqxF pq ¡mo8 xm zqoq  u¡m¡ pêuzo~qyqz¡m~ xm ¡m¥m pq ~q|osició quant a 

|q~ {zmx  mzu¡m~uÃ pêqp¢omouF u pq  q~£qu   {oumx  u xm ¢~s>zoum pq pu |{ m~ pê¢zm xxqu qp¢om¡u£m 

}¢q p{zu ~q |{ ¡m m xq  zqoq  u¡m¡  ~qmx  pq xêqp¢omouF¿ 

Sx a~¿ [m~¡A [m~otÃ o{z qxxq~ pêSp¢omouF u Universitat, posà de manifest la necessitat que el 

^mo¡q Sp¢om¡u¢ pq xêS ¡m¡ o{y|¡u myn xm |m~¡uou|mouF pq xm o{y¢zu¡m¡ qp¢om¡u£m m ¡~m£=  pqx  

consells escolars autonòmics per tal de poder substituir la LOMQE.  

El Sr. Pere Carrió, com a president del CEIB, traslladà a la presidenta les demandes que els 

yqyn~q  pêm}¢q ¡ G~smz xu rq~qz m~~unm~¿ Rq ¡mo8 }¢q qx  u ¡qym qp¢om¡u¢ =  ¢z rmo¡{~ oxm¢ qz 

qx pq qz£{x¢|myqz¡ pê¢z |mA  u |q~ mu¥GÃ pqymz8 ¢z yuxx{~ ruzmz¯myqz¡¿ `qo{~p8 }¢q qx QSWP 

£m m|~{£m~ ¢zm ~q {x¢ouF }¢q pqymzm£m ¢z |~q  ¢|{ ¡ |q~ xêmz¦ ±¹°7 no inferior als 1000 

yuxu{z  pêq¢~{ ¿ Q{uzoupA myn xm |~q upqz¡mÃ qx £uoq|~q upqz¡ u qx a~¿ [m~¡A [m~ot qz xm 

¢~s>zoum pêm~~unm~ m ¢z |mo¡q qp¢om¡u¢ q ¡m¡mx }¢q q  ¡~mp¢qu¥u qz ¢zm xxqu qp¢om¡u£m 

consensuada que reemplaci la LOMQE. Reclamà una major receptivitat de les propostes 

consensuades del CEIB perquè tenguin més repercussió en la normativa que elabora la 

Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡¿  

 

La Sra. Francina Armengol demanà als consellers presents si volien intervenir per exposar-li les 

seves demandes. 

Sx  o{z qxxq~  |~q qz¡  ms~m@~qz xê{|{~¡¢zu¡m¡ pq |{pq~ m  u ¡u~ m xm ~q¢zuF u £m~qz ymzurq ¡m~ 

les seves prioritats en matèria educativa. A més de les que ja havia exposat el president del 

CEIB, algunes de les més destacables foren: recuperar els drets laborals del professorat, tenir 

més competències en educació, impulsar la innovació en els centres, més consideració per la 

cultura i la llengua pròpia, cooperació entre educació, sanitat i serveis socials, millorar la 

Formació Professional, posar en £mx{~ xêqp¢omouF pq ¹ m ² mz¦ Ã q¡o¿ 

La presidenta agraí les aportacions dels consellers, es comprometé a defensar-les a Madrid i a 

informar els consellers del CEIB del desenvolupament de la conferència. 

 

Dia 26 de gener de 2017 la presidenta del Govern va remetre al president i a la vicepresidenta 

pqx QSWPÃ qx  q n{~~mz¦  pêmo{~p  mz¡q~u{~  m xm o{zrq~>zoum pq |~q upqz¡ Ã xq  q yqzq  }¢q 

presentaren des del Govern de les Illes Balears i els acords finals. 
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Presidenta del Govern, Francina Armengol amb el president del CEIB, 

Pere Carrió i Joana Maria Mas, vicepresidenta del CEIB 

Membres del CEIB a la capella del Consolat de Mar 

[m~¡A [m~otÃ o{z qxxq~ pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ u ^q~q Qm~~uFÃ 

president del CEIB 
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5. ELABORACIÓ I APROVACIÓ DEL PACTE PER L'EDUCACIÓ DE LES 

ILLES BALEARS  

 
R¢~mz¡ xêmz¦ ±¹°µ q  £m o~qm~ xm Q{yu  uF S |qouruom bqy|{~mx |q~ m xêqxmn{~mouF pqx 

R{o¢yqz¡ pqx ^mo¡q |q~ xêSp¢omouF ÕQSb^SÖ¿ Zm o{yu  uF q  £m ~q¢zu~ ouzo £qsmpq ¿ Zm 

primera reunió es va dur a terme de manera presencial i les quatre següents per 

£upq{o{zrq~>zoum myn o{zzq¥uF myn xq  uxxq  pq [qz{~om u pêSu£u  m¿ O}¢q ¡m o{yu  uF q  £m 

obrir a totes les entitats i representants que formen part del Consell Escolar de les Illes Balears 

i va estar integrada per titulars o suplents del CEIB. 

 

S  £m |m~¡u~ pqx p{o¢yqz¡ pêIlles per un Pacte qz£um¡ |q~ xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u 

Universitat com a document de referència.  

 

A la reunió de la CETPE de dia 1 de desembre de 2016 es va elevar el document a la Comissió 

Permanent myn mxs¢z  ¡qyq  |qzpqz¡  pêmo{~p¿  

 

La Comissió Permanent es va reunir els dies 8 i 14 de febrer i 7 i 15 de març de 2017. En 

aquestes reunions es varen debatre els acords de la Comissió Especifica Temporal per a 

xêqxmn{~mouF pqx R{o¢yqz¡ pqx ^mo¡q |q~ xêEducació, i els temes que quedaren pendents 

pêmo{~p¿ O xm ~q¢zuF pq xm Q{yu  uF ^q~ymzqz¡ pq pum °´ pq ym~¯ pq ±¹°¶Ã q  £m m|~{£m~ qx 

document per 7 vots a favor i 2 vots en contra i es va elevar al Ple. 

 

Al dia següent, es va remetre el document als membres del Ple del CEIB perquè poguessin 

presentar esmenes fins dia 28 de març. 

 

Varen presentar esmenes el Sr. Antoni Salvà, UOB, la Sra. Guida Allès en representació del 

Consell Escolar de Menorca, UGT, STEI, FE-CCOO i COAPA. Dia 28 de març es varen 

remetre als consellers i conselleres del CEIB. 

 

Sx ^xq pqx Q{z qxx S o{xm~ pq xq  Wxxq  Pmxqm~ Ã q  £m ~q¢zu~ pum ³ pêmn~ux pq ±¹°¶ u £m m|~{£m~ qx 

document del ̂ mo¡q |q~ xêSp¢omouF pq xq  Wxxq  Pmxqm~  per 33 vots a favor, 9 en contra i 1 en 

blanc, dels consellers i conselleres presents en el moment de la votació.  

 

Rum ´ pêmn~ux TS-QQ]] u pum µ pêmn~ux xêabSW £m~qz |~q qz¡m~ ¢z £{¡ |m~¡uo¢xm~ mx p{o¢yqz¡¿ 

 

Dia 4 de maig de 2017 el president, la vicepresidenta i la secretària del CEIBvaren lliurar el 

document de Pmo¡q |q~ xêSp¢omouF pq xq  Wxxq  Pmxqm~  mx o{z qxxq~ pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡Ã qx 

Sr. Martí March. 

 

Rum ±² pq ymusÃ qx o{z qxxq~ pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ £m xxu¢~m~ qx p{o¢yqz¡ pq Pacte per 

xêSp¢omouF pq xq  Wxxq  Pmxqm~  al Parlament. 
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Dia 11 de desemb~qÃ qx o{z qxxq~ pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡Ã £m uz¡q~£qzu~ m xm |{z>zoum pqx 

Senat sobre el Pacte Educatiu estatal, que es fa en el marc de la Comissió General de les 

Q{y¢zu¡m¡  O¢¡Gz{yq ¿ Sx a~¿ [m~¡A [m~ot £m pqrqz m~ qx |~{oqpuyqz¡ pêqxmn{~mouF pqx 

document del ̂ mo¡q |q~ xêSp¢omouF pq xq  Wxxq  Pmxqm~ ¿ 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Q{z qxxq~q  u o{z qxxq~  pqx QSWP ~q¢zu¡  pum ³ pêmn~ux pq ±¹°¶ }¢mz q  £m m|~{£m~ qx p{o¢yqz¡ pqx 

^mo¡q |q~ xêSp¢omouF pq xq  Wxxq  Pmxqm~   



 

 CONSELL ESCOLAR DE LES ILLES BALEARS                                                     [S[.`WO RS ZêO\g ±¹°¶ 

 

 

 

29 

 

 

 

 

6. []RWTWQOQW- W O^`]dOQW- RSZ `SUZO[S\b Rê]`UO\WbhOQW- 

I FUNCIONAMENT DEL CONSELL ESCOLAR DE LES ILLES BALEARS  

 
Zm y{puruomouF pqx `qsxmyqz¡ pê{~smzu¡§mouF u r¢zou{zmyqz¡ pqx Q{z qxx S oolar de les Illes 

Balears venia determinada per la publicació de la Llei 7/2016, de 17 de maig, de modificació 

del Text refós de la Llei de consells escolars de les Illes Balears, aprovat pel Decret legislatiu 

112/2001, de 7 de setembre. 

 

Es modificaren el  m |qo¡q  }¢q rquqz ~qrq~>zoum m xêq yqz¡mpm Zxqu u pêmx¡~q  }¢q yuxx{~m~qz 

mxs¢z  pqx   q¢  o{z¡uzs¢¡  myn xm `q {x¢ouF pqx o{z qxxq~ pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ pq ²¹ pq 

v¢z¦ pq ±¹°¶ |q~ xm }¢mx  ê{~pqzm xm |¢nxuomouF pqx `qsxmyqz¡ pê{~smzu¡§mouF u r¢zou{zament 

del Consell Escolar de les Illes Balears. 

 

Q~{z{x{sum pq xm y{puruomouF pqx `qsxmyqz¡ pê{~smzu¡§mouF u r¢zou{zmyqz¡ pqx Q{z qxx 

Escolar de les Illes Balears 

 

DATA PROCÉS 

23/03/2017 

La Comissió Permanent acordà seguir el procediment de modificació 

del Reglament, segons els articles 54 i 55 del mateix, per adequar-lo a 

la Llei 7/2016, de 17 de maig de modificació del text refós de la Llei 

de consells escolars de les Illes Balears i millorar alguns dels seus 

continguts. 

El mateix dia es varen aprovar les modificacions relatives als articles 

7, 8, 9.4, 23.1, 23.2, 23.2 b., 25.4, 29, 35, 48 i 55, amb el suport de 

dos terços dels membres de la Comissió Permanent. 

10/04/2017 

La Comissió Permanent aprovà les modificacions dels articles 11.4 i 

19.2, amb el s¢|{~¡ pq p{  ¡q~¯{  pqx  yqyn~q  pq xêq yqz¡mpm 

comissió. 

26/04/2017 

Es remeteren les propostes de modificació del Reglament del CEIB, 

avalades per dos terços de la Comissió Permanent, a tots els 

yqyn~q  pqx ^xq |q~ ¡mx }¢qÃ pêmo{~p myn xêm~¡uoxq ´³¿± pq xêq yqz¡m¡ 

Reglament, poguessin presentar, davant la Comissió Permanent, les 

propostes de modificació avalades per un terç, com a mínim, dels 

consellers titulars del CEIB. El termini acabava dia 11 de maig. 

11/05/2017 

 

Dins el període establert, no es va presentar cap proposta de 

modificació. 
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DATA PROCÉS 

13/06/2017 

 

Sx ^xq pqx QSWP q  ~q¢zA m xm TSZWP Õ^mxymÖ u  êm|~{£m~qz xq  |~{|{ ¡q  

de modificació, avalades per dos terços dels membres de la Comissió 

Permanent, per 31 vots a favor, 1 en contra i 1 en blanc. 

15/06/2017 

S  ~qyq¡q~qz mx o{z qxxq~ pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ xq  |~{|{ ¡q  pq 

modificació del ~qsxmyqz¡ pê{~smzu¡§mouF u r¢zou{zmyqz¡ del Consell 

Escolar de les Illes Balears amb la finalitat que autoritzàs la seva 

publicació al BOIB. 

13/07/2017 

BOIB Núm. 85 

`q {x¢ouF pqx o{z qxxq~ pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ pq ²¹ pq v¢z¦ pq 

±¹°¶ |q~ xm }¢mx  ê{~pqz8 xm |¢nxuomouF pqx `qsxmyqz¡ pê{~smzu¡§mouF 

i funcionament del Consell Escolar de les Illes Balears. 
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7. ACTIVITATS DEL PLE: SESSIONS REALITZADES, ASSISTÈNCIA I 

CONTINGUTS 

 

 

DATA LLOC ASSISTÈNCIA 

02/03/2017 FELIB (Palma) 58,82 % 

04/04/2017 IES Juníper Serra 88,24 % 

13/06/2017 FELIB (Palma) 66,67 % 

22/11/2017 
S o{xm pêO~¡ u a¢|q~u{~ pq 

Disseny de les Illes Balears 
66,67 % 

01/12/2017 

FELIB (Palma) amb 

connexió per 

videoconferència amb 

Menorca i Eivissa 

58,82 % 
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Ple (02/03/2017 ) 

Principals temes tractats i acords adoptats 

 

1. O|~{£mouF pq xêmo¡m pq xm  q  uF mz¡q~u{~Ã  u q om¢ Õ°´Ñ°°Ñ±¹°µÖ¿ 

Sx |~q upqz¡  {¡yq¡ xêmo¡m m m|~{£mouF u  êm|~{£m |q~ ¢zmzuyu¡m¡¿ 

 

2. Presa de possessió de nous membres del CEIB, si escau. 

El Sr. Pere Carrió lliura la credencial al Sr. David Ribas representant del Consell Insular 

pêSu£u  m¿ 

 

3. Informacions del president. 

1. Os~mqu¥ u qx{sum qx U{£q~z pq xq  Wxxq  Pmxqm~  |qx rq¡ pêmtorgar el premi Ramon Llull a dues 

entitats representades en el CEIB: Illes per un PacteÃ y{¡{~ pqx ^mo¡q |q~ xêSp¢omouFÃ u xm czuF 

de Cooperatives. 

2. Comunica, als membres del Ple que no formen part de la CP, que queden pocs temes 

pendents de revisió del p{o¢yqz¡ pq ^mo¡q |q~ xêSp¢omouF }¢q £m  {~¡u~ pq xm QSb^S u }¢q ¢zm 

£qsmpm ~q£u m¡ |q~ xm Q^Ã  êqz£um~8 als membres del Ple perquè  êtu |¢s¢uz rq~ esmenes. Afegeix 

que, possiblement, ja es podrà debatre en el pròxim Ple.  

3. S¥|xuom }¢q xm a¢no{yu  uF pêSp¢omouF pqx Q{zs~=  pqx  Ru|¢¡m¡  }¢q  êqzom~~qsm pq 

¡~qnmxxm~ |qx |mo¡q |{xA¡uo u  {oumx |q~ xêqp¢omouF pq xêS ¡m¡Ã tm uzuoum¡ qx  q¢ r¢zou{zmyqz¡ u 

han començat les compareixences. 

4. ^{ m qz o{zqu¥qyqz¡ pqx  |~q qz¡  }¢q qx Q{z qxx S o{xm~ pq xêS ¡m¡ ta reprès la seva tasca. 

Afegeix que dia 26 de gener va assistir a Madrid, a la reunió de la Junta de Participación de 

Consejos Escolares Autonómicos i que probablement dia 21 de març assistirà a la reunió del 

^xq pqx Q{z qxx S o{xm~ pq xêS ¡m¡ |q~ m|~{£m~ xêWaS pqx Q{z qxx S o{xm~ pq xêS ¡m¡¿ 

 

La Sra. Maria Antònia Font dona xêqzt{~mn{zm m xq  |q~ {zq  pqx QSWP }¢q tmz ~qn¢¡ qx 

premi Ramon Llull. Reconeix la tasca del grup que va elaborar el document de pacte del qual, 

sense entrar en raons, posa de manifest que no en formaren part. Recorda que el president ha 

explicat que els acords es prenen per consens i espera que la CP, per consens, accepti una de 

xq  m|{~¡mou{z  pq xêabSWÃ }¢q ¡= m £q¢~q myn qx |~qyu `my{z Zx¢xx }¢q  êtm m¡{~sm¡ m mxs¢z  

membres del CEIB, que és la introducció en el document del Decret de Mínims, com a mínim. 

Orqsqu¥ }¢q m y=  pq xêS ¡m¡¢¡ pêO¢¡{z{yum u xm Zxqu pq \{~ymxu¡§mouF ZuzsJA ¡uom pq xq  Wxxq  

Pmxqm~ Ã qx Rqo~q¡ pq [Azuy  ¡myn= ~qs¢xm xêqz qz¦myqz¡ qz català u |q~ ¡mz¡Ã xêabSW no vol 

que es desregularitzi aquest ensenyament. Considera que si no es parla de no baixar del 50 %, 

|q~uxxm xêqz qz¦myqz¡ qz català a les Illes Balears. Apunta que la Llei de Normalització 

ZuzsJA ¡uom pq xq  Wxxq  Pmxqm~  pu¢ }¢q xêqz qz¦myqz¡ qz català ha de ser progressiu i no 

~qs~q  u¢¿ ^q~ mx¡~m nmzpmÃ ~qo{~pm }¢q xm ^xm¡mr{~ym pêWxxq  |q~ un Pacte, que treballa en 

paral·xqx myn xm ^xm¡mr{~ym S ¡m¡mx |q~ xêS o{xm ^KnxuomÃ m xm }¢mxÃ pq xm ym¡qu¥m ymzq~m }¢q 

al CEIB, hi estan representats pares i mares pêmx¢yzq Ã mareas verdes, sindicats... que també 

¡~qnmxxm |q~ mo{z qs¢u~ ¢z |mo¡q qp¢om¡u¢ m zu£qxx q ¡m¡mxÃ  êtm pq ¡qzu~ qz o{y|¡q¿ Q{zo~q¡m 

}¢q xêabSWÃ m zu£qxx q ¡m¡mxÃ tm |~q qz¡m¡ ¢zm |~{|{ ¡m  {n~q xq  xxqzsJq  |~G|uq  pqx  ¡q~~u¡{~u ¿ 

El Sr. Vicente Rodrigo agraeix, en representació de les famílies i de la resta de membres pêWxxq  

per un PacteÃ qx ~qo{zqu¥qyqz¡ |KnxuoÃ |q~ |m~¡ pqx |~q upqz¡ pqx QSWPÃ pqx |~qyu }¢q  qêx  tm 

atorgat. Considera que cal ser agraïts i que, tot i les discrepàncies que poden tenir, com a 

~q|~q qz¡mz¡  pêqz¡u¡m¡  purq~qz¡  pqx QSWPÃ m|~qoum xêqxqs8zoum pq xêabSW¿ 
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4.  Wz¡q~£qzouF pq xm a~m¿ [m~¡m S o{pm b~{nm¡Ã pu~qo¡{~m pq xêWz ¡u¡¢¡ |q~ m xm Q{z£u£>zoum u 

xê%¥u¡ S o{xm~Ã |q~ |~q qz¡m~ xm [qyG~um mz¢mx pq xêWz ¡u¡¢¡ pq xm Q{z£u£>zoum u xê%¥u¡ S o{xm~ 

curs 2015-16. 

La Sra. Marta Escoda explica que la seva compareixença obeeix al compliment del Decret 

10/2008, pel qual es crea (xêICEE), que estableix que el director o directora ha de presentar la 

[qyG~um mz¢mx pq xêWz ¡u¡¢¡ pq xm Q{z£u£>zoum u xê%¥u¡ S o{xm~ pm£mz¡ qx  yqyn~q  pqx QSWP u 

escoltar les seves aportacions. Explica que resumirà la memòria del curs 2015-16 que 

 êqyym~om puz  qx |xm q ¡mnxq~¡ |q~ m}¢q ¡m xqsu xm¡¢~m u }¢q ¡= r¢zou{z  pqÀ 

 

1. Fomentar les bones pràctiques i la formació. 

2. Assessorar i intervenir en conflictes significatius. 

3. Coordinar-se amb institucions pel que fa a temes de convivència. 

4. Comunicar i difondre les bones pràctiques.  

5. Publicar normativa, protocols... 

6. Avaluar per poder tenir una uym¡sq pq xêq ¡m¡  pq xm o{z£u£>zoum m xq  Wxxq  Pmxqm~  u |¢nxuom~ 

la memòria anual. 

 

Exposa que la seva metodologia de feina parteix de la necessitat de treballar sobretot en la 

|~q£qzouF pqx  o{zrxuo¡q  |q~ ¡mx pêq ¡mx£um~ ¡qy|  u ~qo¢~ { Ã t¢ymz  u ymterials, fomentant 

les bones relacions en el grup i el sentiment de comunitat, evitant al màxim les sancions i 

resolent els petits conflictes a través de la mediació, les pràctiques restauratives, etc. Explica 

}¢qÃ  êtm {rq~¡ r{~ymouFÃ mx  p{oqz¡  u m xm oomunitat, sobre el Pla de Convivència, les 

pràctiques restauratives, els serveis de mediació, el protocol de bullying i els trastorns de 

conducta, procurant oferir-xm m ¡{¡q  xq  uxxq  pq r{~ym q}¢uxun~mpm¿ Wzr{~ym }¢q  êtm 

incrementat, sobretot, la formació en pràctiques restauratives. Fa constar que ha augmentat 

pq ymzq~m y{x¡  uszuruom¡u£m xm pqymzpm pêm  q  {~myqz¡ |q~ |m~¡ de la Inspecció Educativa, 

els centres, les associacions i professionals externs. Concreta que les demandes fan referència 

m xêm  q¡vmyqz¡ q o{xm~ u ounq~m  q¡vmyqz¡Ã pu o~q|8zouq  qz xêmoouF qp¢om¡u£m }¢q p¢¢ m ¡q~yq 

el centre, situacions de violència, conflictes interpersonals, situacions de maltractament 

uzrmz¡uxÃ o{zrxuo¡q  {~usuzm¡  qz xêm¡qzouF m mx¢yzq  ¡~mz  q¥¢mx  u ¡~mz s>zqre, situacions 

pêmn qz¡u yqÃ q¡o¿ Orqsqu¥ }¢q qx  zu£qxx  qp¢om¡u¢   {n~q qx  }¢mx  q  rmz ymv{~u¡8~umyqz¡ xq  

pqymzpq   Fz qx  pq |~uy8~um u  qo¢zp8~um u }¢q  êtmz ~qpqruzu¡ xq  r¢zou{z  pq xm Q{yu  uF 

pêS¥|q~¡  u  êtm  qxqoou{zm¡ q¥|q~¡  qz ¡qyq  o{zo~q¡s.  

^q~ mx¡~m nmzpmÃ uzr{~ym }¢q  êtmz o{{~puzm¡Ã ¡mz¡ m zu£qxx m¢¡{zGyuo o{y m zu£qxx zmou{zmx u 

uz¡q~zmou{zmx¿ ^qx }¢q rm mx ¡qym pq o{y¢zuomouFÃ  êtm mo¡¢mxu¡§m¡ qx ¤qn pq xêWQSSÃ  êtm 

col·lmn{~m¡ qz q ¡¢pu   {n~q xêK  pêWnternet i  êtmz purF  m ¡~m£=  pêqymux u bwitter les iniciatives 

pròpies i externes. 

Sz ~qxmouF myn qx ¡qym pq z{~ym¡u£m q¥|xuom }¢q  êtm qxmn{~m¡ qx ^~{¡{o{x pq |~q£qzouFÃ 

pq¡qoouF u uz¡q~£qzouF pq xêm  q¡vmyqz¡ q o{xm~ mx  oqz¡~q   { ¡uzs¢¡  qz r{z  |Knxuo Ã  êtm 

~qpmo¡m¡ xêq n{~~mz¦ del Protocol de detecció, comunicació i actuacions per a alumnes 

transsexuals i transgènere als centres educatiu  u  êtm uzuoum¡ xêmo{~p pq o{xÁlaboració amb la 

Direcció General de Menors i Família per prevenir el maltractament infantil.  

 

A continuació passa a exposar les dades, a partir de les memòries dels 309 centres. Una 

£qsmpm q¥|{ mpq  o{y¢zuom }¢uzq  mo¡¢mou{z  ¡qzqz |~q£u ¡q ¿ Rq ¡mom }¢q xêmz¦ }¢q £q  

o{yqz¯m~mz m qxmn{~m~ ¢z z{¢ Rqo~q¡ pq p~q¡  u pq¢~q  u rm~mz ¢z q ¡¢pu |q~ £q¢~q xêq£{x¢ouF 

de la convivència dels darrers 7 anys. 
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La Sra. Maria Antònia Font demana com és que si hi ha més problemes a secundària que a 

|~uy8~um tu tm y=  pqymzpq  pêuz¡q~£qzouF m |~uy8~um¿ 

 

La Sra. Marta Escoda respon que a secundària tenen més tendència a fer expulsions.  

 

5. Torn de paraules sobre el punt anterior. 

Zm a~m¿ ^q|u¡m Q{ ¡m uzr{~ym }¢q qx |~uyq~ |~{nxqym pêSu£u  m =  xm ymzom pq |q~ {zmx u 

recursos i demana si es pot dur a terme formació dirigida a tota la comunitat educativa sobre 

la prevenció i el tractayqz¡ pq xêm  q¡vmyqz¡ pqx  mx¢yzq  \SaSÃ z{ z{y=  pq  pê¢z omu~q 

pedagògic, sinó també sanitari. 

 

El Sr. Jaume Ribas respon que, difícilment, es pot fer formació de tots els aspectes a tots els 

oqz¡~q  u }¢qÃ qz m}¢q ¡  om { Ã myn qx  }¢q  êtm pq ymz¡qzu~ una certa confidencialitat, 

 êq ¡8 rqz¡ r{~ymouF m pqymzpm pqx  oqz¡~q  u }¢mz xq  rmyAxuq  mrqo¡mpq  ¡qzqz xm £{x¢z¡m¡ 

que es faci. 

 

La Sra. Joana Maria Mas dona xêqzt{~mn{zm m xm pu~qo¡{~m pq xêWQSS |q~ xm ¡m om }¢q p¢qz m 

terme i manifesta que en relació amb la coordinació amb les institucions, de la qual ha parlat 

la Sra. Marta Escoda, ha pogut constatar que, a nivell de centres de salut, Guàrdia Civil i 

policia local hi ha descoordinació i desconeixement del protocol en casos de maltractament 

infantil, de tal manera que de vegades es produeixen situacions de desprotecció del menor. 

 

Zm a~m¿ [m~¡m S o{pm uz¡q~£= |q~ ymzurq ¡m~ }¢q |~qz z{¡m pêm}¢q ¡ |~{nxqymÃ |q~G }¢q z{ 

=  ¢zm r¢zouF pq xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ uzr{~ym~ qx   q~£qu  q¥¡q~zs sobre el 

`c[WÃ vm }¢qÃ myn xêqxmn{~mouF pêm}¢q ¡m uz ¡~¢oouFÃ }¢q £m {~pqzm~ ¢z |~{¡{o{x pêmo¡¢mouF 

que ja existia, hi va participar la Direcció General de Menors, Fiscalia de Menors, Inspecció 

Educativa, els Consells Insulars i els policies tutors. Afegeix que correspon a la Direcció 

General de Menors informar la Guàrdia Civil i la Policia Nacional.  

 

El Sr. Antoni Baos demana quan té previst el Govern fer la reforma de la normativa de 

o{z£u£>zoum u  u z{ o{z£qzp~um }¢q m}¢q ¡m z{~ym¡u£m tm¢~um pêq ¡m~ unclosa en una concepció 

de pacte educatiu. Afegeix que han pogut constatar que el dèficit es localitza a secundària on 

xêqxpulsió com a eina correctora, no funciona i que, per altra banda, els preocupa que quasi 

un 40 % dels centres no facin autoavaluació. Considera que la intervenció en temes de 

convivència és molt important a secundària per}¢> ¡= xm om|mou¡m¡ pêqxuyuzm~ un mal endèmic 

pq xq  Wxxq  Pmxqm~  }¢q =  xêmnmzp{zmyqz¡ q o{xm~¿ 

 

La Sra. Marta Escoda respon que aquest curs es revisarà la normativa i es preveu que 

xêm|~{£mouF q  rmou qx o¢~  }¢q £q¿ Orqsqu¥ }¢q |qx }¢q rm mx ¡qym pq xêm¢¡{m£mx¢mouFÃ ¡qzqz 

previst fer-la en coordinació amb el Servei de Qualitat, ja que, de cada vegada hi ha més 

centres en el programa de qualitat. 

 

El Sr. Vicente Rodrigo dona xêqzt{~mn{zm m xm a~m¿ [m~¡m S o{pm |q~ tm£q~ ~qo¢|q~m¡ xm ¡m om 

pq xêWQSSÃ }¢q z{  êtm£um pêtm£q~ mnmzp{zm¡ ymu¿ ^{ m pq ymzurq ¡ }¢q xq  rmyAxuq  

o{z upq~qz }¢q xm o{z£u£>zoum =  y{x¡ uy|{~¡mz¡ u }¢q tm pq o{yqz¯m~ |q~ xêq o{xm¿ Orqsqu¥ 

que els preocupa, fent autocrítica, la poca implicació de les famílies i demana a 

xêmpyuzu ¡~mouF }¢q qx  rmouxu¡u xm |m~¡uou|mouF¿ Q{z upq~m }¢q xm |~q£qzouF u xm r{~ymouF  Fz 
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molt importants però que, en casos extrems, no funciona. Pensa que els plans de convivència 

dels centres no sempre reflecteixen la realitat i que als IES, les comissions de convivència, 

pràcticament no es reuneixen i, si es reuneixen, de vegades es deixen fora les famílies. 

Manifesta que les famílies es posen a disposició pel que calgui i proposa que, encara que no 

 us¢u ~q |{z mnuxu¡m¡ pq xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouFÃ  êtm¢~um pêuzr{~ym~ xm U¢8~pum Qu£ux  {n~q 

¡qyq  pq o{z£u£>zoum¿ ^q~ mx¡~m nmzpmÃ pqymzm  uÃ qz om {  pêq¥|qpuqz¡  pu ou|xuzm~u Ã xm 

|~uyq~m uz ¡8zoum =  qx oqz¡~q { =  xêWQSSÃ |q~}¢> o{z upq~m }¢q  u =  qx oqz¡~q  êtm¢~um pq 

~qo{zp¢u~ xm ¡qzp>zoum pêmp~q¯m~- q qz |~uyq~ xx{o m xêWQSS¿  

 

Zm a~m¿ [m~¡m S o{pm ~q |{z }¢q xêWQSS =  ¢z  q~£qu pêm  q  {~myqz¡ u qx |~uyq~ }¢q pqymzqz 

qx  |m~q Ã }¢mz  êtu mp~qoqzÃ =   u mnmz  tmz |m~xm¡ myb el centre. Afegeix que de vegades no 

volen parlar amb els responsables dels centres i els assessoren.  

 

La Sra. Cristina Conti demana què poden fer les famílies o els alumnes si tenen problemes 

amb un docent en pràctiques. 

 

La Sra. Marta Escoda respon quq qz |~uyq~m uz ¡8zoum  êtm pq |m~xm~ myn qx |~{rq  {~ u  u 

aquesta via no funciona, amb el centre, després amb la Inspecció i si finalment,  u z{  êtm 

~q {x¡ mynÃ xêWQSS¿  

 

Zm a~m¿ Q~u ¡uzm Q{z¡u ymzurq ¡m }¢q tu tm om {  }¢qÃ ymxs~m¡  êtmsuz rq¡ ¡{¡q  m}uestes 

passes, no funcionen. 

 

La Sra. Maria Alarcón dona xêqzt{~mn{zm |q~ xm rquzm rq¡mÃ u pqymzm }¢uzm =  xêmo¡¢mouF }¢q 

es fa en els casos de conflictes interpersonals entre els membres de la comunitat educativa. 

Per altra banda, afegeix que tant els tut{~  o{y qx  q}¢u|  pu~qo¡u¢  pêqp¢omouF |~uy8~um 

zqoq  u¡qzÃ |q~ rq~ qrqo¡u¢  qx  |~{¡{o{x Ã pu |{ m~ pêq}¢u|  pê{~uqz¡mouFÃ }¢q qzom~m }¢q vm 

 êtmz p{¡m¡ pêm}¢q ¡  |~{rq  u{zmx  qx  oqz¡~q  pq ¡~q  xAzuq Ã o{z upq~m }¢q  êtm pq rq~ 

progressivament amb els de dues i una línia. 

 

La Sra. Marta Escoda explica que es fan servir estratègies i tècniques que ajudin a acostar-se i 

nmu¥m~ qx o{zrxuo¡q myn xê{nvqo¡u¢ pq yuxx{~m~ xm ~qxmouF¿ Orqsqu¥ }¢q qz y{x¡  pq om {  

 êmo{z qs¢qu¥ ~qo{zp¢u~ xm  u¡¢mouF uÃ qzom~m }ue no se solucioni definitivament el problema, 

millora la convivència. 

 

El Sr. Enric Pozo felicita la Sra. Marta Escoda i agraeix la tasca que es fa en temes de 

o{z£u£>zoum¿ Rqymzm qz }¢uzm xAzum  êq ¡8 ¡~qnmxxmz¡ |q~  mnq~ }¢uzq   Fz xq  xuyu¡mou{z  pqx  

mitjans de comunicació en temes de convivència i quin protocol han de fer servir els equips 

directius, en relació amb la informació que poden o no, donar als mitjans de comunicació. 

^q~ mx¡~m nmzpmÃ pqymzm  u qz om {  pêm  q¡vmyqz¡ pêmx¢yzq  r{~m pqx oqz¡~e, els centres, com 

pareix, tenen responsabilitats penals.  

 

La Sra. Marta Escoda informa que cada vegada que té contacte amb els mitjans de 

comunicació intenta que entenguin que no poden vulnerar els drets dels menors i, en aquest 

 qz¡u¡Ã  êuz¡qz¡m~8 rq~Ã en coordinació amb Menors, algun tipus de formació per periodistes. 

^qx }¢q rm mx  oqz¡~q Ã z{ |{pqz p{zm~ om| ¡u|¢  pêuzr{~ymouF  {n~q qx  mx¢yzq ¿ Sz ~qxmouF 

myn xêm  q¡vmyqz¡ r{~m pqx oqz¡~q uzr{~ym }¢q  u ¡= ~q|q~o¢  u{z  puz  qx oqz¡~qÃ  êtm pêmo¡¢m~. 
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El Sr. Alberto Taranco vol ressaltar la importància de la prevenció per evitar les intervencions 

pq ¥{o u £{x |{ m~ pq ymzurq ¡ xm uy|{~¡8zoum pq xêq}¢u| pê{~uqz¡mouF qz xm |~q£qzouF pq 

conflictes. Concreta que els orientadors tenen de cada vegada més competències en temes de 

convivència i la sensació que estan col·xm| m¡ ¿ ^q~ mu¥GÃ pqymzm }¢q  êuz£q~¡qu¥uz y=  

recursos en orientació. 

 

Zm a~m¿ [m~¡m S o{pm o{z upq~m }¢q z{  êtmz pq pqxqsm~ ¡{¡mxyqz¡ qz xê{~uqz¡mp{~ qx  ¡qyq  

de convivència. 

 

La Sra. Joana Maria Mas, en relació amb la intervenció del Sr. Vicente Rodrigo, explica que no 

és suficient enviar informació sobre el protocol de maltractament a la Guàrdia Civil, ja que 

aquest col·lectiu, té coneixement de quina ha de ser la seva intervenció en aquests casos. Per 

mx¡~m nmzpmÃ rqz¡ ~qrq~>zoum mx }¢q  êtm pu¡  {n~q }¢q q  ~qs¢xm~mz xq  ~q¢zu{z  pq xq  

o{yu  u{z  pq o{z£u£>zoumÃ ymzurq ¡m }¢q xêt{~m~u pqx  yq ¡~q  pq |~uy8~um rm y{x¡ o{y|xuom¡ 

que la Comissió de Convivència es reuneixi cada setmana, encara que és evident que no es 

|{¡ ~q¢zu~ z{y=  ¢zm £qsmpm m xêmz¦¿ Orqsqu¥ }¢q qz ¡{¡  qx  |~{¡{o{x Ã }¢u  uszm =  qx pu~qo¡{~ 

del centre, quan és el que menys intervé i, per això, demana que la responsabilitat sigui més 

compartida. Per altra banda, considera que els professors problemàtics no són tants, són 

 qy|~q qx  ym¡qu¥{  }¢qÃ |q~}¢> z{  êtm |{s¢¡ p{zm~ ¢zm  {~¡upm xqsmx mx |~{nxqymÃ £mz pê¢z 

oqz¡~q m xêmx¡~q¿ ^qz m }¢q z{ tm¢~uqz pêq¥q~ou~ xm p{o>zoum¿ 

 

La Sra. Marta Escoda respon que el director és ex ~q |{z mnxq pêmo¡u£m~ qx |~{¡{o{x u qz£um~-lo. 

 

Sx a~¿ X{~pu U¢mx ymzurq ¡m xm  q£m |~q{o¢|mouF |q~ xêm  q¡vmyqz¡ £u~¡¢mx }¢q ¡= xêq o{xm o{y m 

protagonista, que és un assetjament que escapa de les mans als professionals, que és mal 

pêm¡¢~m~ u }¢q |{¡ m~ribar a ser molt cruel. 

 

Sx a~¿ ^q~q Qm~~uF ymzurq ¡m }¢qÃ  u z{ tu tm pqxuo¡qÃ  êtm pq rq~ y{x¡m r{~ymouF¿ Orqsqu¥ }¢q =  

un tema de difícil solució.  

 

La Sra. Marta Escoda comunica que hi ha cinc conselleries que estan treballant per 

sensibilitzar la societat sobre aquest tema. 

 

La Sra. Laia Obrador exposa, a partir de la memòria del policia tutor, que comparteix amb la 

a~m¿ [m~um Oz¡Gzum T{z¡ }¢q xm |~{nxqy8¡uom pq o{z£u£>zoumÃ pq ompm £qsmpm y= Ã  êm£mz¯m m 

primària. Per altra banda, dona xêqzt{~mn{zm |el document perquè dona compte de la 

magnitud i les dificultats del tema. Considera, com a regidora de Serveis Socials i Educació 

que, sobretot en els municipis més grans, manca coordinació entre els responsables dels 

centres educatius, que depenen del Govern, i els professionals dels serveis socials, que 

pq|qzqz pq xêOv¢z¡myqz¡¿ Orqsqu¥ }¢qÃ ¡{¡ u }¢q o{y|m~¡qu¥qz qx  ym¡qu¥{  om { Ã pq £qsmpq  

no comparteixen la informació. 

 

La Sra. Marta Escoda respon que fer feina amb la comunitat és imprescindible per a la 

resolució de conflictes. 

 

Zm a~m¿ [m~um Oz¡Gzum T{z¡ ms~mqu¥ xêq¥|{ uouF u }¢q  êtmsu p{zm¡ xê{|{~¡¢zu¡m¡ mx  o{z qxxq~  

|q~}¢> |¢s¢uz pumx{sm~  {n~q m}¢q ¡ ¡qym¿ d{x pq ¡mom~ qx rq¡ }¢q  êtmsu |m  m¡ pq ³± om {  



 

 CONSELL ESCOLAR DE LES ILLES BALEARS                                                     [S[.`WO RS ZêO\g ±¹°¶ 

 

 

 

37 

 

 

m¡q {  |q~ xêWQSS m ±µ°Ã xm }¢mx o{ m dona o{y|¡q pq xm zqoq  u¡m¡ pêuzo~qyqz¡m~ qx  ~qo¢~ { Ã 

z{ z{y=  m xêuxxm pq [mxx{~omÃ  uzF també m xm ~q ¡m pêuxxq ¿ Q{z upq~m }¢q xm o{z£u£>zoum 

 {oumx =  y{x¡ uy|{~¡mz¡ u o{y|m~¡qu¥ myn mx¡~q  o{z qxxq~ Ã }¢q tm pq |m~¡u~ pq xêq o{xm¿ 

Afegeix que tots els protocols han de servir per evitar les expulsions, sobretot a secundària 

}¢q =  {z  qêz rm y=  K ¿ S  ymzurq ¡m m rm£{~ pq sm~mz¡u~ }¢q z{ q  £¢xzq~uz qx  p~q¡  pqx  

alumnes i que els problemes es tractin dins els centres. Per acabar, demana si la normativa de 

o{z£u£>zoumÃ m xm }¢mx tm rq¡ ~qrq~>zoum qz qx |¢z¡ ´Ã q ¡8 |¢nxuompm mx ¤qn pq xêWQSS¿ 

 

La Sra. Marta Escoda li respon que sí. 

 

6.  Wz¡q~£qzouF pqx a~¿ [m~¡A [m~ot u Qq~p8Ã o{z qxxq~ pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡  {n~q qx ^xm 

pêWzr~mq ¡~¢o¡¢~q  Sp¢om¡ives 2016-2023. 

El Sr. Martí March agraeix poder comparèixer davant el CEIB per explicar el Pla 

pêWzr~mq ¡~¢o¡¢~q ¿ Q{yqz¯m q¥|xuomz¡ }¢q qx ^xm pêWzr~mq ¡~¢o¡¢~q Ã }¢q mnm ¡m p¢q  

xqsu xm¡¢~q Ã q ¡8 qyym~om¡ puz  xm |{xA¡uom sx{nmx pq xm Q{z qxxq~um pêSp¢cació i Universitat i 

qz xm xAzum pq ~q£q~¡u~ xq  ~q¡mxxmpq  u p{zm~ o{y|xuyqz¡ mx  mo{~p  myn xêqz qz¦myqz¡ |Knxuo u 

xêqz qz¦myqz¡ o{zoq~¡m¡Ã |q~ ¡mx pêmo{z qs¢u~ ¢z qz qz¦myqz¡ pq }¢mxu¡m¡Ã qz o{zpuou{z  

puszq  u o{z¡~un¢u~ m xê>¥u¡ qp¢om¡u¢¿ Q{zo~q¡m }¢e és un pla obert i en funció dels recursos 

pu |{zunxq ¿ S¥|xuom }¢q qx |xm |m~¡qu¥ pê¢z p>ruou¡ mo¢ m¡ pêuzr~mq ¡~¢o¡¢~q Ã pê¢z qxq£m¡ £{x¢y 

pêmo¡¢mou{z  pq ~qr{~ym |qzpqz¡  u pê¢z o{z¡uz¢m¡ o~qu¥qyqz¡ pq xm |{nxmouF q o{xm~ pq xq  

Illes Balears.  

A contiz¢mouF q¥|{ m xq  mo¡¢mou{z  }¢q  êtmz p¢¡ m ¡q~yq pq  pq v¢xu{x pq ±¹°´¿ Q{zo~q¡m 

}¢q  êtmz rq¡ ¢zq  ±´¹ uz¡q~£qzou{z Ã  êtm uzo~qyqz¡m¡ qx |q~ {zmx pq xêWPWaSQ u pq ¡mom xêuzuou 

de la construcció del CEIP Mestre Pere Garau. Per altra banda, informa que sêtmz |xmzuruom¡ 

actuacions a partir de contactes amb 44 ajuntaments, reunions amb APIMAS i equips 

pu~qo¡u¢  pq oqz¡~q Ã |q~ p{zm~ ~q |{ ¡m m xq  zqoq  u¡m¡  pêq o{xm~u¡§mouF Õ~8¡u{ Ã m¢xq  

modulars...). Exposa els criteris de prioritat de les infraestructures u xêq£{x¢ouF pq xq  uz£q~ u{z  

~qmx  pq xêWPWaSQÃ |q~ uxxq ¿ 

 

Sx a~¿ Oz¡{zu [{~mz¡q uz¡q~£= |q~ q¥|xuom~ }¢q  êtm pq ¡qzu~ qz o{y|¡q }¢q ruz  mx sqzq~ pq 

±¹°µ z{  êtm |{s¢¡ uzoupu~  {n~q qx |~q  ¢|{ ¡ uÃ ymxs~m¡ mu¥GÃ qz |{o y=  pê¢z mz¦Ã  êtmz rq¡ 

més pq ±´¹ uz¡q~£qzou{z  m oqz¡~q  u xêWPWaSQ tm m~~unm¡ m |~8o¡uomyqz¡ ¡{¡  qx  oqz¡~q  }¢q 

¡qzuqz mxs¢zm pqymzpm¿ ^q~ mx¡~m nmzpmÃ uzr{~ym }¢q qx |xmÃ pê¢zm ymzq~m y=  pq¡mxxmpmÃ 

q ¡8 m xêmnm ¡ pq ¡{¡t{yÃ mx ¤qn pq xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡¿ Ofegeix que és un 

pla fet amb criteris objectius i no de preferències i que,  a mesura que es produeixin canvis, 

 êmzu~8 mo¡¢mxu¡§mz¡¿ d{x rq~ o{z ¡m~ }¢q qz pq¡q~yuzmpq  §{zq  ¡qzqz |~{nxqyq  pq  {xm~ |q~ 

manca de planificació. 

 

7. Torn de paraules sobre el punt anterior. 

Zm a~m¿ [¦~umy T¢qz¡q  ms~mqu¥ }¢q q¥u ¡qu¥u ¢z ^xm }¢q  êtm£um ~qoxmym¡ ~qu¡q~mpmyqz¡¿ 

Orqsqu¥ }¢q q ¡8 |~q{o¢|mpm |q~}¢> z{  êtm rq¡ ¢z |xm pq ymz¡qzuyqz¡ pqx  oqz¡~q  uÃ qz qx 

seu centre, de vegades han utilitzat els recursos destinats a despeses corrents per fer petites 

obres. Mostra preocupació pel fet que el Pla no inclogui els centres que requereixen una 

uz£q~ uF uzrq~u{~ |q~}¢>  ¢|{ qz ¢z £{x¢y uy|{~¡mz¡ u pêmxs¢zm ymzq~m  êtm pê{~smzu¡§m~¿ 

 

El conseller respon que el manteniment és ¢z ¡qym oxm¢Ã |q~G  êtm pq purq~qzoum~ qz¡~q qx  

QSW^Ã pqx  }¢mx  qx ymz¡qzuyqz¡ pq xêq ¡~¢o¡¢~m o{~~q |{z m xm Q{z qxxq~um u xm ~q ¡m mx  
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ajuntaments que, en general, fan un esforç per damunt les seves responsabilitats legals, i els 

IES que depenen de la Conselleria, i dels mateixos centres. Pel que fa a les obres petites, 

informa que, de les 250 actuacions dutes a terme, la majoria corresponen a petites 

actuacions de manteniment. Afegeix que cal fer un pla integral de manteniment per abordar 

temes com les calefaccions. 

 

Sx a~¿ Oz¡{zu [{~mz¡q pq¡mxxm }¢q  êtmz rq¡ mo¡¢mou{z  o{y qx  omz£u  pq ruzq ¡~q Ã ¡mzomyqz¡ 

de patis, canvis de coberta, etc., que no figuren en el pla perquè no es pot arribar en aquest 

nivell de concreció. Vol fer constar que el primer que va fer quan va ocupar el seu càrrec va ser 

pqymzm~ m xêWPWaSQ ¢z xxu ¡m¡ pq xq  zqoq  u¡m¡  y=  ¢~sqz¡  u }¢uz q~m qx  q¢ uy|{~¡¿ Orqsqu¥ 

}¢q xêuy|{~¡ pêm}¢q ¡q  mo¡¢mou{z  q~m pq · yuxu{z  pêq¢~{  u z{ q  pu |{ m£m pq ~q ¿ 

Concreta que per iniciar la o{z ¡~¢oouF pq xêWSa pq a{z [mou8 q  £m tm£q~ pq rq~ ¢z q¥|qpuqz¡ 

de despesa anticipada. Recorda les petites actuacions de manteniment dels CEIP, depenen 

pqx  mv¢z¡myqz¡  uÃ xq  pqx  WSaÃ pqx ym¡qu¥ oqz¡~q¿ Q{zox{¢ }¢q  êtm pq rq~ ¢z |xm pq 

manteniment i procurar formar els equips directius dels IES perquè sàpiguen quina part és de 

la seva responsabilitat i donar-los més autonomia, amb el pressupost corresponent, perquè 

puguin escometre directament les petites reformes. 

 

El Sr. Alberto Taranco informa que pq  pqx Q{z qxx S o{xm~ pêSu£u  m  êtmz o{z ¢x¡m¡ qx  

oqz¡~q   {n~q qx ^xm pêWzr~mq ¡~¢o¡¢~q  u  êtm o{z ¡m¡m¡ }¢q qz mxs¢z  om {  xêG|¡uom pqx  

tècnics no coincideix amb la seva. Lliura al conseller, amb ànim de col·laborar, el document 

on ha recollit les respostes que, fins ara, han donat els centres i afegeix que a mesura que 

zêm~~unuz pq z{£q  qx  tu rm~8 m~~unm~¿ Orqsqu¥ }¢q xu ms~mpm~um }¢q qx Q{z qxx S o{xm~ pêSu£u  m 

fos un pont que comunicàs els centres amb la Conselleria. 

 

Sx o{z qxxq~ ms~mqu¥ xêmportació i comunica que es reunirà amb els membres del Consell 

S o{xm~ pêSu£u  m |q~ £q¢~q o{y |{pqz uz¡qs~m~ xq  G|¡u}¢q  pqx  ¡>ozuo  u pqx  oqz¡~q  }¢q z{ 

 qy|~q o{uzoupqu¥qz¿ `qo{~pm }¢q  êq ¡mz p¢qz¡ m ¡q~yq y{x¡q  mo¡¢mou{z  }¢q qz qx ^xm z{ 

estan concretades. 

 

La Sra. Pepita Costa valora molt positivament aquest Pla com a document base sobre el que 

 êtm pq ¡~qnmxxm~ u o{uzoupqu¥ myn qx a~¿ Oxnq~¡o Taranco que la Conselleria ha de treballar més 

estretament amb els consells escolars insulars, ja que, considera que el CEIB no és el lloc per 

fer petites aportacions. Afegeix que té coneixement que el sistema educatiu, per manca de 

o{z ou>zoum pqx  |{xA¡uo Ã |m¡qu¥ ¢z p>ruou¡ tu ¡G~uo pêuzr~mq ¡~¢o¡¢~q  u pq ~qo¢~ {  qz sqzq~mx u 

£mx{~m xêuz¡q~>  pêm}¢q ¡m Conselleria per solucionar-ho, però considera que, a Eivissa, la 

 u¡¢mouF =  pêqyq~s>zoum u }¢qÃ qz mxs¢z  om { Ã vm  êm~~unm ¡m~p¿ Q{zo~q¡m }¢q qx ¡qym pq xq  

~8¡u{  z{ q  |{¡  {x¢ou{zm~  u z{ q  o{z ¡~¢qu¥qz z{¢  oqz¡~q  u }¢q  êtm pêuz ¡m~ qx  o{z qxx  

insulars i els ajuntaments perquè compleixin amb les seves obligacions amb els centres 

educatius, que són competència de tota la societat. 

Sx o{z qxxq~ o{y¢zuom }¢qÃ ¡{¡ u }¢q xq  pqxqsmpq  ¡q~~u¡{~umx  pêSu£u  m u [qz{~omÃ xêuzr{~yqz 

puntualment sobre la problemàtica dels centres, vol donar màxim protagonisme als consells 

escolars insulars com a interlocutors i vol que tenguin un paper fonamental en política 

educativa. Afegeix que la col·laboració entre els ajuntaments de St. Josep, Sta. Eulàlia i Vila i 

el Consell de Formentera és total, però que en aquests moments hi ha problemes amb els 

 {xm~ Ã }¢q qz y{x¡  pq om {  £qzqz pêqz~q~m¿ 
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Sx a~¿ duoqz¡q `{p~us{ ms~mqu¥ }¢q |q~ |~uyq~m £qsmpm  êtmsu rq¡ ¢z ^xm pêWzr~mq ¡~¢o¡¢~q  

seriós i que, sense ànim de generar frustració, no li queda més remei que exposar les queixes 

pm£mz¡ qx  ~q |{z mnxq  pq xêmo¡¢mx Q{z qxxq~umÃ  qz¡~q qx  }¢q ¡~{nm m rmx¡m~ xêmo¡¢mx sq~qz¡ pq 

xêWPWaSQÃ }¢q |q~ mx¡~m nmzpmÃ o{z upq~m }¢q z{ o{zqu¥ qx ¡qym qz |~{r¢zpu¡m¡¿ Orqsqu¥ }¢qÃ 

objeo¡u£myqz¡Ã }¢qpm oxm~ }¢q  êtmz p{zm¡ |m  q  |q~ ~q£q~¡u~ xm  u¡¢mouFÃ |q~G }¢qÃ ¡{¡ u }¢q 

qx |xm m~~unm m ¢z zu£qxx pq o{zo~qouF q¥¡~m{~puz8~umÃ z{  êtmz ~qo{xxu¡ xq  m|{~¡mou{z  }¢q £m 

fer COAPA sobre infraestructures. Demana, en nom de les famílies, una explicació. A 

continuació passa a fer preguntes sobre qüestions puntuals: 

1. Sz qx om  pq }¢q q  |~{p¢qu¥uz uy|~q£u ¡{ Ã  êq ¡¢pum~mz myn qx ym¡qu¥ ~us{~ u qx  ym¡qu¥{  

criteris del Pla? 

2. Sz ¡qyq  pêmyumz¡Ã }¢qpm y{x¡m { |{om {n~m |qzpqz¡Ë aêtm ~q¡u~m¡ m xêWSa Pmx8rum u m xêWSa 

Guillem Sagrera? 

3. \{ =  |{  unxq ~qoxmym~ pq ymzq~m o{z¡¢zpqz¡ }¢q  êm|xu}¢u xm £um pê¢~s>zoumÃ |~q£u ¡m |q~ 

xêmpyuzu ¡~mouF |qx omz£u pêK  pqx   {xm~ Ã qz m}¢qxx  om {  ¢~sqz¡ Ë Orqsqu¥ }¢qÃ mu¥A o{y q  

plantegen les intervencions, hi ha pares que lluiten pels fills dels altres perquè els seus ja no 

 qêz nqzqruoum~mz¿ 

4. S  |~q£q¢ y=   q~uq¡m¡ }¢q qz mx¡~q ¡qy|  qz ¡qym pêm£mx  u £uou  {o¢x¡  pq xq  {n~q Ã ¡qzuz¡ 

qz o{y|¡q }¢q qz mxs¢z  om {  xm Q{z qxxq~um tm tms¢¡ pêq o{yq¡~q reformes que 

o{~~q |{zuqz m xm o{z ¡~¢o¡{~m }¢q z{  q zêtm ~q |{z mnuxu¡§m¡Ë 

5. El Pla parla molt de passada dels plaz  pêqyq~s>zoum pqx  oqz¡~q Ã }¢mz¡  zêtu tm }¢q z{ 

en tenen? 

6. Rqymzm y=   q~uq¡m¡Ã qz qx  om {  pêuzr~mq ¡~¢o¡¢~q  {z tmz pêuz¡q~£qzu~ qls ajuntaments i 

la Conselleria, de diferent color polític, perquè considera que la comunitat educativa és la 

que surt perjudicada. 

 

]rq~qu¥ qx  ¢|{~¡ pq xq  rmyAxuq Ã m xêmpyuzu ¡~mouFÃ |q~  u omx y{nuxu¡§m~-se per reclamar un 

pressupost suficient per dur a terme el Pla i conclou que cal fer un esforç per obtenir el màxim 

o{y|~{yA  pq xm o{y¢zu¡m¡ qp¢om¡u£m u pq xm ymv{~um pq xêm~o |m~xmyqz¡m~u |q~}¢> qx ^xmÃ 

tenint en compte que hi ha unes eleccions per enmig, tengui continuïtat. 

 

El conseller vol deixar o{z ¡8zoum }¢q qx a~¿ [u}¢qx Q{xx =  ¢z n{z sq~qz¡ pq xêWPWaSQ u }¢q t{ 

demostren les 250 actuacions que ha dut a terme el seu equip. Per altra banda, comunica 

}¢qÃ puv{¢  pq xm  q¡ymzm £uzqz¡Ã q¥|{ m~mz qx ^xm pm£mz¡ xm Q{yu  uF pêSp¢omouF pqx 

Parlament i, si volen poder fer-hi aportacions. Creu que difícilment algun grup polític voldrà 

modificar aquest Pla. 

El Sr. Antoni Morante dona suport al Sr. Miquel Coll al qual considera un bon gestor i explica 

que no és aquí perquè no li han demanat i perquè la responsabilitat de la planificació 

xêm  ¢yqu¥ xm RG de Planificació, Ordenació i Centres. Sobre el tema dels centres que tenen 

problemes amb la calefacció, informa que, quan els ho comuniquen, actuen de manera 

immediata. Explica que de les 27 aportacions que £m rq~ Q]O^OÃ  q zêtmz pq om~¡m¡ °·Ã |q~ 

pu£q~ {  y{¡u¢ Ã u  ê{rq~qu¥ m ~q£u m~-xq  myn qx   q¢  ~q|~q qz¡mz¡ ¿ Sz ~qxmouF myn xêmyumz¡Ã 

ymzurq ¡m }¢q ¡qzqz |~q£u ¡q  ¡{¡q  xq  mo¡¢mou{z  }¢q  êtmz pq¡qo¡m¡ u m y=   êtm¢~mz 

pêmn{~pm~ xq  }¢q mzu~mz  {~¡uz¡¿ Q{zo~q¡m }¢qÃ  u z{ t{ ~qo{~pm ymxmyqz¡Ã vm  êtm ~q¡u~m¡ pq 

xêWSa Pmx8rum u q ¡8 xuou¡mpm xm ~q¡u~mpm pq xêWSa U¢uxxqy ams~q~m¿ Sz ¡qym pêm£mx  u £uou  {o¢x¡ Ã 

q¥|xuom }¢q ymu  êtm£uqz q¥qo¢¡m¡ m£mx  zu  êtm£uqz rq¡ ~qoxmymou{z  m o{z ¡~¢o¡{~q  u }¢q m~m 

xêWPWaSQ ¡= xm yu  uF pêq¥qo¢¡m~ qx  m£mx  |q~ mo¡¢mou{z  pqruouqz¡ Ã ¡qzuz¡ qz o{y|¡q }¢q zêtu 

tm }¢q  êtmz |q~p¢¡¿ Ooxm~qu¥ }¢q p¢~mz¡ qx ±¹°¶  êmzu~mz qxmn{~mz¡ qx  |xmz  pêqyq~s>zoum 
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pendents, però que això no eximeix els centres de tenir el seu pla. Quant a la col·laboració 

entre els ajuntaments i la Conselleria, vol deixar palès que hi ha ajuntaments que col·laboren 

|{o u pêmx¡~q  }¢q rmz y=  pqx }¢q rm~um rmx¡m¿ Orqsqu¥ }¢q  qy|~q uz¡qz¡qz  uszm~ ¢z o{z£qzu 

pq ~q |{z mnuxu¡m¡  u  êtm mo{z qs¢u¡ myn 30 ajuntaments. Per acabar, reitera el que ha dit el 

conseller sobre intentar aconseguir el compromís polític per dur endavant el Pla, i vol 

remarcar que essent públiques les actuacions previstes pel període 19-23, si algú decideix no 

dur-les endavant, haurà de donar explicacions. 

 

El conseller, respecte a la darrera part de la intervenció del Sr. Antoni Morante, apunta que el 

o{z qz  |m~xmyqz¡m~uÃ qz ~qxmouF myn qx ^xm pêWzr~mq ¡~¢o¡¢~q Ã =  ¢zm £m~umnxq oxm¢ |q~ ¢z 

pacte educatiu. 

 

La Sra. Antònia Font, manifesta que valora que des de la Conselleria tenguin clar que han de 

donar resposta a les necessitats, i demana, davant el fet que un total de 115 grups, sense 

comptar 4t d'educació infantil, tenen 28 o més alumnes, a 4t d'educació infantil, 83 grups 

tenez ±² { y=  mx¢yzq Ã }¢uz  o~u¡q~u  pq |~u{~u¡m¡  êtmz q ¡mnxq~¡ qz r¢zouF pÞm}¢q ¡q  pmpq  

|qx }¢q rm m xq  mo¡¢mou{z  |~q£u ¡q  ruz  mx ±¹°¸Ë¿ Sz ~qxmouF m xq  pmpq  pq xêuzr{~yq pq 

FADESIB 14-15, en el qual es detalla que el 51,4 % dels IES no compleix la normativa d'1,5 

metres quadrats per alumne a l'aula, el 83,8 % dels patis de secundària no respecta la 

normativa sobre zones parcialment cobertes, el 54,1 % dels centres presenten barreres 

arquitectòniques i el 54,3 % de les sales de professors de secundària són massa petites, 

pqymzm }¢uz  pêm}¢q ¡  |q~oqz¡m¡sq  |~q£q¢qz mnmu¥m~ xm Q{z qxxq~um mnmz  pqx ±¹°¸Ë ^q~ 

altra banda, pregunta que es farà amb els 15 barracons que hi ha a 9 centres educatius i que 

no apareixen en el Pla? i per què la Conselleria, c{zqu¥qz¡ xêuzr{~yq pq xêOv¢z¡myqz¡ pq ^mxymÃ 

no té en compte els 29 CEIP de Palma que tenen amiant?  

 

Sx o{z qxxq~ xu ~q |{z }¢q qx }¢q =  uy|{~¡mz¡ =  }¢q xm Q{z qxxq~um ¡= xê{nvqo¡u¢ pêqxuyuzm~ ¡{¡ 

el fibrociment dels centres dins aquesta legislatura, però que si van sorgint casos nous o si 

algú té coneixement de casos que la Conselleria desconeix, si els ho fan saber planificaran 

xêmo¡¢mouF¿ Orqsqu¥ }¢q qz qx om  pq xq  m¢xq  y{p¢xm~ Ã tu tm }Jq ¡u{z  }¢q z{ q  |{pqz 

preveure a priori i que, l'escolarització del curs 2017-°·Ã pu~8  u  q zêtmz pq xxq£m~ u  q zêtmz 

pq |{ m~ pq z{¢ ¿ a¢ssq~qu¥ m xm ~q|~q qz¡mz¡ pêc]P }¢q sol·liciti una entrevista amb el Sr. 

Antoni Morante per contrastar la informació sobre aules modulars i fibrociment. En relació 

myn xêuzr{~me de FADESIB, manifesta que hi ha centres  que mai compliran la normativa 

perquè es construïren en un moment que la normativa sobre construccions era diferent i que 

els que es construeixen actualment sí compleixen la normativa.  

 

El Sr. Antoni Morante aclareix que s'han tengut en compte les ràtios i així ho reflecteixen els 

mapes que apareixen a partir de la pàgina 5 del Pla, encara que reconeix que són superiors al 

que hauria de ser. En relació amb les aules modulars, afegeix que, en una comunitat com la 

nostra, en constant creixement de població escolar, serà molt difícil eliminar les aules 

y{p¢xm~  u }¢q tu tm oqz¡~q  }¢q z{ £{xqz }¢q  êqxuyuzuz¿  

 

El Sr. Miquel Àngel Santos agraeix la presentació del Pla i demana que, si entre criteris 

prioritaris per a  uszm~ |~q  ¢|{ ¡ |q~ uzr~mq ¡~¢o¡¢~q Ã tu tm xq  zqoq  u¡m¡  pêq o{xm~u¡§mouFÃ 

|q~ }¢> z{ q  rm  q~£u~ xm £um pê¢~s>zoum |q~  {x¢ou{zm~ qx ¡qym pqx   {xm~  qz qx  xx{o  {z tu tm 

m}¢q ¡m zqoq  u¡m¡Ã tu tm |~{nxqyq  pê¢~s>zoum u z{ tu tm |~{nxqyq  pq ruzmzçament. Per altra 
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banda, recorda que, en la diferència que hi ha entre el pressupost actual i el que demanava el 

QSWPÃ  êtms¢q  uz |{s¢¡  {x¢ou{zm~  y{x¡  pq ¡qyq  pêuzr~mq ¡~¢o¡¢~q ¿ 

 

El conseller respon que ell també considera que un pressupost de mil milions seria adequat 

pêmo{~p myn xq  zqoq  u¡m¡  pêqp¢omouF u qz ~qxmouF myn qx ¡qym pq omz£u pêK  pqx   {xm~ Ã 

informa que la competència la tenen els consells insulars i des de la Conselleria poden reunir-

se amb els responsables per accelerar el procés, q¢q z{  êtm pê{nxupm~ }¢q =  xqz¡¿ 

 

El Sr. Antoni Baos agraeix la compareixença del conseller i demana, entenent que les 

infraestructures educatives impliquen les condicions laborals dels treballadors, si aquest pla 

passarà per la Mesa Sectorial. 

 

El conselxq~ rm o{z ¡m~ }¢q z{  êtm£um |~q£u ¡ |q~G }¢q  u xm [q m aqo¡{~umx t{ |~{|{ m  êt{ 

|xmz¡qvm~mzÃ qzom~m }¢qÃ qz }¢mx q£{x om Ã  q~um |q~ uzr{~ym~ o{y  êtm rq¡ myn qx QSWP¿ 

 

Sx a~¿ Q{ yq ]~qxx ymzurq ¡m }¢q pq  pq xêabSW £mx{~qz qx |xmÃ  {n~q¡{¡ ¡qzuz¡ qz oompte que 

xêmz¦ ±¹°´ £m~qz qxmn{~m~ ¢z q ¡¢pu  {n~q ~8¡u{  u ¢zm pq xq  o{zox¢ u{z  m }¢> £m~qz m~~unm~ 

£m  q~ xm zqoq  u¡m¡ pêqxmn{~m~ ¢z |xm pêuzr~mq ¡~¢o¡¢~q ¿ Orqsqu¥ }¢q pê¢zm pq xq  pum|{ u¡u£q  

}¢q  êtm |~{vqo¡m¡ q  pq |~>z }¢q m}¢q ¡ s{£q~z tm uz£q~¡u¡Ã p¢~mz¡ xêmz¦ ±¹°µÃ smu~q n= qx 

ym¡qu¥ }¢q qx s{£q~z pqx ^m~¡u¡ ^{|¢xm~ qz }¢m¡~q mz¦ Ã myn xêms~q¢vmz¡ }¢q qx ´¹ ð pêm}¢q ¡m 

uz£q~ uF xm £m rq~ p¢~mz¡ xêmz¦ ±¹°´ myn ¢zm ruzmxu¡m¡ qxqo¡{~mx¿ [mzurq ¡m }¢q y{x¡q  pq xq  

|~qs¢z¡q  }¢q £{xuqz rq~ vm  êtan contestat, però que els preocupen temes, com les 22 aules 

y{p¢xm~  }¢q tu tm m [mxx{~om u xm zqoq  u¡m¡ pê{n~q  ¢~sqz¡ pqx Qqz¡~q Wz¡qs~m¡ pq [K uom 

a{z aq~~mÃ }¢q o~q¢ }¢q z{ q  ~qo¢xxqz mx ^xm¿ Rqymzm }¢uzm mo¡¢mouF  êtm |~q£u ¡ qz ~qxmouF 

amb les ràtu{  pq }¢m¡~q mz¦ ¿ Orqsqu¥ }¢qÃ |q~ momnm~Ã £{x ymzurq ¡m~ }¢q  êtm¢~um pq 

|xmz¡qvm~ xm zqoq  u¡m¡ pêqxmn{~m~ ¢zm §{zuruomouF q o{xm~ pq ^mxym y=  qrqo¡u£m u  ¢ssq~qu¥ 

}¢qÃ myn oqz¡~q  pq xêq¥¡~m~mpu pq ^mxymÃ o{y qx QSW^ Oz qxy b¢~yqpmÃ q  p¢s¢uz m ¡q~yq 

|~{vqo¡q   uyuxm~  mx pqx oqz¡~q pq a{z aq~~mÃ }¢q |qx rq¡ pêuy|m~¡u~ q ¡¢pu  pq yK uomÃ tm 

incrementat considerablement la matrícula i ha descongestionat el centre de Palma. 

 

Sx o{z qxxq~ ~q |{z }¢q qx Q{z qxx S o{xm~ pq [mxx{~om u xêOv¢z¡myqz¡ pq ^mxym estan 

treballant amb la zonificació escolar de Palma. Posa de manifest que els centres de la zona on 

està ubicat el Centre Integrat de Música Son Serra han perdut molta matrícula i que la 

solució passa perquè els centres facin projectes educatius atractius i donin els serveis que les 

rmyAxuq  pqymzpqz¿ Orqsqu¥ }¢q qz qx om  pqx QSW^ Oz qxy b¢~yqpm  êtmz p¢¡ m ¡q~yq 

~q¢zu{z  |q~  mnq~ }¢> q  |{¡ rq~ |q~ yuxx{~m~ xm uym¡sq pê¢z oqz¡~qÃ }¢q tmz pq ¡~{  m¡¿ ^qx 

que fa al tema de ràtios de quatre anys, explica q¢qÃ ¡mx o{y pu¢ xêOo{~p [m~oÃ }¢mz z{ q  

|{pqz nmu¥m~ u tu tm ¢z |~{nxqym pêq |muÃ  êtm pq |{ m~ ¢z |~{rq  {~ pq  ¢|{~¡¿ 

 

Sx a~¿ Oz¡{zu [{~mz¡q uzr{~ym }¢q  êtmz rq¡ uz£q~ u{z  qz qx oqz¡~q pq a{z aq~~m u zêtu pêmx¡~q  

pq |~q£u ¡q  |q~G }¢q xêmy|xumouF pqx centre implicaria modificar el pla urbà de Palma i en 

aquests moments no es pot fer. Explica que aquest centre necessitarà en un futur aules petites 

|q~ oxm  q  uzpu£up¢mx  pêuz ¡~¢yqz¡  u }¢q ¢zm |{  unuxu¡m¡ =  o{y|m~¡u~ q |mu  myn oqz¡~q  pq 

la zona. C{z upq~m }¢q  êtm pq ~q£u m~ xm §{zuruomouF pq ^mxymÃ tu tm pêtm£q~ y=  §{zq  u |q~ 

mu¥GÃ  êtm qz£um¡ ¢zm |~{|{ ¡m mx Q{z qxx S o{xm~ pq [mxx{~om u mx Q{z qxx S o{xm~ pq ^mxym¿ S  

y{ ¡~m pêmo{~p myn r{yqz¡m~ oqz¡~q  qz  u¡¢mouF pq rm£{~upmÃ |q~G o~q¢ }¢q xa iniciativa ha 

de sortir del centre. 
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8. Torn obert de paraules. 

El Sr. Miquel Oliver, com a president del Consell Escolar de Mallorca, vol donar suport a la 

resta de consells escolars insulars per la dificultat que tenen per tenir una relació més directa 

amb la Conselleria, i considera que la situació del Consell Escolar de Mallorca, en aquest 

sentit, té una situació privilegiada. Dona xêqzt{~mn{zm |qx ^xm u pq xq  |~qs¢z¡q  }¢q  êtmz rq¡ 

u xq  ~q |{ ¡q  }¢q  êtmz p{zm¡Ã ¡~q¢ xm o{zox¢ uF }¢qÃ ¡mx £{x¡mÃ qx ^xm pêWzr~mq ¡~¢o¡¢~q   q~um 

un 2n nivell de planificació i el nom més adequat del document seria programa de les 

actuacions urgents, ja que, el primer nivell de planificació, seria el Mapa Escolar, que es va fer 

qz ¡qy|  pqx a~¿ Rmyu8 ^{z Ã u  êq ¡8 rqzt feina en aquesta línia. Afegeix que el Consell 

Escolar de Mallorca està elaborant un informe sobre el Mapa Escolar i en aquest informe ja 

incorporen moltes propostes sobre infraestructures perquè entenen que van molt lligades i a 

xêmx¡~q uzr{~yq }¢q q ¡mn elaborant, sobre les necessitats educatives dels centres, analitzaran 

aquest pla i faran propostes de millora consensuades. 

Sx o{z qxxq~ ms~mqu¥ xm uz¡q~£qzouF pqx a~¿ [u}¢qx ]xu£q~ u £mx{~mÃ qz m}¢q ¡ y{yqz¡ }¢q  êq ¡8 

treballant el Pacte Polític i Socimx |q~ xêSp¢omouFÃ qx o{z qz  }¢q  ¢~¡ pqx  o{z qxx  q o{xm~  

insulars i municipals i del CEIB, perquè pressionarà els polítics perquè el pacte sigui viable. 

 

El Sr. Antoni Morante explica que la tasca del Consell Escolar de Mallorca serà fonamental. 

 

El president agraeix la compareixença del conseller, de la Sra. Marta Escoda i dels directors 

generals.  

 

 

Ple (04/04/2017) 

Principals temes tractats i acords adoptats 

 

1. O|~{£mouF pq xêmo¡m pq xm  q  uF mz¡q~u{~Ã  u q om¢ Õ¹±Ñ¹²Ñ±¹°¶Ö¿ 

El president sotmet a m|~{£mouF xêmo¡m pq pum ± pq ym~¯ pq ±¹°¶ u  êm|~{£m |q~ ¢zmzuyu¡m¡¿ 

 

2. Informacions del president. 

- dm mo¢pu~ m xm ~q¢zuF pqx ^xq pqx Q{z qxx S o{xm~ pq xêS ¡m¡ o{z£{ompm |q~ m|~{var xêWzr{~yq 

del Sistema Educatiu del curs 2014-15. 

- La vicepresidenta dqx Q{z qxx S o{xm~ pq xêS ¡m¡ £m  q~ qxqsupm |qx  yqyn~q  pêm}¢q ¡ G~smz¿ 

- aêtm ~quzuoum¡ xm ~q£u uF pqx `qsxmyqz¡ pqx QSWP¿ Zm |~{|{ ¡m m|~{£mpm |qx  yqyn~q  pq xm 

Q{yu  uF ^q~ymzqz¡ q  ~qyq¡~8 mx  yqyn~q  pqx ^xq }¢qÃ pêmo{~p myn qx  m~¡uoxq  ´³ u ´´ pq 

xêq yqz¡m¡ ~qsxmyqz¡Ã |{p~mz |~q qz¡m~ |~{|{ ¡q  pq y{puruomouF m£mxmpq  |q~ °Ñ² pqx   q¢  

yqyn~q ¿ au tu tm z{£q  |~{|{ ¡q Ã  q~mz ¡~mo¡mpq  u  {¡yq q  m xêm|~{£mouF pq xm Q^ u 

posteriorment enviades al Ple. 

- Han arribat dos projectes normatius de la Conselleria de Salut, que tenen relació amb 

educació, per tal que el CEIB emeti els informes corresponents. 

- El Sr. Martí March li ha demanat que comuniqui als membres del CEIB que La Conselleria 

pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ u xm cWP tm  uszm¡ ¢z mo{~p  {n~q xm reforma de la formació inicial del 

professorat i el volen presentar davant els membres del CEIB. Afegeix que el conseller 

 qs¢~myqz¡ o{y|m~qu¥q~8 pm£mz¡ xm Q{yu  uF ^q~ymzqz¡ qx |~G¥uy °¹ pêmn~ux u  u q  o{z upq~m 

necessari davant el Ple, on podrà explicar-lo amb més detall que els mitjans de comunicació. 
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El Sr. Vicente Rodrigo considera interessant que el CEIB conegui quina és la relació entre la 

cWP u xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ m xêt{~m pq |~q|m~m~ xm r{~ymouF pqx  r¢¡¢~  

docents però, vol deixar constància que els preocupa la possibilitat que els mitjans de 

o{y¢zuomouF o{zqs¢uz qx p{o¢yqz¡ mnmz  }¢q qx  yqyn~q  pêm}¢q ¡ ^xq¿ d{x }¢q qx  

yqyn~q  pêm}¢q ¡ G~smz pqu¥uz oxm~ mx o{z qxxq~ }¢q qx  yqyn~q  £{xqz ¡qzu~ o{zqu¥qyqz¡ u 

participar dels ¡qyq  }¢q mrqo¡qz xêqp¢omouF mnmz  }¢q  us¢uz pq p{yuzu |Knxuo¿ 

 

3. Rqnm¡ u m|~{£mouFÃ  u q om¢Ã pq xêWzr{~yq °Ñ±¹°¶  {n~q xêq n{~~mz¦ pê]~p~q pqx o{z qxxq~ 

pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡Ã |q~ xm }¢mx q  ~qs¢xqz xq  q ¡mpq  r{~ym¡u£q Ã qz xm y{pmxu¡m¡ 

pêq¥|q~u>ncia formativa, del professorat de formació professional de centres públics en 

empreses i entitats. 

Sx a~¿ X{~pu dmxxq |u~Ã |{zqz¡ pq xêWzr{~yq °Ñ±¹°¶Ã rm xêq¥|{ uouF pqx |~{o=  pq xêq yqz¡m¡ 

informe. Explica que la majoria de les aportacions que es varen rebre i debatre a la reunió de 

xm Q{yu  uF S |qoAruom pê]~pqzmouF pq pum µ pq ym~¯ pq ±¹°¶Ã q  ~qo{xxu~qz m xêq n{~~mz¦ 

pêuzr{~yq }¢q q  £m qxq£m~ m xm Q{yu  uF ^q~ymzqz¡¿ O xm Q{yu  uF ^q~ymzqz¡ p¢¡m m ¡q~yq qx 

dia 15 de març de 2017 es va aprovar per unazuyu¡m¡ xêq n{~~mz¦ pêuzr{~yq u q  £m qxq£m~ mx 

Ple del Consell. 

Passa a explicar les aportacions incorporades per apartats de: 

 

O o{z¡uz¢mouF qx |{zqz¡ o{y¢zuom }¢q xêKzuom q yqzm }¢q  êtm tm |~q qz¡m¡ =  pqx  uzpuom¡ 

Alternativa. El Sr. Miquel Àngel Sant{  pqrqz m xêq yqzm m xêm~¡uoxq °¿ ]nvqo¡q u 8ynu¡ 

pêm|xuomouFÃ }¢q |~{|{ m }¢q {z pu¢À 

 

°¿ Zm |~q qz¡ ]~p~q ¡= |q~ {nvqo¡q ~qs¢xm~ xm ~qmxu¡§mouF pêq ¡mpq  r{~ym¡u£q Ã qz xm y{pmxu¡m¡ 

pêq¥|q~u>zoum r{~ym¡u£mÃ pqx |~{rq  {~m¡ pqxs o{  {  pêqz qz¦myqz¡  qo¢ndari i professorat 

tècnic de formació professional que imparteixen cicles formatius de formació professional als 

oqz¡~q  |Knxuo  pq|qzpqz¡  pq xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡¿ 

 

Rus¢uÀ Zm |~q qz¡ ]~p~q ¡= |q~ {nvqo¡q ~qs¢xm~ xm ~qmxu¡§mouF pêq ¡mpqs formatives, en la 

y{pmxu¡m¡ pêq¥|q~u>zoum r{~ym¡u£mÃ pqx |~{rq  {~m¡ pqxs o{  {  pêqz qz¦myqz¡  qo¢zpm~u u 

|~{rq  {~m¡ ¡>ozuo pq r{~ymouF |~{rq  u{zmx }¢q uy|m~¡qu¥qz { q ¡mz qz o{zpuou{z  pêuy|m~¡u~ 

cicles formatius de formació professional als centres públics dependents de la Conselleria 

pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ u ouoxq  r{~ym¡u¢  o{zoq~¡m¡  mx  oqz¡~q  |~u£m¡ -concertats. 

 

O~s¢yqz¡m }¢q xm ~qpmoouF |~{|{ mpm |q~yq¡~um |m~¡uou|m~ pêm}¢q ¡q  q ¡mpq  r{~ym¡u£q  mx  

docents interins, que cada any tenen una adjudicació de plaça i que en el curs vigent no 

tenguin docència als cicles de formació professional.  

 

Sx |{zqz¡ m  ¢yqu¥ xêq yqzm u  êm|~{£m |q~ m  qz¡uyqz¡¿ 

 

aêm|~{£m xêWzr{~yq °Ñ±¹°¶ |q~ m  qz¡uyqz¡ myn xm uzo{~|{~mouF pq xêq yqzm pqx  uzpuom¡ 

Alternativa. 

 

4. Rqnm¡ u m|~{£mouFÃ  u q om¢Ã pqx |~{vqo¡q pqx p{o¢yqz¡ pqx ^mo¡q |q~ xêSp¢omouF pq xq  Wxxq  

Balears. 

El president fa constar que avui és un dia important pel Consell Escolar de les Illes Balears 

|q~}¢>  êq ¡8 m~~unmz¡ mx ruzmx pqx |~{o=  pq pqnm¡ pê¢z p{o¢yqz¡ pq ^mo¡q |q~ xêSp¢omouFÃ 
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que es va iniciar formalment el passat mes de setembre, i que pretén ser un referent pel futur 

pq xêqp¢omouF pq xq  z{ ¡~q  uxxq ¿ RqymzmÃ mx  |~q qz¡ Ã  qz m¡q mÃ sqzq~{ u¡m¡ u |~qpu |{ uouF 

al consens, que voldria que fos el més ampli possible. Manifesta que, tot i que sigui possible 

}¢q £{¡u m rm£{~ pêmxs¢z  omz£u  qz qx ¡q¥¡Ã £{¡m~8 m rm£{~ pqx p{o¢yqz¡¿ Orqsqu¥ }¢q tm q ¡m¡ 

¢z t{z{~ ¡~qnmxxm~ o{zv¢z¡myqz¡ |q~ yuxx{~m~ xêqp¢omouF pq xm z{ ¡~m ¡q~~m¿  

 

La Sra. AntGzum T{z¡Ã qz z{y pêc]PÃ £{x rq~ o{z ¡m~ }¢q z{ |m~¡uou|m~mz qz xq  £{¡mou{z  pq 

les esmenes perquè, entre que es va lliurar el document als membres del CEIB i avui, no hi ha 

tms¢¡ ¡qy|   ¢ruouqz¡ |q~}¢> ¢z p{o¢yqz¡ ¡mz uy|{~¡mz¡ |qx r¢¡¢~ pq xêqp¢omouFÃ |assàs per 

les assemblees dels centres, cosa que consideraven imprescindible. Afegeix que, per la mateixa 

raó, votaran en contra a la votació final del document. 

 

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦Ã qz z{y pq xêabSWÃ £{x pqu¥m~ o{z ¡8zoum }¢qÃ }¢mz q  £m |m~xm~  {n~q 

la idoneïtat de la data proposada per dur a terme aquest debat, es varen manifestar en contra 

perquè consideraven que cada organització, entitat o personalitat de reconegut prestigi 

pêm}¢q ¡ G~smzÃ tm¢~um pq ¡qzu~ ¡qy|   ¢ruouqz¡ |q~ o{z ¢x¡m~ qx   q¢  ~qpresentats. Afegeix 

}¢qÃ ymxs~m¡ mu¥GÃ tmz ¡~m xxmpm¡ qx p{o¢yqz¡Ã xq  q yqzq  u qx |{ uou{zmyqz¡ pq xêabSWÃ m xm 

 q£m mruxumouFÃ |q~}¢> q  |~{z¢zoum  uz¿ Orqsqu¥ }¢q pêqz¡~mpmÃ qx  q¢ £{¡Ã ~qrq~qzpm¡ |q~ 

xêmruxumouFÃ =  zqsm¡u¢Ã |q~G }¢q |{p~um omz£um~ qz funció de com quedi el document final. 

 

El Sr. Vicente Rodrigo manifesta que, des del respecte a tots els posicionaments i compartint 

plenament el que ha dit el president en relació amb el document de pacte, vol deixar 

o{z ¡8zoum }¢q zêtu tm }¢q rm y{x¡  de temps que estan engrescats en aquesta aventura i que 

entitats que ara canvien la seva postura, sense que el document hagi canviat 

significativament, ja hi eren. Afegeix que, a la reunió de la Comissió Permanent, es varen 

|~{z¢zoum~ m rm£{~ pq xm pm¡m pêavui per dur a terme el debat perquè consideren que des del 

mes de març de 2016, quan es va remetre al CEIB, fins avui, hi ha hagut un temps més que 

raonable per fer les consultes necessàries. Conclou que, avui acaba la part del procés 

corresponent al CEIB però que continua obert  perquè se segueixi treballant el document. 

 

La Sra. Joana Maria Mas fa constar que, com a docent en actiu, ha trobat a faltar la 

informació dels sindicats als centres durant el procés de debat del document. Explica que en 

el seu cqz¡~qÃ }¢mz ~qnqz uzr{~ymouF pqx   uzpuom¡  |q~ o{~~q¢ qxqo¡~Gzuo  êqz£um m ¡{¡  qx  

membres del claustre de la mateixa manera que si es personen els seus representants, els 

donen un espai i un temps per poder- q pu~usu~ mx  yq ¡~q ¿ Orqsqu¥ }¢q  u  êtms¢=s fet així 

 êtms¢=  rmouxu¡m¡ }¢q qx  oxm¢ ¡~q  qz ¡qzs¢q  uz o{zqu¥qyqz¡¿ 

 

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ £{x |¢z¡¢mxu¡§m~ }¢q  êtm qz£um¡ qx p{o¢yqz¡ p¢q  £qsmpq  mx  mruxum¡  

u mx  oqz¡~q Ã myn qx |{ uou{zmyqz¡ u xq  £mx{~mou{z  pq xêabSW u }¢q pq¢  q~ ¢zm omsualitat que 

el seu centre no hagi rebut la informació.  

 

La Sra. Maria Antònia Font valora positivament la tasca pêWxxq  |q~ ¢z ^mo¡q i de tots els que 

tmz |m~¡uou|m¡ qz xêqxmn{~mouF u pqnm¡ pê¢z p{o¢yqz¡ myn y{x¡ pq |{pq~ pq o{z£{om¡G~um i 

de reflexió. Lamenta que el G{£q~zÃ qz qx y{yqz¡ pq xm  q£m ~qoq|ouFÃ z{ q yqz8  xêq~~mpm 

pêtm£q~ pqu¥m¡ pq nmzpm mxs¢zq  qz¡u¡m¡ Ã xm }¢mx o{ m q  £m o{y|qz m~  mp~q¯mz¡-lo al CEIB 

{z tu q ¡mz ~q|~q qz¡m¡ ¿ Orqsqu¥ }¢q tmz ¡qzs¢¡ xê{|{~¡¢zu¡m¡ pq |~q qz¡m~ xq   q£q  

aportacions i obrir un debat participatiu, no només als seus afiliats, sinó també als centres on 
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 êtmz oqxqn~m¡ m  qynxqq  u  êtmz |q~ {zm¡ qx   q¢  ~q|~q qz¡mz¡  |q~ q¥|xuom~ u pqnm¡~q m}¢q ¡ 

¡qym¿ Q{z upq~mÃ qz z{y pq xêabSWÃ }¢q m£¢u =  ¢z pum uy|{~¡mz¡Ã celebra que es pugui 

debatre, opinar i evolucionar amb el document  i voldria que, en el camí que li queda, els 

representants del professorat hi puguin fer feina. 

 

El president intervé per fer dos aclariments. En primer lloc, recorda que va proposar a la 

C{yu  uF ^q~ymzqz¡ }¢q  êuz¡qz¡8  q ¡mnxu~ mxs¢zm rF~y¢xm |q~}¢> qx  oqz¡~q  |m~¡uou|m  uz 

qz qx |~{o=  pêqxmn{~mouF pqx p{o¢yqz¡ pq |mo¡q u mu¥A }¢qpm ~qrxqo¡u¡ m xq  mo¡q Ã |q~G }¢q z{ 

hi va haver cap proposta concreta en aquest sentit. En segon lloc, vol deixar constància que fa 

y=  pê¢z mz¦ }¢q qx p{o¢yqz¡ £m m~~unm~ mx QSWP u }¢q p¢~mz¡ m}¢q ¡ |q~A{pq xq  qz¡u¡m¡  u xq  

organitzacions han pogut traslladar el debat als àmbits corresponents. Afegeix que, tot i que 

a la darrera reunió de la CP es va plantevm~ xm |{  unuxu¡m¡ pêmv{~zm~ qx pqnm¡ pêm£¢uÃ qx   q¢  

membres varen determinar que no hi havia raons suficients per fer-ho. 

 

Sx a~¿ Pq~zm¡ Oxqymz¦ £{x rq~ o{z ¡m~ }¢q qx omyA }¢q  êtm rq¡ p¢~mz¡ qx  pm~~q~  mz¦  qz£{x¡mz¡ 

del pacte no es pot modificar però que, per altra banda, els presents tenen el repte, de cara el 

r¢¡¢~Ã  {n~q¡{¡  u  êm~~unm m ¢z |mo¡q m¢¡{zGyuo u q ¡m¡mx |q~ xêqp¢omouFÃ pq ymz¡qzu~ xm 

capacitat de dialogar i seguir treballant junts. Afegeix que, per això, farà falta actuar amb un 

alt sentit de responsabilitat i de respecte.  

 

El Sr. Miquel Oliver vol incidir en aquest procés de set anys i posar-lo en valor. Considera que, 

tot i que tal volta la informació no hagi arribat a tot el professorat, possiblement hagi estat 

un dels processos m=  |m~¡uou|m¡u¢  }¢q  êtmsuz £u o¢¡ m xq  z{ ¡~q  uxxq ¿ Orqsqu¥ }¢q p¢~mz¡ 

aquests set anys ha tengut la sort de poder |m~¡uou|m~ u rq~ pêq |qo¡mp{~ pê¢z |~{o=  }¢q xêtm 

sorprès cada dia. Concreta que a Menorca, Edu 21, ha fet presentacions del document a tots 

qx  |{nxq Ã myn y{x¡m pêm  u ¡>zoum¿ O ^u¡uJ q Ã  êtm p¢¡ m ¡q~yq ¢z |~{o=  pêqxmn{~mouF pqx 

p{o¢yqz¡ uÃ m xm  q¢ pq xm cWPÃ tmz rq¡ o{zrq~>zouq  myn y{x¡m pêq¥|qo¡mouF¿ Orqsqu¥ }¢q m 

Mallorca, a les sessions obertes que es duien a terme dissabtes i diumenges, hi acudia molt de 

|~{rq  {~m¡¿ S¥|xuom }¢q =  £q~u¡m¡ }¢q  êtmz o{y>  mxs¢zq  q~~mpq  |q~G  êtmz rq¡ ~q¢zu{z  

amb col·lectius externs per esmenar-xq  u  êtmz p{zm¡ y{x¡q  |m  q  |q~}¢> qx o{z qz  r{  

molt elevat. Coincideix amb el president en què el pacte entre les quatre illes és una fita 

tu ¡G~uom u }¢q =  ¢z |~{o=  }¢q z{  êtm p¢¡ m ¡q~yq m om| mx¡~q uzp~q¡ pêS |mz¦m¿ Zmyqz¡m  u 

hi ha centres i docents que no estiguin informats perquè considera que la informació ha estat 

m xêmnm ¡ pq ¡{¡t{y¿ 

 

El Sr. Pere Carrió vol manifestar la seva opinió contrastada sobre el comentari del Sr. Miquel 

Oliver en relació amb la importància del procés. Concreta que a les reunions del Consell 

S o{xm~ pq xêS ¡m¡Ã xm uy|~q  uF sqzq~mx pqx   q¢  yqyn~q Ã =  }¢q qx pesenvolupament del 

Pacte de les Illes Balears és un exemple per les altres comunitats.  

O o{z¡uz¢mouF ms~mqu¥ ¡{¡q  xq  uz¡q~£qzou{z  u o{y¢zuom }¢q  êuz¡q~~{y| xm  q  uF |q~ rq~ ¢z 

descans fins a les 11.45 h. 

 

Es reprèn la sessió a les 12.00 h amb la intervenció del president que detalla el procés que ha 

 qs¢u¡ qx ^mo¡q pq  }¢> £m qz¡~m~ mx QSWP ruz  qx pum pêm£¢u¿ Sz ~qrq~>zoum mx pqnm¡ pêm£¢u 

concreta que han presentat esmenes el Sr. Antoni Salvà, UOB, la Sra. Guida Allès en nom del 

Consell Escolar de Menorca, UGT, STEI, FE-CCOO i COAPA.  
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Sx a~¿ ^q~q Qm~~uFÃ o{y m |{zqz¡Ã uzuoum xêq ¡¢pu u pqnm¡ pq xq  q yqzq  myn xq  q yqzq  

pêcUb u pq xêabSW m xm Wz¡~{p¢oouF¿ 

 

Zêq yqzm pêcUb |~{|{ m xêqxuyuzmouF pqx ¡q¥¡ ¡m¡¥m¡ u xêmppuouF pqx ¡q¥¡ qz o¢~ u£m¿ 

  

En aquest procés, totes les persones i organitzacions implicades, consideren que cal partir 

pê¢z  o~u¡q~us generals bàsics i compartits |q~ m~~unm~ mx  {nvqo¡u¢  |~{|{ m¡  u pê¢zq  xAzuq  

n8 u}¢q  }¢q rmouz |{  unxq |{ m~ qz £mx{~ xêqp¢omouF puz  xq  z{yn~{ q  |rioritats socials i 

polítiques. 

Cal una normativa educativa que pugui ésser acceptada per la majoria social, que dirigeixi i 

centri tots el seus esforços a cobrir les necessitats reals del nostre sistema educatiu i a afavorir 

una educació de qualitat que es fonamenti en:  

- Una educació en qualitat i en equitat. 

- La necessitat de potenciar i defensar les escoles de la xarxa pública.  

- Zm ~qo¢|q~mouF pq xêqp¢omouF qz £mx{~  oA£uo ¿ 

- La participació democràtica en els centres educatius. 

- Unes avaluacions formatives, de diagnòstic, orientadores i contínues al llarg del procés 

pêm|~qzqz¡m¡sq¿  

- Uns currículums descentralitzats i adreçats a millorar les competències curriculars.  

- La dignificació de la tasca docent com a motor del canvi educatiu. 

- La recuperació de condicions socio-laborals del professorat. 

- La millora de les inversions i els pressupostos educatius.  

- El reconeixement de la nostra llengua com a eix vertebrador del sistema educatiu i  en 

compliment de la normativa vigent actual.  

- Els plaz  pq yuxx{~m |q~ xê>¥u¡ q o{xm~ u xm o{z£u£>zoum¿  

- Zm r{~ymouF u qx  ~qo¢~ {  pup8o¡uo  u ¡qoz{xGsuo  }¢q  êmpq}Juz m xq  z{£q  zqoq  u¡m¡  

educatives. 

 

Es procedeix a la votació amb el resultat següent: 

 

Vots a favor 15 

Vots en contra 15 

Abstencions 13 

 

Sx |~q upqz¡ o{y¢zuom }¢q  êtm¢~8 pq ~q|q¡u~ xm £{¡mouF |q~ qy|m¡ qz¡~q qx  £{¡  m rm£{~ u qx  

£{¡  qz o{z¡~m¿ Zm a~m¿ [m~um Oxm~oFz y{¡u£m xêq yqzm pêcUb¿ O~s¢yqz¡m }¢q pqymzqz }¢q 

 êuz¡~{p¢qu¥uz qx  |~uzou|u  }¢q msx¢¡uzqz qx pq qz£{x¢|myqz¡ pqx |mote i que la LOMQE 

lesiona, sense anomenar-la.  

S  ~q|q¡qu¥ xm £{¡mouF u  êm|~{£m xêq yqzm |q~À 

 

Vots a favor 16 

Vots en contra 7 

Vots en blanc 18 

 

 



 

 CONSELL ESCOLAR DE LES ILLES BALEARS                                                     [S[.`WO RS ZêO\g ±¹°¶ 

 

 

 

47 

 

 

S  o{z¡uz¢m myn xêq yqzm pêmppuouF m xm uz¡~{p¢oouF pq xêabSW¿ Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ 

ymzurq ¡m }¢q xêq yqzm pêcUb ~qo¢xx pq ymzq~m y=   uz¡>¡uom qx }¢q pu¢ xm  q£m q yqzm u |q~ 

¡mz¡Ã pqymzqz }¢q q  o{y|xqyqz¡u xêq yqzm m|~{£mpm myn qx  qsJqz¡ ¡q¥¡À 

Sx pq |xqsmyqz¡ pqx ^mo¡q |q~ xêSp¢omouF  êtm¢~8 pq o{z qz ¢m~ u zqs{oum~Ã mxymzo{Ã myn qx 

conjunt de les organitzacions representatives de la comunitat educativa.  

Una part del Sistema Educatiu de les illes depèn de legislació estatal i per fer efectiu el Pacte 

|q~ xêSp¢omouF m xq  Wxxq  Pmxqm~ Ã ¡myn=  êtm pq ¡qzu~ qz o{y|¡q qx ^mo¡q }¢q  êtm pq rq~ m 

xêS ¡m¡¿ W  êtm pq o{z qz ¢m~ myn xq  r{~oq  |{xA¡u}¢q  xm pq~{smouF pq xm LOMQE, condició 

indispensable per poder dur endavant el pacte que proposam. 

 

S  |~{oqpqu¥ m xm £{¡mouF pêm}¢q ¡m q yqzm u z{  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 10 

Vots en contra 29 

Vots en blanc 4 

 

Es continua amb les esmenes de FE-CCOO al punt 1.1 Estabilitat del sistema educatiu. 

 

La primera esmena de FE-QQ]] pqymzm }¢q q  o{~~qsqu¥u xêq~~mpm ¡>ozuom pêm}¢q ¡ |¢z¡Ã vm 

que tots els textos que el CEIB ha incorporat al document inicial pêWxxq  |q~ un Pacte figuren 

en vermell i aquest punt, que és una nova redacció del CEIB, no hi figura. 

 

b{¡t{y tu q ¡8 pêmo{~p¿ 

 

Es passa a la segona esmena de FE-CCOO que demana recuperar la proposta de consens de 

la CETPE i on diu: 

Els consensos han de fer possiblq ¢z ym~o sqzq~mx pêmo{~p Ã y=  qzxx8 pq xq  purq~>zouq  pq 

cada col·lectiu, per donar solució a les deficiències del nostre sistema educatiu.  

Digui: 

Sx  o{z qz {  tmz pq rq~ |{  unxq xm pq~{smouF pq xêmo¡¢mx xxqu {~s8zuom u ¢z z{¢ ym~o 

normatiu arrel dels acords aconseguits per donar solució a les deficiències del nostre sistema 

educatiu.  

 

S  o{z¡uz¢m myn xm £{¡mouF pq xêq yqzm }¢q z{  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 10 

Vots en contra 28 

Vots en blanc 5 

 

Es passa a la tercera esmena de FE-CCOO que proposa, després de: Âles dades de la 

 u¡¢mouFÃ mrqsu~À o{y xm pq xq  o{z¡~mo¡mou{z  pqx  p{oqz¡ Ã qx  |~{oq  {  pêq o{xm~u¡§mouF u pq 

xq  zqoq  8~uq  m¢pu¡{~uq  }¢q  êtmz pq rq~ m ¡{¡m xm ¥m~¥m  { ¡uzs¢pm myn r{z  |¢nxuo Ã u 

continuar amb el text que diu: com del coneixement i aportacions dels experts, de la 

participació ciutadana i de la comunitat educativa...  
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S  £{¡m xêq yqzm u z{  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 13 

Vots en contra 25 

Vots en blanc 4 

 

S  |~{oqpqu¥ m xêmz8xu u pq xêq yqzm pq TS-CCOO al punt 1.3 Participació democràtica que 

|~{|{ m mrqsu~ mx ~qpmo¡m¡ pêm}¢q ¡ |¢z¡ xq  |m~m¢xq À ~q|~q qz¡m¡u£m u qz¡u¡m¡ Ã |q~ rq~ 

referència al procés del document dins el CEIB i llevar la frase: sense que ningú es pugui sentir 

exclòs, argumentant que és una afirmació que no es pot garantir. El redactat proposat és el 

següent: 

 

El procés que ha de permetre arribar a un pacte educatiu realista s'ha de basar en la 

participació representativa i efectiva, real i democràtica, de tots els actors i entitats implicats i 

implicades, per tal que en l'aplicació dels acords i en la gestió educativa les famílies i la 

societat se sentin plenament implicades, al costat dels professionals docents i de 

l'Administració. 

 

S  £{¡m xêq yqzm u z{  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 10 

Vots en contra 28 

Vots en blanc 5 

 

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ £{x }¢q o{z ¡u }¢q tm £{¡m¡ m rm£{~ pq xêq yqzm |q~}¢> xêmru~ymouFÀ 

 qz q }¢q zuzsK q  |¢s¢u  qz¡u~ q¥oxG Ã ¡= ¢z om~8o¡q~  ¢nvqo¡u¢¿ Orqsqu¥ }¢q xêabSWÃ 

potencialment, es pot sentir exclòs del procés global. 

 

Sx a~¿ aqnm ¡u8 `¢nA ymzurq ¡m }¢q qx  q¢ £{¡ zqsm¡u¢Ã ¡{¡ u }¢q |{pqz q ¡m~ pêmo{~p myn mx 

caràcter subjectiu de la frase: sense que ningú es pugui sentir exclòs, respon al terme: 

participació representativa, que considera una incorrecció tècnica molt més greu que 

xêmz¡q~u{~¿ ^{ m o{y m q¥qy|xq c]P }¢qÃ mx |~uzou|u pq xm ~q¢zuFÃ tm ymzurq ¡m¡ }¢q £qzum 

amb un vot imperatiu, no representatiu i que independentment del que es discuteixi no 

canviaran el sentit del seu vot.  

 

El Sr. Antoni Baos vol deixar constància que tots els membres presents estan en representació 

de. 

 

S  o{z¡uz¢m myn xm £{¡mouF pq xêq yqzm pêmppuouF pq TS-CCOO al punt 2.2 Societat i 

educació, que proposa afegir al punt el següent text: 

En aquest sentit volem fer especial menció en funció de la Llei 8/2016, de 30 de maig, per 

garantir els drets de lesbianes, gays, transsexuals, bisexuals i intersexuals i per eradicar la 

LGTBI fòbia aprovada per àmplia majoria del Parlament de les Illes Balears, al 

desenvolupament integral d'aquest col·lectiu. Per tant, es fa necessària una formació tant del 

professorat com dels alumnes en aquest sentit. Una societat és justa i democràtica quan 
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fomenta la comprensió i respecte de la diversitat. 

\{  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 11 

Vots en contra 18 

Vots en blanc 11 

 

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ o{z upq~m uzo{y|~qz unxq }¢q z{  êuzo{~|{~u mx p{o¢yqz¡Ã ¢zm xxqu qz 

pqrq m pêm}¢q ¡ col·lectiu, aprovada en el Parlament de les Illes Balears, amb posterioritat a 

xêqxmn{~mouF pqx ¡q¥¡ }¢q q  pqnm¡¿ 

 

El Sr. Vicente Rodrigo vol que consti que, el sentit negatiu del vot de les famílies, respon a què 

consideren que la defensa dels p~q¡  pêm}¢q ¡  u pêmx¡~q  o{xÁlectius amb les circumstàncies 

}¢q |xmz¡qvm xêq yqzmÃ vm q ¡8 o{z¡uzs¢pm qz qx |¢z¡ {z pu¢À  

És important i urgent construir una societat capaç de fomentar una educació que ensenyi les 

paradoxes següents: 

- La paradoxa de la diversitat que vincula i valora les diferències. 

O~s¢yqz¡m }¢q  u  êuzox{¢ m}¢q ¡m xxquÃ ¡myn=  q zêtm¢~uqz pêuzox{¢~q pêmx¡~q ¿ 

El Sr. Gabriel Caldez¡q¦ £{x mrqsu~ }¢qÃ qz ¢z y{yqz¡ pê{rqz u£m ~qmoou{z8~um u pê¢z m¡mo 

sistemàtic envers aquest col·lectiuÃ puz  u r{~m pq xê8ynu¡ q o{xm~Ã  q~um uy|~q ouzpunxq }¢q 

quedàs constància al Pacte, sinó fent esment a la llei, almenys recollint de la necessitat 

dêqp¢om~ ou¢¡mpmz  }¢q mooq|¡uz xq  purq~>zouq ¿ Q{z upq~m }¢q mu¥A o{y q ¡8 ~qpmo¡m¡ |¢z¡ z{ 

queda recollit.  

S  |m  m m xm £{¡mouF pq xêq yqzm pq  ¢|~q  uF pq TS-CCOO al punt 2.3 Societat, entorn 

q o{xm~ u oqz¡~q qp¢om¡u¢Ã }¢q o{z upq~m }¢q  êtm pêqxuyuzmr la frase que diu: en el marc de la 

seva autonomia. 

 

Sx a~¿ Oz¡{zu Pm{  q¥|xuom }¢q z{ q ¡mz qz o{z¡~m pq xêm¢¡{z{yum pq oqz¡~q  uzF pq o{y 

}¢qpm ~qrxqo¡u¡ qz qx p{o¢yqz¡¿ d{xqz }¢q xêOpyuzu ¡~mouF sm~mz¡qu¥u }¢q ompm oqz¡~q 

desenvolupi i sigui nucli de rmpumouF pê¢zm qp¢omouF uz¡qs~mx pq xm |q~ {zm u z{ |{¡ pqu¥m~ 

m}¢q ¡ p~q¡ qz ymz  pq xêm¢¡{z{yum pq ompm oqz¡~q¿ 

\{  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 12 

Vots en contra 28 

Vots en blanc 3 

 

S  o{z¡uz¢m myn xm £{¡mouF pq xêq yqzm pq y{puruomouF pq TS-CCOO del punt 2.3.3 La 

|m~¡uou|mouF mo¡u£m pq xq  rmyAxuq  }¢q o{z upq~m }¢q  êtm pq omz£um~ qx ¡q¥¡ }¢q pu¢À aêtm 

pêuzox{¢~qÃ p{zmpm xm ~qmxu¡m¡ mo¡¢mxÃ qx z{¢ y{pqx pêm  qynxqq  pq |m~q Ã ym~q  u ¡¢¡{~ Ñq  

de centre, per: aêtm pêuzox{¢~qÃ p{zmpm xm ~qmxu¡m¡ mo¡¢mxÃ qx z{¢ y{pqx pêm  qynxqq  pq |m~q Ã 

mares, tutors/es i/o equips educatius de centre... 

 

El Sr. Antoni Baos argumenta que el canvi obeeix a una qüestió tècnica. Concreta que encara 

que el tutor és el cap visible, és responsabilitat de tot l'equip educatiu del grup el bon 

funcionament del procés d'aprenentatge. 
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aêm|~{£m |q~À 

Vots a favor 30 

Vots en contra 0 

Vots en blanc 12 

 

S  |m  m m xêq yqzm pq  ¢|~q  uF pq xêabSW mx |¢z¡ ±¿²¿³ Sx |m|q~ pqx  |~{rq  u{zmx  pqx oqz¡~q 

educatiu vers les famílies, que prop{ m  ¢|~uyu~ pq xêm|m~¡m¡ nÖÃ xm r~m qÀ mpm|¡m¡  m xq  

jornades laborals reals.  

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ q¥|xuom }¢q qx ~qpmo¡m¡ |{¡ p{zm~ m qz¡qzp~q }¢q  êq ¡8 ¡~qnmxxmz¡ qz 

contra del que marca la legalitat i que tal volta seria suficient suprimir el terme real. 

 

Es dur a terme la votació de suprimir exclusivament la paraula real. 

aêm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 41 

Vots en contra 0 

Vots en blanc 0 

 

S  |m  m m xm £{¡mouF pq xêq yqzm pq y{puruomouF TS-CCOO 2.3.10 Sector productiu i 

formació professional, que proposa, al punt e), canviar: que mantingui la seva activitat amb 

qx  qo¡{~ |~{p¢o¡u¢ |q~À }¢q ymz¡uzs¢u xm  q£m ~qxmouF myn qx  qo¡{~ |~{p¢o¡u¢Ã u z{  êm|~{£m 

per: 

Vots a favor 12 

Vots en contra 23 

Vots en blanc 5 

 

El Sr. Antoni Baos recorda que aquesta proposta no és la que presentaren inicialment, és el 

text de consens de la CETPE, que posteriorment va descartar la Comissió Permanent del 

CEIB. 

 

El Sr. Miquel Àngel Santos, representant del sindicat Alternativa, aclareix que, ja que ells no 

formen part de la CP, donaran suport els acords adoptats prèviament per la CETPE. 

 

S  £{¡m xêq yqzm pq  ¢|~q  uF pq xêabSW mx |¢z¡ ²¿±¿± `8¡u{  }¢q pqymzm qxuyuzm~ xm r~m qÀ 

Només així, es podrà rendibilitzar la dotació de personal dels centres i incidir directament en 

la relació alumne-docent per millorar-ne l'eficàcia d'intervenció, perquè consideren que un 

pacte no pot parlar de rendibilitzar el personal docent. 

\{  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 10 

Vots en contra 24 

Vots en blanc 9 

 

 

Zêq yqzm pqx a~¿ Oz¡{zu amx£8 mx ym¡qu¥ |¢z¡Ã }¢q |~{|{ m mrqsu~Ã m xêKx¡uy |m~8s~mrÃ pq |~=  
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de... fins a 20 alumnes a l'educació infantil, 25 a primària i 30 a secundària i batxillerat, la 

r~m qÀ O}¢q ¡q  ~8¡u{   q~uqz ¢z y8¥uy }¢q z{  Þtm¢~um pq  {n~q|m  m~ qz om| om Ã  êm|~{£m 

per: 

Vots a favor 43 

Vots en contra 0 

Vots en blanc 0 

 

S  o{z¡uz¢m myn xq  q yqzq  pêcUb u xê xêabSW mx |¢z¡ ²¿±¿² V{~m~u  u yq ¢~q  pq o{zouxumouF¿  

Zm a~m¿ [m~um Oxm~oFzÃ qz ~q|~q qz¡mouF pêcUb u qx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦Ã qz ~q|~q qz¡mouF pq 

xêabSWÃ mo{~pqn retirar les esmenes i fer una transaccional que demana que es canviï el text 

que diu: 

L'Administració educativa determinarà els horaris d'obertura dels centres públics tenint en 

compte, pel text que va consensuar la CETPE que diu: 

ZêOpyuzu ¡~mouF qp¢om¡u£m tm pq |~{y{¢~qÃ qz qx ym~o pq xq   q£q  o{y|q¡>zouq Ã xê{nq~¡¢~m 

dels centres educatius en horari no lectiu tenint en compte: 

aêm|~{£m xm |~{|{ ¡m |q~À 

 

Vots a favor 42 

Vots en contra 0 

Vots en blanc 1 

 

S  £{¡m xêq yqzm pêmppuouF pq xêabSW mx |¢z¡ ²¿4.2 Ensenyaments no obligatoris que proposa 

afegir al final del punt: 

 

aêtm¢~um pq |~q£q¢~q xm o~qmouF pê¢zm yq m pq zqs{oumouF q |qoAruom |q~ mx  ¡~qnmxxmp{~  pq 

xêq¡m|m ¹-² mu¥A o{y xm ~qoxmymouF pq xm uz£q~ uF zqoq  8~um |q~ xm ¢zu£q~ mxu¡§mouF pq xêq¡mpa 

infantil 0-3. aêm|~{£m |q~À 

Vots a favor 35 

Vots en contra 0 

Vots en blanc 5 

 

El Sr. Pere Josep Bueno exposa que la Llei 40/2015, de procediment administratiu, deixa clar 

el funcionament de les votacions, però no preveu la possibilitat de no votar. Demana si la 

presidència o tots els presents poden qüestionar aquesta possibilitat ja que els consellers en 

£u~¡¢¡ pq xm  q£m ~q|~q qz¡mouFÃ ¡qzqz qx pq¢~q pêq¥q~ou~ xq   q£q  ~q |{z mnuxu¡m¡ ¿  

 

El Sr. Pere Carrió considera que és una bona reflexió però concreta que el Reglament del CEIB 

només regula els vots a favor, en contra o en blanc però no fa referència al fet de no votar. 

Afegeix que, en tot cas, no pot obligar ningú a votar encara que està clar que es deixa 

pêq¥q~ou~ ¢z p~q¡ xxusm¡ m xm  q£m ~q|~q entació. 

Es continua amb les esmenes al punt 3.5 Model lingüístic, al qual han presentat esmenes 

UGT, STEI, FE-CCOO i UOB.  

 

Sx |~q upqz¡ |~{|{ m £{¡m~ qz |~uyq~ xx{o xêq yqzm pêmppuouF pq xêabSW }¢q |~{|{ m mrqsu~À  

Per altra banda, el Marc comú europeu dq ~qrq~>zoum =  ¢z ym~o |q~ m xêm|~qzqz¡m¡sq pq 
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llengües estrangeres fora del sistema escolar. No és el currículum bàsic de referència del 

om¡mx8 m xêq o{xm¿ 

 

Zm a~m¿ [m~um Oz¡Gzum T{z¡ pqymzm ~qo¡uruom~ xêq yqzm pêmo{~p myn xm ¡~mz moou{zmx  qsJqz¡À  

Al segon paràgraf del punt eliminar: en el Marc comú europeu i substituir-ho per: en els 

currículums de referència. 

 

S  £{¡m xm ¡~mz moou{zmx u  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 43 

Vots en contra 0 

Vots en blanc 0 

 

Sx |~q upqz¡ |~{|{ m £{¡m~ o{zv¢z¡myqz¡ xêq yqzm pêcUb u xm  qs{zm pq xêabSW }¢q 

o{uzoupqu¥qz qz xm |~{|{ ¡m pêmrqsu~ pq |~=  pq ¿¿¿xm Zxqu pq \{~ymxu¡§mouF ZuzsJA ¡uomÀ qx 

Rqo~q¡ ¸±Ñ°¸¸¶ pq ³ pq v¢xu{xÃ }¢q ~qs¢xm xêK  u xêqz qz¦myqz¡ pq u qz xxqzs¢m om¡mxmzmÃ |~G|um 

de les Illes Balears, en els centres docents no universitaris de les Illes Balears.  

Zm a~m¿ [m~um Oz¡Gzum T{z¡ q¥|{ m }¢q xêqz qz¦myqz¡ qz om¡mx8Ã  qs{z  ¢z uzr{~yq pqx a~¿ 

X{mz [qxu8Ã xq  pmpq  pqx  uzr{~yq  pqx QSWP u xq  pmpq  pqx [uzu ¡q~u pêSp¢omouFÃ tm pu yuz¢@¡ 

considerablement. Cono~q¡m }¢q xêm|xuomouF pqx Rqo~q¡ pq [Azuy Ã ¡mz¡ mx  oqz¡~q  |Knxuo  

com als concertats, entre 2010 i 2013, ha baixat globalment 2 punts. Recorda que, en el 

QSWPÃ z{  êtm pqnm¡¢¡ om| z{~ym¡u£m }¢q |¢s¢u mrm£{~u~ xêqz qz¦myqz¡ pqx om¡mx8¿ Q{z upq~m 

que el m{pqx pq xêabSWÃ nm m¡ qz ¢z qz qz¦myqz¡ uz¡qs~myqz¡ qz om¡mx8Ã qz o{z¡uzs¢¡  u qz ¢z 

context educatiu, en el qual la llengua vehicular i de comunicació dels centres ha de ser la 

catalana, garanteix tant la competència lingüística amb les dues llengües oficials, com la 

us¢mx¡m¡ pê{|{~¡¢zu¡m¡  u xm o{tq uF  {oumxÃ m y=  pq |{¡qzoum~ xêm|~qzqz¡m¡sq pq xxqzsJq  

q ¡~mzsq~q ¿ [mzurq ¡m }¢qÃ |qx o{z qz Ã  êm£uzp~uqz m ¢zm ~qs¢xmouF o{y qx Rqo~q¡ pq 

[Azuy ¿ Tm o{z ¡m~ }¢q qx  tm¢~um ms~mpm¡ }¢q m}¢q ¡ pqnm¡  êtms¢=s ajornat perquè la 

Q{yu  uF pêS¥|q~¡  |{s¢=  o{y|m~>u¥q~ pm£mz¡ xm [q m aqo¡{~umx pêSp¢omouFÃ uzr{~ym~-la i 

¡qzu~ xê{|ouFÃ o{y m ~q|~q qz¡mz¡  pqx |~{rq  {~m¡Ã pq rq~ m|{~¡mou{z ¿ Orqsqu¥ }¢q  êtm¢~uqz 

pêuy|¢x m~ xq  yq ¢~q  o{z¡qy|xmpq  mx ^xm pq z{~ymxu¡§mouF xuzsJA ¡uom u mx ^xm pêmoou{z  qz 

matèria de política lingüística aprovats pel Consell Social de la Llengua.  

 

Zm a~m¿ ^q|u¡m Q{ ¡m ymzurq ¡mÃ }¢q |{¡ q ¡m~ pêmo{~pÃ o{y xm ymv{~um pqx  |~q qz¡ Ã myn xm 

defensa que ha fet Sra. Maria Antònia Font, de la nostra llengua i la nostra cultura, però no 

qz xm r{~ym }¢q  êtm pq ~qrxqo¡u~ qz qx ^mo¡q¿ Ooxm~qu¥ }¢q qx p{o¢yqz¡ z{ pq¡q~yuzm xq  xxqu  

 uzF }¢q q ¡mnxqu¥ qx ym~o qz qx }¢mx  êtm¢~mz pêm|~{£m~¿ Q{z upq~m }¢q xm ~qpmoouF mo¡¢mx £m 

més enllà del Decret de Mínims que, en qualsevol moment, es pot abolir. 

 

Zm a~m¿ U¢upm Oxx=  q¥|xuom }¢q m}¢q ¡ ¡qym =  qx }¢q y=  q  £m pqnm¡~q m xêm  qynxqm pq 

Menorca Edu21. Afegeix que, davant la preocupació pels centres de la zona de llevant de 

[qz{~om {z xm xxqzs¢m pêKs és el castellà, varen demanar assessorament a persones que han 

liderat debats similars en el País Basc i Catalunya. Detalla que varen coincidir en què no hi ha 

una fórmula única perquè les realitats de cada centre són diferents i que, a llocs on la llengua 

tmnu¡¢mx pqx  mx¢yzq  =  qx om ¡qxx8  êtm pêmzm~ uzo~qyqz¡mz¡ xêqz qz¦myqz¡ qz om¡mx8 ruz  

arribar al 70, 80, 90 o 100 % i, a centres com el de Ferreries on no saben parlar castellà, 
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 êtm¢~um pêuzo~qyqz¡m~ xêqz qz¦myqz¡ qz om ¡qxx8¿ Q{z upq~m }¢q qx p{oument va més enllà del 

´¹ ð u }¢q qx y{pqx r~mom  m~8  u z{ £m mo{y|mz¦m¡ pêm£mx¢mou{z  q¥¡q~zq  |q~ |m~¡ 

xêOpyuzu ¡~mouF¿   

 

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ moxm~qu¥ }¢q qx Rqo~q¡ pq [Azuy  z{ =  qx y{pqx pq xêabSW u }¢q z{ 

posa en dubte que la paraula preferent, referint-se a la llengua catalana, és sinònim de més 

del 50 %. Afegeix que, per això, demana que es traslladi al document com a mínim el 50 %. 

`qo{~pm }¢q m xm QSb^S  êtm£um m~~unm¡ m m}¢q ¡ o{z qz  u }¢q ¢zm |q~ {zm }¢q m}¢q ¡ pum 

no va assistir a la reunió, posteriorment va manifestar que no assumia aquest punt. 

 

El Sr. Bernat Alemany se suma al que han dit la Sra. Pepita Costa i la Sra. Guida Allés, 

comparteix la sensibilitat per la nostra llengua i el que representa, però insisteix que els 

percentatges per se no suposen cap garantia. Considera que al document li correspon recollir 

m|{~¡mou{z  pq omu~q qp¢om¡u¢ u xm ~qs¢xmouF |{xA¡uom u mx¡~q  m |qo¡q Ã m xê8ynu¡ |{xA¡uo¿ 

Conclou que una llengua per ser estimada no pot ser imposada. 

 

El Sr. Pere Josep Bueno agraeix les aportacions que enriqueixen el debat i no comparteix les 

manifestacions que, com a docent, ha fet la Sra. Joan Maria Mas. Manifesta que, com a 

representant de PAS i com a pare víctima del model educatiu de Bauzá, no voldria avalar un 

pacte }¢q z{ |m~x8  o{y m yAzuy pê¢z ´¹ %. 

 

Sx a~¿ aqnm ¡u8 `¢nA q¥|xuom }¢qÃ o{y m |~{rq  {~ ¢zu£q~ u¡m~u rm ±´ mz¦  }¢q rm xêqz qz¦myqz¡ 

en català en un territori hostil com és la facultat de dret i per això no es considera dubtós en 

xm pqrqz m pêm}¢q ¡m xxqzs¢m¿ Q{z upq~m }¢q =  yuxx{~ |m~xm~ pê¢z yAzuy pqx ´¹ ðÃ o{y pu¢ 

xêq yqzm pq TS-CCOO, que fer referència al Decret de Mínims, que en qualsevol moment es 

|{¡ o{z£q~¡u~ qz ¢zm z{~ym v¢~Apuom {n {xq¡m u }¢qÃ qz ¡{¡ om Ã  êtm¢~um pq rq~ ~qrq~>zoum mx 

contingut del Decret de Mínims. Afegeix que un Pacte Educatiu ha de parlar del model 

xuzsJA ¡uo u }¢q ¡mz¡ pq n{ q  |{s¢=  rq~ xêqz qz¦myqz¡ °¹¹ % en català, però que, igual que la 

a~m¿ U¢upm Oxx= Ã o{z upq~m }¢q qx y{pqx  êtm pêmpm|¡m~ m xq  ~qmxu¡m¡  pu£q~ q ¿ 

 

Ex a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦Ã ymzurq ¡m }¢q xêabSW q ¡8 pêmo{~p myn xm ¡q u pqx a~¿ aqnm ¡u8 `¢nA¿ 

 

Sx a~¿ [u}¢qx ězsqx amz¡{  ymzurq ¡mÃ o{y m ~q|~q qz¡mz¡ pêOx¡q~zm¡u£mÃ }¢q  ¢n o~u¢~uqz 

xêmo{~p pq xm QSb^SÃ uzo{~|{~mz¡ qx o{z¡uzs¢¡ pqx Rqo~q¡ pq [Azuy   qz q anomenar-lo, per si 

es deroga. Demana, en benefici de la llengua, que es torni al consens. 

 

Zm a~m¿ W mnqx Qm~zq~{ rm o{z ¡m~ qx  q¢ mo{~p myn ¡{¡ qx }¢q  êtm pu¡ |q~G z{ o~q¢ zqoq  m~u 

esmentar el Decret de Mínims perquè encara que no ho digui el document estam subjectes a 

xm xqsu xmouF mo¡¢mx¿ Ooxm~qu¥ }¢q ¢zm o{ m =  ¢z p{o¢yqz¡ pq |mo¡q u xêmx¡~m  Fz xq  xxqu ¿ 

Q{z upq~m }¢q  êtm pq ¡qzu~ ¢zm £u uF y=  8y|xum }¢q qx Rqo~q¡ pq [Azuy  u q  ymzurq ¡m y=  

m rm£{~ pqx °¹¹ ð }¢q pqx ´¹ ð pêqz qz¦myqz¡ qz om¡alà. 

 

Sx a~¿ ^q~q Qm~~uF ~qo{~pm }¢q m y=  pq xêq yqzm pêcUb u xm  qs{zm pq xêabSWÃ mx |¢z¡ ²¿´ 

[{pqx xuzsJA ¡uoÃ }¢q o{uzoupqu¥qz qz xm |~{|{ ¡m pêmrqsu~ qx Rqo~q¡ ¸±Ñ°¸¸¶ pq ³ pq v¢xu{xÃ 

zêtu tm ¢zm pq TS-CCOO que diu: 

Cada centre escolar elaborarà el seu Projecte Lingüístic de Centre (PLC) tot respectant la 

presència de la llengua pròpia en un 50 %, en el marc de la seva autonomia i en funció de 
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diferents variables contextuals. 

El Sr. Pere Carrió explica que hi ha dues opcions: 

1. Votar primer, conjuntamqz¡Ã xq  p¢q  q yqzq  }¢q o{uzoupqu¥qz qz xm |~{|{ ¡m pêmrqsu~ qx 

Decret de Mínims i després la de FE-CCOO.  

2. [u~m~Ã pêmo{~p myn xq  uz¡q~£qzou{z  mz¡q~u{~ Ã pêm~~unm~ m ¢z mo{~p qz xm xAzum pq xêq yqzm 

de FE-CCOO. 

 

Sx a~¿ Oz¡{zu Pm{  pqymzm }¢q  êmooq|¡i la seva esmena in voce i, al redactat que han 

presentat, on diu en un 50 % digui: en un mínim del 50 %. 

aêmooq|¡m xm |~{|{ ¡m uÃ |q~ ¡mz¡Ã xêq yqzm pq TS-CCOO quedaria redactada de la següent 

manera: 

Cada centre escolar elaborarà el seu Projecte Lingüístic de Centre (PLC) tot respectant la 

presència de la llengua pròpia en un mínim del 50%, en el marc de la seva autonomia i en 

funció de diferents variables contextuals:... 

El Sr. Vicente Rodrigo demana un recés de cinc minuts. 

 

El Sr. Gabriel Caldentey manurq ¡m }¢q xêabSW ~q¡u~m~um xm  q£m q yqzm  u  êm~~unm m ¢z o{z qz  

myn xêq yqzm pq TS-CCOO que recull la filosofia del Decret de Mínims. Afegeix que, en cas 

contrari, voldria que es votàs la seva esmena.  

 

aêuz¡q~~{y| xm  q  uF p¢~mz¡ ouzo yuz¢¡ ¿ 

Es reprèn la sessió i es continua amb el punt 3.5 Model lingüístic. 

 

La Sra. Joana Maria Mas fa una transaccional i proposa que en el tercer paràgraf: 

 

1. On diu: Sempre tindrà un tractament preferent la llengua pròpia de les Illes Balears, digui: 

Sempre tindrà un tractament preferent i majoritari la llengua pròpia de les Illes Balears. 

2. Orqsu~Ã pq |~=  pq yuz{~u¡§mpm u z{ z{~ymxu¡§mpmÀ |q~ m}¢q ¡ y{¡u¢ xêOpyuzu ¡~mouF 

mitjançant la normativa vigent garantirà que la presència de la Llengua Catalana en els PLC 

sis¢u  qy|~q |~qrq~qz¡ u ymv{~u¡8~um ~q |qo¡q pq xq  mx¡~q  xxqzsJq  pêqz qz¦myqz¡¿ 

 

El Sr. Pere Josep Bueno fa constar que aquesta proposta blindaria la possibilitat de 34 % en 

català, 33 % en castellà i 33 % en anglès. 

 

La Sra. Joana Maria Mas explica que  êtm pêmooq|¡m~ }¢q qx ´¹ ð qz om¡mx8 u qx ´¹ ð qz om ¡qxx8 

 ¢|{ m~um pqu¥m~ pq nmzpm xêmzsx>  u z{ =  £umnxq¿ 

 

La Sra. Maria Antònia Font manifesta que pensava que el recés era perquè ells, els esmenants, 

poguessin fer una proposta consensuada i desconeixum }¢q  qêz rq  ¢zm mx¡~m¿ Sz z{y pq 

xêabSWÃ TS-CCOO i UGT, fa una transaccional i proposa després de: Cada centre escolar 

qxmn{~m~8 qx  q¢ ^ZQ mrqsu~À qz }¢> xêqz qz¦myqz¡ qz om¡mx8  q~8 qx ´¹ % com a mínim i 

|{  unuxu¡m~8 }¢q q  |¢s¢u rq~ xêqz qz¦myqz¡ untegrament en català.  

 

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ rm o{z ¡m~ }¢q xêabSWÃ  qs{z  qx ~q ¢x¡m¡ pq xm £{¡mouF pq xq  p¢q  

transaccionals, vol que es votin les seves esmenes inicials. 

El Sr. Sebastià Rubí demana que es faci un esforç per arribar al consens amb una de les dues 

transaccionals. 
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El Sr. Bernat Alemany considera que no es pot perdre de vista que si es vol un alumnat ben 

|~q|m~m¡  êtm pq |qz m~ m pqpuom~ t{~q  m xêmzsx> ¿ 

 

El Sr. Gabriel Caldentey intervé per recordar que no es fa un debat sobre el plurilingüisme ni 

sobre el tractament de les llengües estrangeres en el sistema educatiu. Concreta que la seva 

proposta va en el sentit que, per no fer referència explícita al Decret de Mínims, es reculli la 

 q£m rux{ {rum pê¢z qz qz¦myqz¡ qz om¡mx8 }¢q |m~¡quxi del 50 %, com a mínim i pugui arribar 

al 100 %. Afegeix que en sociolingüística és una aberració que una llengua estrangera tengui 

el mateix status que una llengua oficial. Informa que un estudi de la Complutense que, 

igualant la variable sociocultural, ha determinat que no tan sols els alumnes dels centres 

bilingües no tenen més competències en anglès que els que no ho són sinó que, a més a més, 

han disminuït els coneixements de les matèries que es fan en anglès. Considera que si la 

preocupació és que els alumnes siguin competents en llengües estrangeres es faci immersió 

lingüística en una llengua estrangera.  

 

El Sr. Antoni Riera manifesta que no vol entrar en cap debat i considera que la proposta de 

respectar el 50 % en català és molt raonable. Concreta que la seva entitat considera que hi ha 

pêtm£q~ ¢z q}¢uxun~u qz¡~q xq  xxqzsJq  u }¢qÃ  qz q xxq£m~ uy|{~¡8zoum m xm xxqzs¢m ym¡q~zm  êtm 

pq |~{o¢~m~Ã |qx  q¢ |{¡qzoumx pq o{y¢zuomouF u xmn{~mxÃ }¢q xêmx¢yzm¡  us¢u o{y|q¡qz¡ myn 

llengües estrangeres. Afegeix que segurament hi ha estudis en contra i a favor de la immersió 

en una llengua estrangera però que, per la seva experiència personal, els que ho fan des de 

petits no tenen problemes en cap llengua. Es postula a favor de la redacció proposada per 

Illes pq~ ¢z ^mo¡q |q~}¢> p{zm xm |{  unuxu¡m¡ pê¢¡uxu¡§m~ xm z{ ¡~m xxqzs¢m o{y m xxqzs¢m 

majoritària. Afegeix que no es pot obviar que els alumnes tenen necessitats diferents i el     

100 % en català pot limitar els projectes en llengües estrangeres. 

 

El Sr. Vicente Rodrigo manifesta que el debat sobre aquest tema ja el varen tenir dins Illes per 

un Pacte i que encara que la proposta que ha presentat la Sra. Joana Maria Mas pugui 

parèixer insuficient, considera que és una gran passa endavant. Conclou que el debat que es 

necessita per acabar de madurar les postures no es pot fer avui i demana al president 

consideri la possibilitat de donar per finalitzat el debat. 

 

Sx |~q upqz¡ |~{|{ m £{¡m~ qz |~uyq~ xx{o xm ¡~mz moou{zmx rq¡m |q~ xêabSWÃ TS-CCOO i UGT. 

 

El Sr. Oz¡{zu Pm{  |{ m pq ymzurq ¡ }¢q  u z{  êm|~{£m xm ¡~mz moou{zmx £{x }¢q q  £{¡u xm  q£m 

esmena. 

 

La Sra. Maria Antònia Font torna llegir la proposta de redactat: 

Qmpm oqz¡~q q o{xm~ qxmn{~m~8 qx  q¢ ^ZQ qz }¢> xêqz qz¦myqz¡ qz om¡mx8  q~8 qx ´¹ ð o{y m 

mAzuy u |{  unuxu¡m~8 }¢q q  |¢s¢u rq~ xêqz qz¦myqz¡ uz¡qs~myqz¡ qz om¡mx8¿  

 

El Sr. Miquel Àngel Santos proposa, per possibilitar el consens, eliminar el 100 % i posar el 

Decret de Mínims. 

 

Zm a~m¿ [m~um Oz¡Gzum T{z¡ |¢z¡¢mxu¡§m }¢q mu¥G z{  ¢|{ m }¢q  êtmsu pêm~~unm~ mx °¹¹ % sinó 

que si pot arribar. 
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El Sr. Jordi Vallespir dona suport a la proposta del Sr. Miquel Àngel Santos. 

 

Es procedeix a la votació de la proposta presentada per la Sra. Maria Antònia Font i no 

 êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 13 

Vots en contra 22 

Vots en blanc 6 

 

El president proposa que es voti la transaccional proposada per la Sra. Joana Maria Mas. 

 

El Sr. Antoni Baos demana en base a què es vota aquesta transaccional. 

 

Sx |~q upqz¡ uzr{~ym }¢q  êtm  qs¢u¡ m}¢q ¡ |~{oqpuyqz¡ mx¡~q  £qsmdes. 

 

Zm a~m¿ [m~um Oz¡Gzum T{z¡ ymzurq ¡m }¢q  qy|~q }¢q  êtmz rq¡ ¢zm ¡~mz moou{zmx   êtmz rq¡ m 

|m~¡u~ pê¢zm q yqzm |~q qz¡mpm¿ 

 

Sx a~¿ X{~pu U¢mx rm o{z ¡m~ }¢q  u mu¥G tm pê{om u{zm~ ¢z |~{nxqym q  ¡{~zu mx ¡q¥¡ {~usuzmx¿ 

 

El Sr. Gabriel Caldentey defensa que si hi ha unanimitat amb les esmenes in voce, no es 

qüestionen, però que se suposava que el recés era perquè els esmenants fessin una 

transaccional i els altres consellers valoressin la resposta que havien de donar a la nostra 

transaccional però no per fer una contra transaccional. Afegeix que acaten el resultat de la 

£{¡mouF u o{z upq~qz }¢q z{ =  mpuqz¡ £{¡m~ xêmx¡~m ¡~mz moou{zmx¿ 

 

Sx a~¿ ^q~q X{ q| P¢qz{ ymzurq ¡m }¢q q ¡8 pêmo{~p myn xm ¡q u pqx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦  {n~q 

el procediment, però creu que hi ha un motiu més gran per no votar la proposta i és que 

qy|u¡v{~m xm |~{|{ ¡m }¢q  êmomnm pq £{¡m~ u nxuzpm xm |{  unuxu¡m¡ pê¢z oqz¡~q myn ¢z ²³ ð 

en català, 33 % en castellà i 33 % en anglès. 

 

Sx a~¿ duoqz¡q `{p~us{ ymzurq ¡m }¢q  u  êtm pq ~q¡u~m~ xm |~{|{ ¡m q  ~q¡u~m u m¡>  }¢q z{  êtm 

m~~unm¡ mx o{z qz Ã |~{|{ m }¢qÃ  u ¡{¡t{y q ¡8 pêmo{~pÃ q  o{z¡uz¢@ myn xq  £{¡mou{z ¿ 

Demana que el debat anterior consti en acta. 

 

El president proposa que els que han fet la transaccional decideixin si la retiren o no i que pel 

rq¡ }¢q z{  êq ¡8 qxmn{~mz¡ ¢z uzr{~yq  uzF ¢z p{o¢yqz¡ pq |mo¡qÃ o~q¢ }¢q }¢mx q£{x 

|~{|{ ¡m |q~ yuxx{~m~ qx ¡q¥¡  êtm¢~um pq |{pq~ ¡qzu~ qz o{y|¡q¿  

   

Sx a~¿ Oz¡{zu Pm{  q¥|xuom }¢q xm  q£m ~qrxq¥uF mzm£m qz qx  qz¡u¡ pq  u  ê{n~ua un nou ventall de 

|{  unuxu¡m¡  u q  |{puqz |~q qz¡m~ |~{|{ ¡q  z{£q  m |m~¡u~ pê¢zm yuz{~um¿ 

 

El Sr. Vicente Rodrigo manifesta que es retira definitivament la transaccional.  

 

El Sr. Antoni Baos retira la seva esmena. 

 

El president informa que una vegadm ~q¡u~mpm xm ¡~mz moou{zmx q  £{¡u xêq yqzm pêc]P¿ 
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Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ ~qo{~pm }¢q tm o{y¢zuom¡ }¢q  u z{  êmooq|¡m£m xm ¡~mz moou{zmx pq 

xêabSWÃ cUbÃ £{xum }¢q q  £{¡8  xm  q£m q yqzm }¢q |~{|{ m£m uzo{~|{~m~ qx Rqo~q¡ pq 

Mínims. 

 

El Sr. Miquel Àngqx amz¡{  pqymzm  u q  |{¡ £{¡m~ xm |~{|{ ¡m pêqxuyuzm~ qx °¹¹ % i posar el 

Decret de Mínims, a la transaccional que ha presentat la Sra. Maria Antònia Font, per 

intentar arribar a un consens. 

 

El president li recorda que la transaccional a la que fa refer>zoum  êtm £{¡m¡Ã z{  êtm m|~{£m¡ u 

per tant no es pot repetir la votació. Dona |m  m xm £{¡mouF pq xêq yqzm pq xêabSW u cUb }¢q 

|~{|{ m uzo{~|{~m~ qx Rqo~q¡ pq [Azuy  u z{  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 9 

Vots en contra 22 

Vots en blanc 11 

 

El president izr{~ym }¢q  êtm pq o{z¡uz¢m~ myn xm £{¡mouF pq xêq yqzm pêc]P }¢q pqymzm 

afegir el següent text: 

 

Sx o{zqu¥qyqz¡ pq xm xxqzs¢m om¡mxmzm z{ q  sm~mz¡u~8  u xêmx¢yzm¡ z{y=  tu mooqpqu¥ 

mitjançant l'escola. L'Administració l'ha de promocionar en els mitjans audiovisuals i de 

comunicació, activitats extraescolars i altres mesures que es considerin adients a tal fi. El 

coneixement de la llengua estrangera tampoc no es garantirà si l'Administració no la 

promociona igualment en els mitjans audiovisuals (versions originals, etc.) i de comunicació, 

ajudes per desplaçaments i/o activitats extraescolars i altres mesures que es considerin 

adients. 

 

Zm a~m¿ X{mzm [m~um [m  pqymzm m xm a~m¿ Oz¡Gzum T{z¡  u ~q¡u~m xêq yqzmÃ vm }¢qÃ tm 

comunicat al principi de la sessió que no votarien cap esmena perquè no han tengut temps de 

debatre el document amb les assemblees dels centres. 

 

Zm a~m¿ Oz¡Gzum T{z¡ pqu¥m m o~u¡q~u pqx QSWP  u  êtm pq pqnm¡~q { z{ xêq yqzm¿ 

 

Sx |~q upqz¡ uzr{~ym }¢q  u c]P z{ ~q¡u~m xêq yqzm  êtm pq £{¡m~ u es procedeix a la votació. 

aêm|~{£m xêq yqzm |q~À 

 

Vots a favor 23 

Vots en contra 0 

Vots en blanc 9 

 

S  o{z¡uz¢m myn xêq yqzm |~q qz¡mpm |qx a~¿ Oz¡{zu Salvà al punt 3.7 Finançament que 

proposa substituir: i que tendeixi progressivament a la proposta de xêc\SaQ]Ã }¢q =  }¢q =  

qx µ ð  {n~q qx ^~{p¢o¡q \mou{zmx P~¢¡ pq xêmz¦ ±¹°´Ã |q~À u }¢q  Þuzo~qyqz¡u |~{s~q  u£myqz¡ 

fins assolir el 6% sobre el Producte Nacional Brut, d'acord amb el compromís dels països 
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pq qz£{x¢|m¡  }¢q r{~yqz |m~¡ pq xm uzuoum¡u£m ÇSp¢omouF |q~ m b{¡ Æ ÕSTOÖ pq xm c\SaQ]Ã 

afegint després de UNESCO una nota a peu de pàgina amb la següent referència: Sixth 

Meeting of the High-Level Group on Education for All: Final Communique. Cairo, UNESCO 

(2006). 

S  £{¡m u  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 43 

Vots en contra 0 

Vots en blanc 0 

 

bmyn=  êm|~{£m xêq yqzm pq xêabSW }¢q |~{|{ m mrqsu~ pq |~=  pq ±¹°´À [qz¡~q z{ tu tmsu 

una millora substancial del finançament les forces polítiques de les Illes Balears es 

comprometen a garantir almanco un incremen¡ pqx °¹ ð pqx |~q  ¢|{ ¡ pêqp¢omouF qz ompm 

exercici pressupostari, per: 

 

Vots a favor 25 

Vots en contra 2 

Vots en blanc 15 

 

Sx |~q upqz¡ q¥|xuom }¢q tu tm ¢zm q yqzm pq xêabSW m xêm|m~¡m¡ ³¿ QS\b`Sa }¢q qz ~qmxu¡m¡ =  

¢zm |~qs¢z¡m¿ Sx ¡q¥¡ pq xêq yqzm diu: 

Sx o{z¡uzs¢¡ pq xêm|m~¡m¡ ³Ã rm ~qrq~>zoum ¡mz¡ mx  oqz¡~q  |Knxuo  o{y mx  |~u£m¡ -concertats, o 

només és per als centres públics? 

 

El Sr. Ramon Mondéjar intervé per explicar que el problema és que si no està especificat si fa 

referència als centres sostinguts amb fons públics o als centres públics, no se sap a quin tipus 

pq oqz¡~q   êm|xuom¿  

 

El Sr. Gabriel Caldentey considera que hauria de quedar reflectit quins són els epígrafs que 

fan referència inequívocament als centres públics i que, en tot cm Ã  êtm¢~8 pêq¥|xuom~ mx  

parlamentaris.  

 

El Sr. Jordi Vallespir interpreta que fa referència a tots els centres. 

 

El president manifesta que la pregunta és procedent però que ara no es pot contestar. 

S  o{z¡uz¢m myn xêq yqzm pq TS-CCOO al punt 4.1.2 L'autonomia de centres: diagnòstic, 

que proposa eliminar la frase: ...del personal del centre, recursos materials i econòmics... 

Sx a~¿ Oz¡{zu Pm{  ~qo{~pm }¢q q  ¡~mo¡m pê¢z mo{~p }¢q tm£um mp{|¡m¡ xm QSb^S¿ 

\{  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 13 

Vots en contra 22 

Vots en blanc 6 

 

 

S  |m  m m xq  q yqzq  pq xêabSW u TS-CCOO al punt 4.2. Propostes que demanen  recuperar el 

text de consens de la CETPE que diu: 
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La proposta de base que es fa per canviar el funcionament dels centres es fonamenta en 

xêuy|¢x  pq xm uy|xuomouF pq xm o{y¢zu¡m¡ qp¢om¡u£m u qz xm o{zrus¢~mouF pq |~{vqo¡q  pêqz¡{~z 

participatius i inclusius, per tal de generar sistemes organitzatius amb autonomia, que 

permetin crear les condicions necessàries per al desenvolupament |q~ {zmx pq xêmx¢yzm¡ m 

mé  pêun adequat rendiment acadèmic i per al desplegament professional dels docents i la 

cohesió del conjunt dels agents educatius; que afavoreixin els compromisos de tots cap una 

yu~mpm o{y¢zm oqz¡~mpm qz xêm|~qzqz¡m¡sq¿ 

O}¢q ¡  z{¢   u ¡qyq  pê{~smzu¡§mouF dels centres requereixen actuacions cap a un procés de 

yuxx{~m o{z¡Az¢m |q~ xm }¢mx o{ m xêq¥q~ouou pq xm rmouxu¡mouF tm pq  q~ o{y|m~¡u¡ u  êtm pq 

fonamentar amb una formació adient i congruent amb les finalitats que es plantegen. 

 

Es procedeix a la votaouF pq xq  p¢q  q yqzq  o{zv¢z¡myqz¡ u z{  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 11 

Vots en contra 23 

Vots en blanc 5 

 

Sx |~q upqz¡ pqymzm mx  ~q|~q qz¡mz¡  pêcUbÃ TS-QQ]] u xêabSW  u £{xqz }¢q xq  ~q |qo¡u£q  

esmenes al punt 4.2.3 Autonomia de gestió del personal, es votin conjuntament ja que van en 

qx ym¡qu¥  qz¡u¡¿ Sx  ¡~q  ~q|~q qz¡mz¡   êtu m£qzqz |qx rq¡ }¢q ¡{¡  pqymzqz ~qo¢|q~m~ qx ¡q¥¡ 

de consens de la CETPE, que diu: 

$  o{z£qzuqz¡ p{¡m~ qx  oqz¡~q  pê¢zm ymv{~ om|mou¡m¡ qz xm ¡m om pq o{{~puzmouF u 

organització del personal adscrit amb la finalitat de possibilitar el compliment dels projectes 

qp¢om¡u¢ Ã qz qx ym~o pê¢zm o¢x¡¢~m |m~¡uou|m¡u£m¿ Zm pu~qoouF pqx  oqz¡~q Ã myn m|~{£mouF pqx 

oxm¢ ¡~qÃ tm pêqxq£m~ mx o{z qxx q o{xm~Ã xq  |~{|{ ¡q  pq p{¡mouF pq |ersonal que el centre 

zqoq  u¡m u }¢q  êmpm|¡uz mx ^~{vqo¡q Sp¢om¡u¢ |q~}¢> q  r{~y¢xuz m xêOpyuzu ¡~mouF qp¢om¡u£m 

}¢qÃ pêmo{~p myn qx  |~{oqpuyqz¡  q ¡mnxq~¡  u zqs{oum¡  m xm [q m aqo¡{~umx pêSp¢omouFÃ q  

duguin a terme els processos de provisió amb criteris de publicitat, igualtat, mèrit i capacitat. 

Així mateix, xêq¥q~ouou pq xm r¢zouF pu~qo¡u£m tm pq o{y|{~¡m~Ã myn o{y¢zuomouF |~>£um mx 

claustre i al consell escolar, la designació i cessament dels òrgans unipersonals i de 

o{{~puzmouFÃ u xêm  uszmouF pq ~q |{z mnuxu¡m¡  q |qoAru}¢q  mx |~{rq  {~m¡ pêmo{~p myn qx 

ym~o z{~ym¡u¢ u ~qsxmyqz¡m~u u pq xq  z{~yq  pê{~smzu¡§mouF u r¢zou{zmyqz¡ pqx oqz¡~q¿ 

Aquestes responsabilitats específiques inclouen tasques de coordinació docent, a més de les 

funcions de tut{~um u p{o>zoumÃ pêmo{~p myn xq  zqoq  u¡m¡  pêmo¡¢mouF |q~ m xêm|xuomouF pqx 

|~{vqo¡q qp¢om¡u¢Ã |q~ xm }¢mx o{ m  êtm pq ¡qzu~ qz o{y|¡q xm |~q|m~mouF u xêq¥|q~u>zoum pqx 

|~{rq  {~m¡¿ Rêmx¡~m |m~¡Ã o{z£= }¢q qx  q}¢u|  pu~qo¡u¢  r{yqz¡uz xm |m~¡uou|mouF pel 

|~{rq  {~m¡ qz |~{s~myq  pq r{~ymouF |q~ymzqz¡ u pêmo¡¢mxu¡§mouF ouqz¡Aruom u pup8o¡uom qz 

funció de les necessitats derivades dels projectes educatius, com també la participació en 

o{yu  u{z  pê{n q~£mouF u pêm£mx¢mouF r{~ym¡u£m pq xm |~8o¡uom p{oqz¡ qstablertes en els 

mateixos. S  |~{oqpqu¥ m xm £{¡mouF pq xq  ¡~q  q yqzq  o{zv¢z¡myqz¡ u z{  êm|~{£m |q~: 

 

Vots a favor 12 

Vots en contra 27 

Vots en blanc 4 
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S  o{z¡uz¢m myn xêq yqzm pêc]P mx |¢z¡ ³¿±¿´ Sx ^~{vqo¡q ZuzsJA ¡uo pq Qqz¡~q Õ^ZQÖÃ }¢q 

proposa substituir el final del primer paràgraf, després de: ...elaborarà i aprovarà el seu propi 

Projecte Lingüístic per: Aquests projectes han de preveure mesures encaminades a garantir 

que la llengua catalana, pròpia del territori, sigui al 100 % la vehicula~ pq xêqz qz¦myqz¡ u xm 

de comunicació interna i externa dels centres educatius, sens detriment de la vehicularietat 

pêmx¡~q  xxqzsJq  }¢mz  êuy|m~¡qu¥qz o{y m ym¡>~um¿ 
 

\{  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 7 

Vots en contra 21 

Vots en blanc 11 

 

S  |m  m m xêq yqzm pq xêabSW mx |¢z¡ ³¿±¿¶ O£mx¢mouF pqx oqz¡~q u pqx   q¢  msqz¡ Ã }¢q 

pqymzm }¢q mx ruzmx pqx |¢z¡ pq |~=  pq ~8z}¢uzs   êmrqsqu¥uÀ ...de centres ni per jerarquitzar 

qx |~{rq  {~m¡Ã zu ¡my|{o |q~ q ¡mnxu~ |~qyu  { o8 ¡us ¿ Zêm£mx¢mouFÃ }¢q tm pq ¡qzu~ un 

caràcter formatiu, ha de servir per millorar pràctiques educatives tant individuals com 

col·lectives. 
 

\{  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 13 

Vots en contra 24 

Vots en blanc 6 

 

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ £{x rq~ o{z ¡m~ }¢q  êmomnm pq ~qn¢¡vm~ ¢z o~u¡q~u }¢q està contemplat 

en el document, a la pàgina 31, on diu: Els resultats no poden ser utilitzats per establir 

~8z}¢uzs  pq om| ¡u|¢ Ã zu ¡my|{o |q~ oxm  uruom~ qx  oqz¡~q Ã qx |~{rq  {~m¡ u xêmx¢yzm¡Ã u 

pqymzmÃ |q~ ¢zm }Jq ¡uF pq o{tq~>zoumÃ  u ¡myn=  êqxuyuna aquesta frase.  

 

Sx a~¿ Oxnq~¡{ bm~mzo{ ymzurq ¡m }¢q  êtms¢=  |{s¢¡ ~qo{xxu~ m}¢q ¡m v¢ ¡uruomouF }¢mz q  £m 

|~q qz¡m~ xêq yqzm¿ 

 

S  o{z¡uz¢m myn xêq yqzm pq xêabSW mx |¢z¡ ´¿± T{~ymouF uzuoumx }¢q |~{|{sa eliminar del 

tercer paràgraf: ...i la Comissió pq aqs¢uyqz¡ pqx ^mo¡q |q~ xêSp¢omouF¿ O~s¢yqz¡qz }¢qÀ 

^¢z¡¢mxyqz¡ m|m~qu¥ mx p{o¢yqz¡ xm Q{yu  uF pq aqs¢uyqz¡ pqx ^mo¡q |q~ xêSp¢omouF  qz q 

}¢q  êtmsu uzpuom¡ xm  q£m o{y|{ uouFÃ o{y|q¡>zouq  u r¢zou{z ¿ Sz ¡{¡ om   êtm¢~um pq pqnm¡~q 

sobre aquesta pos unxq Q{yu  uF pq aqs¢uyqz¡ u  êtu tm¢~um pq sm~mz¡u~ xm |~q >zoum pq ¡{¡q  

les organitzacions sindicals representatives del professorat. El president recorda que està 

relacionada amb una esmena de COAPA. 
 

\{  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 10 

Vots en contra 26 

Vots en blanc 5 

 

Ox |¢z¡ ´¿²¿° au ¡qym pêmoo=  m xm r¢zouF p{oqz¡Ã tu tm ¢zm q yqzm pq xêabSW }¢q |~{|{ m 

mrqsu~ qx ¡q¥¡  qsJqz¡À Zêmoo=  mx  xx{o  pq rquzm pq ¡{¡  qx  oqz¡~q  p{oqz¡   { ¡uzs¢¡  myn r{z  
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públics, això és de la xarxa pública i de la privada-o{zoq~¡mpmÃ  êtm pq rq~ pêmo{~p myn qx 

nm~qy u xq  o{zpuou{z  pêmoo=  }¢q q  ru¥qz |q~ mx |~{rq  {~m¡ uz¡q~A pq xêqz qz¦myqz¡ |Knxuo¿ 

 

\{  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 11 

Vots en contra 21 

Vots en blanc 9 

 

S  o{z¡uz¢m myn xq  q yqzq  pêcUbÃ TS-CCOO i STEI al punt 5.3.2 Sistema de provisió de 

|xmoq ¿ Sx |~q upqz¡ uzr{~ym }¢q zêtu tm ¢zm pq y{puruomouF pêcUbÃ ¢zm pq  ¢|~q  uF pq ¡{¡ qx 

|¢z¡ pq xêabSW u p¢q Ã o{uzoupqz¡  pq  TS-QQ]] u abSW pq ¡{~zm~ m xêmo{~p pq xm QSb^S¿ 

Ooxm~qu¥ }¢q xm  qs{zm pq xêabSW està condicionada a la no aprovació de la primera de 

supressió del punt. 

 

La Sra. María AlarcózÃ qz ~q|~q qz¡mouF pêcUbÃ  êmptq~qu¥ m xêq yqzm pq ~q¡{~zm~ m xêmo{~p pq 

la CETPE.  

 

El president informa que per una qüestió de prioritat es vota en primer lloc la proposta de 

 ¢|~q  uF ¡{¡mx pqx |¢z¡ pq xêabSW¿ 

\{  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 9 

Vots en contra 29 

Vots en blanc 4 

 

S  |~{oqpqu¥ m xm £{¡mouF pq xêq yqzm pq ~q¡{~zm~ m xêmo{~p pq xm QSb^SÀ  

Sz qx  u ¡qym pq |~{£u uF pq |xmoq   êtm pq |~{y{¢~q xêq ¡mbilitat de les plantilles per afavorir 

el desenvolupament i la continuïtat dels projectes educatius dels centres, en el marc de la seva 

autonomia pedagògica i organitzativa. Els consells escolars han de poder fer propostes en la 

catalogació de places en funció de criteris pedagògics en concordança amb els projectes 

qp¢om¡u¢ ¿ O}¢q ¡q  |~{|{ ¡q Ã }¢q  êtm¢~mz pq zqs{oum~ m xq  yq q   qo¡{~umx  pêqp¢omouFÃ 

 êtmz pq om~mo¡q~u¡§m~ |q~ xm ¡~mz |m~>zoum u xê{nvqo¡u£u¡m¡¿ Sz }¢mx q£{x om Ã xm |~{£u uF pq 

places dex |~{rq  {~m¡  êtm pq p¢~ m ¡q~yq pêmo{~p myn qx  |~uzou|u  pêus¢mx¡m¡Ã y>~u¡Ã 

capacitat, idoneïtat i publicitat. 

\{  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 12 

Vots en contra 26 

Vots en blanc 4 

 

El Sr. Gabriel Caldentey vol deixar constància que, sense qüestionar el resultat de la votació, 

¡{¡ qx nx{o pê{~smzu¡§mou{z  pq xêqz qz¦myqz¡ |KnxuoÃ tm £{¡m¡ |qx ¡q¥¡ pq o{z qz  pq xm 

CETPE. 

Es passa al punt 5.5 Avaluació del professorat i carrera professional. El president informa que 

tu tm p¢q  q yqzq  pq xêabSWÃ ¢zm pq  ¢pressió total del punt i una de modificació per si no 

 êm|~{£m xm pq  ¢|~q  uF¿ Orqsqu¥ }¢q ¡myn= zêtu tm ¢zm pq y{puruomouF pqx Consell Escolar de 

Menorca (CEME).   
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ZêabSW ~q¡u~m xm  q£m q yqzm pq  ¢|~q  uF u q  |m  m m xêq yqzm pq xm ym¡qu¥m {~smzu¡§mouó que 

demana que es substitueixi: També hi podran col·laborar... fins ..sistema de carrera 

professional en el marc de cada un dels centres per: El disseny i la negociació de la carrera 

professional docent és una competència de les organitzacions sindicals representatives del 

|~{rq  {~m¡ q ¡mnxq~¡m |q~ xm xqsu xmouF u xê8ynu¡ pq xm zqs{oumouF myn xêOpyuzu ¡~mouF 

qp¢om¡u£m =  xm yq m  qo¡{~umx pq xêqp¢omouF |¢nxuom¿ 

 

El Sr. Gabriel Caldentey explica que la contundència de la seva esmena ve donada perquè 

 êtm£um m~~unm¡ m ¢z mo{~p pq ~qpmo¡m¡ m xm QSb^S u xm Q^ qx £m pq om~¡m~¿ Orqsqu¥ }¢q xêabSW z{ 

 ê{|{ m m xm |m~¡uou|mouF pq xq  m  {oumou{z  pq p{oqz¡  qz qx pu  qz¦ pq xm r{~ymouF p{oqz¡ 

però que la capacitat negociadora no la tenen les associacions professionals de docents sinó 

les organitzacions sindicals representatives.  

\{  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 11 

Vots en contra 23 

Vots en blanc 9 

 

S  o{z¡uz¢m myn xêq yqzm pqx CEME que proposa substituir el text que diu: Si aquests 

programes tampoc no funcionen,  êmp{|¡m~mz xq  yq ¢~q  }¢q |q~yq¡u xm xqsu xmouF £usqz¡ 

|q~À au m}¢q ¡  |~{s~myq  ¡my|{o z{ r¢zou{zqzÃ xêOpyuzu ¡~mouF tm¢~8 pêm|xuom~ xq  yq ¢~q  

que permeti la legislació vigent amb totes les seves conseqüències per tal de garantir els drets 

pq xêmx¢yzmt i de la comunitat educativa. 

 

aêm|~{£m |q~À 

Vots a favor 29 

Vots en contra 7 

Vots en blanc 3 

 

La Sra. Guida Allés vol fer una esmena in voce¿ Rqymzm }¢q  êuzox{s¢u mx |¢z¡ ´¿2.2. apartat 

e), a la pàgina 35 del document, una frase que en algun moment del procés ha desaparegut i 

hauria de ser-tu¿ S  o{y|~{£m u  êmo{~pm uzox{¢~q xm r~m q }¢q pu¢À O |m~¡u~ pqx |~uyq~ mz¦ 

 êtmz pêq ¡mnxu~ mx  oqz¡~q  |~8o¡u}¢q  ¡¢¡{~u¡§mpq  |q~ m p{oqz¡ ¿  

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ £{x rq~ o{z ¡m~ qx  qz¡u¡ pqx £{¡ pq xêabSW. Explica que estan per 

sm~mz¡u~ qx  p~q¡  pq xêmx¢yzm¡ |q~G ¡myn= qx  pqx |~{rq  {~m¡ u z{ qz¡qzqz |q~}¢>Ã m xêq yqzm 

}¢q  êtm m|~{£m¡Ã q  |m~xm pqx  p~q¡  pq xêmx¢yzm¡ u pq xm o{y¢zu¡m¡ qp¢om¡u£mÃ }¢mz  q  ¢|{ m 

}¢q xêmx¢yzm¡Ã qx |~{rq  {~m¡ u qx  |m~q  u ym~q  pêmx¢yzq Ã o{zr{~yqz xm o{y¢zu¡m¡ 

qp¢om¡u£m¿ Orqsqu¥ }¢q  u  q ou¡m xêmx¢yzm¡ u z{ qx |~{rq  {~m¡Ã z{ }¢qpm oxm~ |q~ }¢u q ¡8 

formada la comunitat educativa. Afegeix que la legislació ha de preservar, a més dels drets de 

xêmx¢yzm¡Ã qx  p~q¡  pqx |~{rq  {~m¡ u z{ qz¡qzqz }¢uzq  yq ¢~q  pu ou|xuz8~uq   êtmz pêm|xuom~ 

al professorat més enllà de les que marca la normativa vigent. 

Sx |~q upqz¡ q¥|xuom }¢q xêabSW tm |~q qz¡m¡ ¢zm {n q~£mouF mx |¢z¡ ´¿µ Ru~qoou{z  }¢q pu¢À 

\{ tu tm |~{|{ ¡m pqx y{pqx pêqxecció de les direccions dels centres privats concertats. Seria 

coherent que tots els centres sostinguts amb fons públics tenguessin el mateix model. 

 



 

 CONSELL ESCOLAR DE LES ILLES BALEARS                                                     [S[.`WO RS ZêO\g ±¹°¶ 

 

 

 

63 

 

 

El Sr. Gabriel Caldentey demana que, si el punt només fa referència als centres públics, per 

què el títol no és 5.6 Direccions de centres públics.  

 

Pel fet de ser una consideració, no es vota. 

 

S  o{z¡uz¢m myn xêq yqzm pq xêabSW ´¿µ¿± Ooo=  m xm r¢zouF pu~qo¡u£m }¢q |~{|{ m xm  ¢|~q  uF 

de: Almenys la meitat dels membres dels equips directius ha de ser professorat expert.  

El Sr. Gabriel Caldentey argumenta que, atès que no hi ha cap apartat que  defineixi que és 

¢z |~{rq  {~ q¥|q~¡ zu }¢u pq¡q~yuzm~8 }¢u t{ =  u }¢u z{Ã pqymzqz xm  ¢|~q  uF pêm}¢q ¡m 

frase. 

 

S  |~{oqpqu¥ m xm £{¡mouF u z{  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 13 

Vots en contra 15 

Vots en blanc 14 

 

Es passa al punt 5.6.3 Selecció de les direccions.  

ZêabSW tm |~q qz¡m¡ ¢zm q yqzm }¢q pqymzm omz£um~ qx ¡A¡{x¿ ^~{|{ qz omz£um~ aqxqoouF pq 

direccions per Elecció de direccions.  

 

S  £{¡m xêq yqzm u z{  êmprova per: 

 

Vots a favor 11 

Vots en contra 21 

Vots en blanc 9 

 

El Sr. Antoni Salvà fa una esmena in voce. Proposa que, per una qüestió de coherència, al 

pm~~q~ |m~8s~mr pqx |¢z¡Ã tm¢~um pq pu~  qxqoouF u z{ qxqoouF¿ S  £{¡m xêq yqzm u  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 31 

Vots en contra 0 

Vots en blanc 9 

 

S  |~{oqpqu¥ m xm £{¡mouF pq xêq yqzm pêc]P }¢q |~{|{ m  ¢n ¡u¡¢u~À Zm o{y¢zu¡m¡ qp¢om¡u£mÃ 

}¢q ¡uzp~8 |m~¡uou|mouF ymv{~u¡8~umÃ v¢z¡myqz¡ myn xêmpyuzu ¡~mouFÃ ¡~um~8 qx pu~qo¡{~Ñm u qx 

seu equip directiu després de valorar el seu projecte de direcció, que haurà de comptar amb el 

vist i plau del claustre i el consell escolar, pel que fa la coherència del projecte de direcció 

~q |qo¡q pqx ^SQ |q~À Zm o{y¢zu¡m¡ qp¢om¡u£m ¡~um~8 qx pu~qo¡{~Ã v¢z¡myqz¡ myn xêq}¢ip 

directiu, després de valorar-ne el projecte de direcció, mitjançant votació secreta en el consell 

escolar. Caldrà també que aquest compti amb el vistiplau del claustre, pel que fa a la 

coherència del projecte de direcció respecte del PEC. 

El Sr. Gabriel Caldentey demana a la Sra. Antònia Font si triarà vol dir elegirà o seleccionarà. 
 

La Sra. Antònia Font contesta que vol dir elegirà. 
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S  |~{oqpqu¥ m xm £{¡mouF u z{  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 5 

Vots en contra 19 

Vots en blanc 10 

 

La segona esmena de lêabSW |~{|{ m  ¢n ¡u¡¢u~ ¡{¡ xêm|m~¡m¡ ´¿µ¿² |q~À Sx o{z qxx q o{xm~ pq 

ompm oqz¡~q tm pq ~qo¢|q~m~ xm om|mou¡m¡ pêqxqoouF pq xq  pu~qoou{z  pqx oqz¡~q  u tm pq |{pq~ 

£mx{~m~ qx |~{vqo¡q pq pu~qoouF qz ~qxmouF mx |~{vqo¡q qp¢om¡u¢ Õ^SQÖÃ o{z>u¥q~ xêq}¢u| pirectiu 

|~{|{ m¡Ã u o{y|¡m~ myn xêm|~{£mouF pqx oxm¢ ¡~q¿  

 

\{  êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 11 

Vots en contra 26 

Vots en blanc 4 

 

El president presenta la darrera esmena al document de pacte feta per COAPA que proposa 

afegir un nou punt 6. Comissió de Seguiment. 

 

Sx a~¿ duoqz¡q `{p~us{ q¥|xuom }¢q xq  |{~¡q  pq }¢mx q£{x |mo¡q tmz pêq ¡m~ {nq~¡q  |q~}¢> 

qz¡~u u  ¢~¡u }¢u £¢xs¢u u xm o{yu  uF tm pêq ¡m~ r{~ympm |q~ ¡{¡q  m}¢qxxq  qz¡u¡m¡  }¢q  êtmsuz 

uy|xuom¡ { }¢q  êmptq~qu¥uz pq ymzq~m r{~ymx¿ 

 

aêm|~{£m |er: 

Vots a favor 31 

Vots en contra 9 

Vots en blanc 3 

 

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ £{x rq~ o{z ¡m~ }¢q xêabSW tm £{¡m¡ qz o{z¡~m |q~}¢> z{y=  tmz |{s¢¡ 

valorar la creació de la Comissió de Seguiment en el Ple, ja que, la proposta no es va 

presentar ni en el document inicial, ni a la CETPE ni a la CP. Recorda que ja han demanat 

}¢q  êqxuyuz8  xêmxÁlusió a aquesta comissió quan es tractava el punt 5.2. Afegeix que si això 

 uszuruom }¢q xm o{yu  uF £q¡xxm~8 |q~}¢> q  o{y|xqu¥u xêmo{~pÃ xq  qz¡u¡m¡  uy|xuompq  raran el 

que considerin pertinent, però vol que quedi clar que no només, com diu la proposta, sens 

|q~v¢puou pqx  G~smz  pq o{z¡~{x }¢q q  |¢s¢uz o~qm~ qz qx r¢¡¢~ qz xê8ynu¡ pq xêOpyuzu ¡~mouF 

pública o del Parlament de les Illes Balears, sinó que no es podrà vulnerar la normativa vigent 

ni deixar de banda els òrgans de negociació que estableix la normativa. Informa que, en el cas 

}¢q qx yqyn~q  pq xm o{yu  uF  êq¥¡~mxuyu¡uz qz xq   q£q  r¢zou{z Ã mzmxu¡§m~mz xm 

jurisprudència que hi ha sobre el tema. 

El Sr¿ Oz¡{zu Pm{  ymzurq ¡m }¢q tmz £{¡m¡ qz o{z¡~m |q~}¢> qx QSWPÃ pêmo{~p myn qx  q¢ 

reglament, no pot crear una comissió de seguiment fora del CEIB.  

 

La Sra. Susana Labrador manifesta que la representant del Consell Escolar de Formentera 

que, per motius laborals no ha pogut assistir al Ple, volia que constàs que hagués votat a 

favor del document. 
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Sx |~q upqz¡  {¡yq¡ m £{¡mouF qx p{o¢yqz¡ pq |mo¡q qz xm  q£m sx{nmxu¡m¡ u  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 33 

Vots en contra 9 

Vots en blanc 1 

 

El Sr. Gabriel Caldez¡q¦ £{x q¥|xuom~ }¢q qx £{¡ zqsm¡u¢ pq xêabSW mx p{o¢yqz¡Ã {nqqu¥ mx ~qn¢us 

de les seves esmenes substancials sobre el model lingüístic, el sistema de provisió de places i el 

 u ¡qym pêqxqoouF pqy{o~8¡uom pqx  q}¢u|  pu~qo¡u¢ ¿ Tm o{z ¡m~ }¢q tu tm |m~¡  del document 

}¢q |{pqz m  ¢yu~ u }¢qÃ qz ¢z tu|{¡>¡uo pq |xqsmyqz¡ pê¢z |mo¡q  {oumx qp¢om¡u¢Ã u qz 

xê8ynu¡ |{xA¡uoÃ rqz¡ K  pq xm  q£m m¢¡{z{yumÃ q  |{ uou{zm~mz m rm£{~ pqx  m |qo¡q  }¢q 

o{z upq~uz }¢q yuxx{~qz xêqp¢omouF u o{ynm¡~mz m}¢qxx  }¢q tu £msuz en contra. Informa que, a 

¡~m£=  pê¢zm qz}¢q ¡m £{¡mouF pq xêabSWÃ qx  tmz m~~unm¡ o{yqz¡m~u  pq |q~ {zq  pq [qz{~om u 

Pitiüses que consideren que en el document hi manca una referència als models de gestió i al 

dèficit històric que pateixen algun territo~u ¿ Q{z upq~m }¢q ¡mx £qsmpm  êtm¢~um pq rq~ ¢z mzzq¥ 

mx p{o¢yqz¡ }¢q ~qo¢xxu m}¢q ¡q  ~qu£uzpuomou{z  tu ¡G~u}¢q ¿ Q{zox{¢ }¢q xêabSW tm £{¡m¡ qz 

contra del document amb coherència amb els seus mecanismes democràtics, amb els seus 

estatuts i amb fidelitat als seus principis. Vol destacar que durant el procés dut a terme dins el 

QSWP tmz |{s¢¡ |m~¡uou|m~ qz |xm pêus¢mx¡m¡ |q~G }¢qÃ m xêq¡m|m mz¡q~u{~Ã ¡{¡ u xêq r{~¯ 

pêmxs¢zq  |q~ {zq  pêWxxq  |q~ ¢z ^mo¡q, les organitzacions sindicals no han rebut tracte 

apq}¢m¡ u q}¢uxun~m¡¿ Q{z upq~m }¢q  u ¢z |mo¡q ¡= £{omouF pq o{z qz  u o{z¡uz¢@¡m¡Ã  êtm¢~um 

de reflexionar sobre la votació, en contra de la proposta dels sindicats, en el punt sobre el 

sistema de provisió de places. 

 

El Sr. Antoni Baos fa constar que de les 13 esmenes que ha presentat FE-CCOO només se 

zêtm mooq|¡m¡ ¢zm pq om~8o¡q~ ¡>ozuo u }¢q |q~ o{tq~>zoum myn qx }¢q |qz qz u qx }¢q 

persegueixen amb un pacte, han votat que no. Comunica que presentaran un vot particular. 

 

El Sr. Gabriel Caldentey manifesta que lêabSW q  ~q q~£m xm |{  unuxu¡m¡ pq |~q qz¡m~ ¢z £{¡ 

particular. 

 

El Sr. An¡{zu `uq~m ymzurq ¡mÃ qz z{y pêANPE, que han votat a favor perquè creuen que és un 

pacte necessari i encara que consideren que en temes relatius a les condicions sociolaborals 

pqx  ¡~qnmxxmp{~  pq xêqz qz¦myqz¡ |Knxuo z{  êtmz ¡qzs¢¡  ¢ruouqz¡yqz¡ qz o{y|¡q qx  

sindicats, volen donar un vot de confiança. Afegeix que confien que el pacte constitueixi un 

principi de negociació on hi siguin presents totes les entitats representatives i que estaran 

£usuxmz¡  |q~}¢> xq  zqs{oumou{z  }¢q mrqo¡uz xêqz qz¦myqz¡ |Knxuo q  p¢s¢uz m ¡q~yq ¡mx o{y 

preveu la normativa. 

 

La Sra. Marím Oxm~oFzÃ qz z{y pêcUbÃ q¥|xuom }¢q tmz |~{o¢~m¡ |m~¡uou|m~ qz m}¢q ¡ |~{o=  u 

xmyqz¡m }¢q z{  êtmsuz |{s¢¡ adherir a un pacte que pensa que és molt necessari per 

xêqp¢omouF¿ [mzurq ¡m }¢q z{ |{pqz mooq|¡m~ uzsq~>zouq  zu ymzom pq ¡~mz |m~>zoum qz qx 

sistema de provisió de places i comunica que aquest ha estat el punt principal de 

discrepància. Fa constar que tot i això, estan oberts per poder seguir treballant junts per 

arribar a acords amb els temes que ara els separa. 
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6. Torn obert de paraules. 

El Sr. Vicente Rodrigo vol manifestar que possiblement serà el darrer Ple al què assistirà i que 

si en algun moment del temps que han treballat junts, ha ofès algú, no era la seva intenció 

sinó que volia expressar amb contundència, de vegades enfervorida, el que volien defensar 

pels seus fills. Explica que, en tot moment, des de COAPA i des pêWxxq  |q~ ¢z ^mo¡q  êtm 

trenmxxm¡ pq  pq xm  uzoq~u¡m¡ u z{  êtmz s¢m~pm¡Ã o{y m Q]O^OÃ om| }Jq ¡uF |q~ |{pq~-la 

negociar a posteriori. Afegeix que la tasca de la confederació de pares i mares no ha estat 

o{z£>zoq~ zuzsK  uzF rq~ £q¢~q xm zqoq  u¡m¡ pêm~~unm~ m ¢z |mo¡q  {oumx u }¢q la diversitat de les 

£{¡mou{z  pqy{ ¡~m }¢q xq  qz¡u¡m¡  tmz £{¡m¡ pq  pê¢zm upqz¡u¡m¡ |~G|um m xm }¢mx z{ tmz 

~qz¢zoum¡¿ Tm o{z ¡m~ }¢q  ¢~¡qz myn xm  qz mouF }¢q ¡{¡   êtmz rq¡ s~mz  |q~}¢>  êtm m~~unm¡ 

a un consens impensable al principi del procés perG }¢q tu tm p{  m |qo¡q  }¢q  êtmz pq 

millorar: la confiança mútua i la generositat. Agraeix la tasca dels que han donat suport a la 

tasca pêWxxq  |q~ ¢z ^mo¡q però també la dels que els han posat com repte les seves conviccions 

i han fet que la reflexió ex  ymz¡uzs¢=  myn qx }¢q |qz m£qz¿ Q{zox{¢ }¢q qx |mo¡q pêm£¢u z{ 

=  qx |mo¡q pq Q]O^OÃ }¢q  qs¢~myqz¡  q~um purq~qz¡Ã  uzF }¢q =  xêmo{~p mx }¢mx  êtm m~~unm¡ 

com a CEIB. Agraeix la tasca de tots, que està convençut que ha de continuar per aconseguir 

una visió comuna. Conclou que, si alguna cosa ha quedat clara, és que no tenen por al fracàs 

i aniran on calgui en defensa dels fills, dels alumnes i dels companys. 

 

Zm a~m¿ U¢upm Oxx=  ymzurq ¡m }¢q £{xp~um }¢q m |m~¡u~ pêm~m q  |{s¢=  omz£um~ xm ymzq~m pq 

fuzou{zm~ pq xêOpyuzu ¡~mouF u xm ~qxmouF qz¡~q xq  |q~ {zq  |q~ ¡~{nm~ y=  q |mu  pq pu8xqs u 

crear un sistema educatiu nou. Afegeix que aquesta idea és la que va impulsar el pacte. 

 

El president agraeix al Sr. Vicente Rodrigo la seva participació en el CEIB i dona les gràcies a 

¡{¡  qx  |~q qz¡  }¢q o{z upq~m }¢q q ¡mz pêqzt{~mn{zm¿ 

 

 

Ple (13/06/2017) 

Principals temes tractats i acords adoptats 

 

1. O|~{£mouF pq xêmo¡m pq xm  q  uF mz¡q~u{~Ã  u q om¢ Õ¹³Ñ¹³Ñ±¹°¶Ö¿ 

Sx |~q upqz¡  {¡yq¡ xêmo¡m m m|~{£mouF u  êmprova per unanimitat. 

 

2. Informacions del president i la secretària. 

El president informa que: 

 

- Dia 4 de maig lliurà el document del ̂mo¡q |q~ xêSp¢omouF pq xq  Wxxq  Pmxqm~  al conseller 

pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡Ã v¢z¡myqz¡ myn xm £uoq|~q upqz¡m u xm  qcretària. Afegeix que el 

conseller, que es va comprometre a informar el CEIB sobre el recorregut que faria a partir 

pêm~m qx p{o¢yqz¡Ã xêmp~q¯8 mx ^m~xmyqz¡ u q ¡8 qz ymz  pq xm Q{yu  uF pêSp¢omouF¿  

- O |m~¡u~ pê¢z mo{~p pq xm Q{yu  uF ^q~ymzqz¡Ã q  £m ¡~ametre el document de Pacte per 

xêSp¢omouF pq xq  Wxxq  Pmxqm~  m xm  ¢no{yu  uF pêqp¢omouF pqx Q{zs~=  pqx  Ru|¢¡m¡ Ã 

qzom~~qsmpm pêqxmn{~m~ ¢z |mo¡q qp¢om¡u¢ qz xê8ynu¡ q ¡m¡mx¿  

- aêtm uzo~qyqz¡m¡ xm ~q¡qzouF pq xq  uzpqyzu¡§mou{z  |q~ m  u ¡>zoum pqx  consellers del CEIB 

}¢q z{ ¡qzqz ~qxmouF xmn{~mx { q ¡m¡¢¡8~um myn xm QOWP qz m|xuomouF pq xêm~¡uoxq °¹°¿± pq 

LIRPF i a proposta de la tresoreria de la CAIB. Afegeix que la LIRPF és una llei de 2006 i que 

m}¢q ¡ m~¡uoxq z{  êtm£um m|xuom¡ ymu m xq  uzpqyzutzacions per assistència dels membres del 
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CEIB. Aclareix que a finals del passat mes de maig la tresoreria de la CAIB va comunicar a la 

aqo~q¡m~um Uqzq~mx pq xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡ }¢q  êtm£um pêm|xuom~ pq  pq xê° 

de gener de 2017 i que al  r¢zou{zm~u   qêx  m|xuom~8 xêW`^T pq xm zGyuzm¿ Q{y¢zuom }¢q 

basant-se en aquest fet va remetre una nota interna al secretari general de la Conselleria 

pêSp¢omouF |q~ ¡mx }¢q q  ~qo¢|q~=  xêuy|{~¡ pq xm uzpqyzu¡§mouF |q~ m  u ¡>zoum o{z¡qy|xm¡ 

en el Decrq¡ pêWzpqyzu¡§mou{z  pq ±¹¹´ }¢q q  £m ~q¡mxxm~ o{z upq~mnxqyqz¡ myn qx Rqo~q¡ 

de 2012. 

- La secretària aclareix que els que no són funcionaris ni tenen cap relació estatutària amb la 

CAIB cobraran a través del compte que varen autoritzar en el seu moment per cobrar les 

indemnitzacions per assistència a les reunions del CEIB. Afegeix que, en el cas dels 

r¢zou{zm~u Ã o{n~m~mz m ¡~m£=  pqx o{y|¡q {z  qêx  uzs~q  m xm zGyuzmÃ m q¥oq|ouF rq¡m pq xq  

despeses derivades del desplaçament des de les altres illes, que també es cobraran a través 

del compte que varen autoritzar per indemnitzacions de les reunions del CEIB.  

 

3. Rqnm¡ u m|~{£mouFÃ  u q om¢Ã pq xm |~{|{ ¡m pq |~{oqpuyqz¡ |qx pqnm¡ u |~q m pêmo{~p  

~qxm¡u£m m xêqxmn{~mouF pqx |~{vqo¡q pq y{puruomouF pq xm Llei de Consells Escolars de les Illes 

Balears. 

Sx |~q upqz¡ ~qo{~pm }¢q  êtm qz£um¡ xm |~{|{ ¡m pq |~{oqpuyqz¡ |q~ p¢~ m ¡q~yq xm 

modificació de la Llei de consells escolars als membres del Ple, i reitera que és un dels 

encàrrecs que li va fer el consellq~ m |~uzou|u pq xqsu xm¡¢~m¿ S¥|xuom }¢q q  ¡~mo¡m pê¢z 

procediment que no està regulat pel Reglament i considera que la forma de procedir més 

adequada seria la que es preveu per la modificació del Reglament, seguint especialment els 

articles 54 i 55 de lêq yqz¡m¡ ~qsxmyqz¡Ã |q~ xm  q£m  uyuxu¡¢p¿ Q{y¢zuom }¢q xm Q^ £m m|~{£m~ 

}¢q  êuzuou8  qx |~{oqpuyqz¡ |q~ ¶ £{¡  m rm£{~Ã ° qz o{z¡~m u ° qz nxmzo u xm |~{|{ ¡m pq 

|~{oqpuyqz¡ |q~ ¢zmzuyu¡m¡¿ S¥|xuom }¢q pq r{~ym |~u{~u¡8~um  êtmz pq y{puruom~ ² m |qo¡q À 

la composició del CEIB, incorporant aquells membres que vénen establerts per llei amb la 

|{  unuxu¡m¡ }¢q  êuzo{~|{~uz mx¡~q  qz¡u¡m¡  { {~smzu yq Ã u uzo~qyqz¡mz¡ { z{ qx z{yn~q ¡{¡mx 

pq yqyn~q  mo¡¢mxÃ xêqxqoouF pq xm |~q up>zoumÃ }¢q |{p~um  q~ |~{|{ mda pel mateix CEIB, en 

¡q~oq~ xx{oÃ xq  o{y|q¡>zouq  pqx QSWP¿ Ooxm~qu¥ }¢q m y=  pêm}¢q ¡  ¡~q  m |qo¡q  q  |{pqz rq~ 

mx¡~q  |~{|{ ¡q  pq y{puruomouF¿ O o{z¡uz¢mouF q¥|{ m xm |~{|{ ¡m pq |~{oqpuyqz¡ }¢q  êtm 

enviat a tots els consellers i que ha estat aprovada per la Comissió Permanent. 

 

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ ~qo{~pm }¢q qx yq  pêms{ ¡Ã  qs{z  qx `qsxmyqz¡ pqx QSWPÃ =  uzt8nux u 

|q~ ¡mz¡Ã o{z£uzp~um y{puruom~ qx |q~A{pq pêm|{~¡mou{z  }¢q rus¢~m m xm |~{|{ ¡m¿ Orqsqu¥ }¢q 

el document hauria de parlar en tot moment de proposta de modificació i no de modificació, 

ja que, no és competència del CEIB modificar la Llei. 

 

aêmo{~pm }¢q qx ¡q~yuzu pêm|{~¡mou{z  momnu pum ²¹ pê{o¡¢n~q u  ¢n ¡u¡¢u~ qz ¡{¡ qx ¡q¥¡ 

modificació per proposta de modificació. 

 

El Sr. Antoni Baos vol explicar perquè avui, de la mateixa manera que ho varen fer a la CP, 

votaran en contra del procediment. Fa constar que no estan en contra de la modificació de la 

xxqu  uzF }¢q xm |~{|{ ¡m  ¢~¡u pqx QSWP qz xx{o pq xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u cziversitat. 

Considera que no és una fórmula democràtica. 

 

La Sra. Pepita Costa mostra la seva sorpresa davant la qualificació de la proposta com a no 

pqy{o~8¡uom }¢mz o{z upq~m }¢q qx }¢q q  |~q¡=z =  o{z£q~¡u~ qx QSWP qz ¢z G~smz pê{z qymzu 
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la voluntat de la comunitat educativa. 

 

Sx a~¿ Oz¡{zu Pm{  q¥|{ m }¢q }¢mx q£{x xxqu tm pêqymzm~ pq xêG~smz pqx }¢mx pq|>zÃ qz m}¢q ¡ 

om  xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡¿  

 

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ }¢mxuruom qx |~{oqpuyqz¡ pêm¡A|uoÃ vm }¢qÃ o{z upq~m }¢q qx |~{o=s 

lògic seria que la Conselleria adreçàs un document de propostes al CEIB perquè es fessin 

aportacions.  

 

La Sra. Pepita Costa fa al·lusió a les crítiques que es feren al conseller a una reunió del Ple del 

CEIB pel nomenament unilateral del president i a la resposta del conseller en el sentit que era 

rquzm pqx  yqyn~q  pqx QSWP |~{|{ m~ xm r{~ym pq r¢zou{zmyqz¡ pêm}¢q ¡ G~smz u pêqxqoouF 

del seu president. 

 

El Sr. Gabriel Caldentey vol fer constar que en cap moment ha parlat que el procediment fos 

anticonstu¡¢ou{zmx ~qo{~pm }¢q tu tm ¢zm xxqu pq o{z qxx  q o{xm~  qz xê8ynu¡ q ¡m¡mx }¢q 

estableix el caràcter consultiu del Consell Escolar de les Illes Balears, encara que no hi estiguin 

pêmo{~p¿ 

 

El president manifesta que, dins el marc de la llei, el Reglament dona la possibilitat al CEIB de 

fer propostes al conseller sobre els temes que els seus membres consideren oportú. Afegeix 

que les propostes de modificació de la llei no trepitgen les competències dels responsables de 

legislar.  

 

Es passa a la votació de la proposta de procediment amb les modificacions acordades i 

 êm|~{£m |q~À 

Vots a favor 26 

Vots en contra 2 

Vots en blanc 5 

 

4. Debat i aprovació, si escau, de les propostes de modificació del Reglament pê{~smzu¡§mouF u 

funcionament del CEIB avalades per dos terços de la Comissió Permanent. 

El president informa que la proposta de modificació del Reglament per adequar-lo a la Llei 

7/2016, de 17 de maig, de modificació del text refós de la Llei de consells escolars de les Illes 

Balears i millorar altres aspectes del seu contingut, regulada pels articles 54 i 55 del mateix 

Reglament i avalada per 2/3 de la CP, no ha tengut cap esmena.  

 

La Sra. Antònia Font demana com va transcórrer el debat de les aportacions que va fer UOB 

dia 20 de setembre de 2016 i que havien de ser revisades per la CP, ja que, han comprovat 

que es desestimaren totes. Per altra banda, demana si des del CEIB es pot elaborar un model 

pêm£mx |q~ om {  o{y xq  |~{|{ ¡q  pq y{puruomouF pqx `qsxmyqz¡ |xmz¡qvmpq  |q~ qz¡u¡m¡  

representades en el CEIB i que necessiten ser avalades per 1/3 dels membres del Ple. 

 

El president respon que la CP va optar per limitar les modificacions a aquelles que venien 

donades per la modificació de la composició dels membres del CEIB establerta per la Llei 

7/2016, a les dues recomanades pels Serveis Jurídics i a alguns aspectes tècnics, perquè es va 
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considerar que amb posterioritat, amb la modificació més en profunditat de la Llei de 

Q{z qxx  S o{xm~ Ã  êtm¢~um pq ¡{~zm~ m y{puruom~ qx `qsxmyqz¡¿ `qo{~pm }¢q q  £m~qn 

pq q ¡uym~ m}¢qxxq  }¢q rquqz ~qrq~>zoum m xm r{~ym pêqxqoouF pqx  yqyn~q  pq xm Q^Ã |q~}¢> 

q~m y{x¡ o{y|xuom¡ q ¡mnxu~ ¢z mx¡~q  u ¡qym¿ Orqsqu¥ }¢q xq  mo¡q  pq xm Q^ q ¡mz m xêmnm ¡ pq 

¡{¡  qx  yqyn~q  pqx ^xq u }¢q |qx }¢q rm m xêqxmn{~mouF pê¢z y{pqx pêm£mxÃ z{ tu tm om| 

problema.  

 

La Sra. Antònia Font posa de manifest que de les modificacions proposades per la CP en el 

 q¡qyn~q pq ±¹¹¶ z{ zêtm omus¢pm om| u ruz  u ¡{¡  q zêtmz uzo{~|{~m¡ qz ~qxmouF myn qx  

articles 11.4, 19.2 i 55, que suposa que són les recomanades pels Serveis Jurídics, però que de 

xq  pêc]P z{  q zêtm mooq|¡mpm om|¿ Orqsqu¥ }¢qÃ qz ¡{¡ om Ã o{z ¢x¡m~mz xq  mo¡q ¿ 

 

O o{z¡uz¢mouF q  |m  m m xm £{¡mouF pq xm |~{|{ ¡m u  êm|~{£m |q~À 
 

Vots a favor 31 

Vots en contra 1 

Vots en blanc 1 

 

5. Debat i aprovació, si escau, del Projecte d'Ordre de la consellera de Salut de creació de 

fitxers i de modificació d'alguns dels existents que contenen dades de caràcter personal de la 

Conselleria de Salut (Informe 03/2017). 

La Sra. Joana Maria Mas, |{zqz¡ pq xêWzr{~yqÃ q¥|{ m qx o{z¡uzs¢¡ pqx |~{vqo¡q pê]~p~q u 

q¥|xuom }¢q z{y=  tu £m tm£q~ ¢zm m|{~¡mouF pq xêabSWÃ }¢q xm Q^ £m o{z upq~m~ }¢q  êtm£um 

pêuzo{~|{~m~Ã m |~{|{ ¡m pq xm |{zqz¡Ã o{y ¢zm ~qrxq¥uF m xêm|m~¡m¡ pq Q]\aWRS`OQW]\a 

GENERALS, amb el text següent: 

 

Sz ~qxmouF mx o{z¡uzs¢¡ pq xêOzzq¥ ±Ã uz ¡qy xêmpyuzu ¡~mouF |Knxuom m |~qzp~qÃ pq ymzq~m 

¢~sqz¡Ã ¡{¡q  xq  yq ¢~q  zqoq  8~uq  |q~ ¡mx pq sm~mz¡u~ xêqxuyuzmouF pq xêmyumz¡ q¥u ¡qz¡ pq 

¡{¡  qx  qpuruou  }¢q pêqxxm pq|qzqzÃ |q~ q£u¡m~ qx  perills que es poden derivar a totes les 

persones que hi estan exposades. 

 

Per altra banda, uz ¡qy xêmpyuzu ¡~mouF m xm ~qmxu¡§mouF Õqz qx om  }¢q z{  êtmsu rq¡Ö pê¢z q ¡¢pu 

pq xq  o{z q}J>zouq  }¢q  êtmsuz |{s¢¡ pq~u£m~ pq xm |~q >zoum pêm}¢q ¡ ym¡q~umxÃ sobre les 

|q~ {zq  }¢q tu tmz q ¡m¡ q¥|{ mpq  qz qx  qpuruou  }¢q pq|qzqz pq xêmpyuzu ¡~mouF¿ 

 

Zm |{zqz¡ uzr{~ym }¢q ca] tm |~q qz¡m¡ ¢zm q yqzm qz ~qxmouF myn qx o{z¡uzs¢¡ pq xêmzzq¥ 

2 aprovat per la CP que proposa eliminar el que està tatxat i afegir el que figura en negreta: 

 

Sz ~qxmouF mx o{z¡uzs¢¡ pq xêOzzq¥ ±Ã uz ¡qy xêmpyuzu ¡~mouF |Knxuom m |~qzp~qÃ pq ymzq~m 

¢~sqz¡Ã ¡{¡q  xq  yq ¢~q  zqoq  8~uq  |q~ ¡mx pq sm~mz¡u~ u £q¡xxm~ xêqxuyuzmouF pq xêmyumz¡ 

existent de tots qx  qpuruou  }¢q pêqxxm pq|qzqz pq ¡uzm¡  m xêK  q o{xm~Ã |q~ q£u¡m~ qx  |q~uxx  }¢q 

es poden derivar a totes les persones que hi estan exposades.  

 

Per altra banda, uz ¡qy xêmpyuzu ¡~mouF m xm ~qmxu¡§mouF Õqz qx om  }¢q z{  êtmsu rq¡Ö pê¢z q ¡¢pu 

pq xq  o{z q}J>zouq  }¢q  êtmsuz |{s¢¡ pq~u£m~ pq xm |~q >zoum pêm}¢q ¡ ym¡q~umxÃ  {n~q xq  

persones que hi han estat exposades en els edificis }¢q pq|qzqz pq xêmpyuzu ¡~mouF destinats a 

xêK  q o{xm~¿ 
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La ponent considera que una ordre de la Conselleria de Salut no es pot restringir als edificis 

pêK  q o{xm~ u |q~ ¡mz¡ z{y=  m  ¢yu~um xm |m~¡ pq xêq yqzm }¢q |~{|{ m mrqsu~À u £q¡xxm~ 

després de: per tal de garantir. 

 

El Sr. Jordi Gual defensa que la seva esmena és més àmplia i no més restrictiva. Contempla la 

upqm }¢q  êtm pq £q¡xxm~ |q~ ¡{¡  qx  qpuruou  ¡mz¡ qx  }¢q pq|qzqz pq xêmpyuzu ¡~mouF o{y qx  

que no hi depenen. Afegeix que podria acceptar una transaccional si es considera que el 

redactat no és prou clar. 

 

Zm |{zqz¡ ymzurq ¡m }¢q xêmpyuzu ¡~mouF z{ q  |{¡ rq~ ~q |{z mnxq pq xêqxuyuzmouF pq xêmyumz¡ 

dels edificis sobre els quals no té competències. 

 

aêmo{~pm |q~ ¢zmzuyu¡m¡ mp{|¡m~ qx ~qpmo¡m¡  qsJqz¡À 

 

Sz ~qxmouF mx o{z¡uzs¢¡ pq xêOzzq¥ ±Ã uz ¡qy xêmpyuzu ¡~mouF |Knxuom m |~qzp~qÃ pq ymzq~m 

urgent, totes les mesures necessàries per tal de ga~mz¡u~ u £q¡xxm~ |q~ xêqxuyuzmouF pq xêmyumz¡ 

q¥u ¡qz¡ pq ¡{¡  qx  qpuruou  pêK  |KnxuoÃ |q~ q£u¡m~ qx  |q~uxx  }¢q q  |{pqz pq~u£m~ m ¡{¡q  xq  

persones que hi estan exposades. 

 

Per altra banda, uz ¡qy xêmpyuzu ¡~mouF m xm ~qmxu¡§mouF Õqz qx om  }¢q z{  êtmsu rq¡Ö pê¢z q ¡¢pu 

pq xq  o{z q}J>zouq  }¢q  êtmsuz |{s¢¡ pq~u£m~ pq xm |~q >zoum pêm}¢q ¡ ym¡q~umxÃ  {n~q xq  

|q~ {zq  }¢q tu tmz q ¡m¡ q¥|{ mpq  qz ¡{¡  qx  qpuruou  pêK  |Knxuo¿ 

 

Sx |~q upqz¡  {¡yq¡ m £{¡mouF xêWzr{~yq ²Ñ±¹°¶ u  êm|~{£m |q~ ¢zmzuyu¡mt. 

 

6. Rqnm¡ u m|~{£mouFÃ  u q om¢Ã pqx |~{vqo¡q pêWzr{~yq  {n~q xÞq n{~~mz¦ pê]~p~q pqx o{z qxxq~ 

pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡Ã |q~ xm }¢mx  êq ¡mnxqu¥qz qx  ~q}¢u u¡  pq xq  ¡u¡¢xmou{z  pqx 

|~{rq  {~m¡ z{ ¢zu£q~ u¡m~u qz ym¡>~um pêqz qz¦myqz¡ pq u qz om¡mx8 i la formació per obtenir-

xq Ã q  ~qs¢xqz xq  o{zpuou{z  pq xêq¥qy|ouF pq xêm£mx¢mouF pq xm xxqzs¢m u xu¡q~m¡¢~m om¡mxmzq  

en els ensenyaments no universitaris i es determinen les funcions i la composició de la 

Q{yu  uF b>ozuom pêO  q  {~myqz¡ |q~ m xêSz qnyament de i en Llengua Catalana (Informe 

04/2017).  

Zm a~m¿ [m~um Oz¡Gzum T{z¡Ã |{zqz¡ pq xêWzr{~yqÃ q¥|{ m }¢q £m~qz |~q qz¡m~ m|{~¡mou{z À 

CEiU, UIB, PAS, UOB, USO, FSIE, STEI i COAPA. Explica que es varen debatre en profunditat 

a la reunió de la ComissuF S |qoAruom pê]~pqzmouF u Wzz{£mouF pqx au ¡qym Sp¢om¡u¢ pq pum ³ 

pq ymus u q  £m~qz o{z qz ¢m~ xq  }¢q tm£um pq ~qo{xxu~ xêWzr{~yq¿ Orqsqu¥ }¢q xm Q^ £m  qs¢u~ 

un procés similar a la reunió de 16 de maig. A continuació exposa que FSIE, FERE-CECA-

ECIB i USO varen presentar esmenes.  

A continuació, la ponent explica que FSIE torna presentar com a esmenes les aportacions que 

£m rq~ m xêq n{~~mz¦ pê]~p~q |q~}¢> z{ xq  £m~qz |{pq~ pqrqz m~ zu m xm o{yu  uF q |qoAruom zu m 

la CP. 

El Sr. Antoni Sacarés presenta xêq yqzm }¢q pu¢À Orqsu~ m xêm~¡uoxq ²¿± pq xê]~p~qÀ 

 

...o qualsevol títol de llicenciat de l'àrea d'Humanitats o qualsevol títol oficial de Graduat o 

Graduada de la branca de coneixement d'Arts i Humanitats, i, a més, acreditar una 

experiència docent o una formació superior adequada per impartir el currículum de la 

ym¡>~um o{~~q |{zqz¡  qs{z  mxxG ~qs¢xm¡ m xêm~¡uoxq ² pq xÅ`R ·µ¹Ñ±¹°¹Ã de 2 de julio, por el 
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que se regulan las condiciones de formación inicial del profesorado de los centros privados 

para ejercer la docencia en las enseñanzas de educación secundaria obligatoria o de 

bachillerato. 

 

Q{z upq~qz }¢q xê]~p~q |{p~um q ¡mnxu~ ¢zq  o{zpuou{z  |q~ rq~ |{  unxq xêtmnuxu¡mouF |q~ 

|{pq~ uy|m~¡u~ xxqzs¢m om¡mxmzm m m}¢q ¡  |~{rq  u{zmx  myn ¡u¡¢xmouF pêtumanitats i amb 

q¥|q~u>zoum p{oqz¡ pqy{ ¡~mpm¿ Q~q¢qz }¢q  êq ¡8 |~{p¢uz¡ ¢zm pu o~uyuzmouF m rm£{~ pqx  

titulats en filologia catalana i desfavorable als titulats en altres filologies o carreres 

pêt¢ymzu¡m¡ ¿ Wzr{~yqz }¢q mx¡~q  o{y¢zu¡m¡  qz xxqzs¢m |~G|ia no són tan estrictes i posa 

com a exemple el cas de Catalunya.  

 

La ponent argumenta que: 

1. czm ¡u¡¢xmouF pêt¢ymzu¡m¡  q  |{¡ tm£q~ rq¡ ¡{¡m qz om ¡qxx8 u qx zu£qxx Q pq o{zqu¥qyqz¡  pq 

llengua catalana no garanteix el nivell de coneixements de la literatura catalana ni del seu 

context polític-històric. 

 

2. Rq  pq xêmz¦ ±¹¹¹ q¥u ¡qu¥ ¢zm z{~ym¡u£m }¢q ~qs¢xm xq  ¡u¡¢xmou{z  u }¢q q  £m p{zm~ ¢z 

termini fins al juliol de 2016 perquè els mestres i professors poguessin regularitzar la seva 

titulació tant a xêqz qz¦myqz¡ |Knxuo o{y mx o{zoq~¡m¡¿ Orqsqu¥ }¢qÃ o{z ¢x¡mpm xm Q{z qxxq~um 

pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡Ã tu tm y{x¡ |{o |~{rq  {~m¡ }¢q z{ tm ~qs¢xm~u¡§m¡ xm  q£m ¡u¡¢xmouF u 

qz m}¢q ¡  om {   êtm rq¡ ¢z |xm q |qoAruo¿ 

 

El Sr. Marc González dona suport a lêq yqzm pq TaWS u o{z upq~m zqoq  m~uÃ qz qx om  pqx 

professorat que té una formació lingüística en llengua castellana o anglesa, establir un 

mecanisme per suplir les titulacions idònies per aquestes titulacions més uns crèdits 

addicionals amb llengua i literatura catalanes, de la mateixa manera que es fa en altres 

o{y¢zu¡m¡  myn xxqzs¢m |~G|um¿ Q{z upq~m }¢q z{  êtmz pq |{ m~ qz¡~qnmzo  u  êtm pq 

facilitar el procés. 

 

Sx a~¿ b{yq¢ Pm~oqxF uzr{~ym }¢q qx [uzu ¡q~u pêSp¢omouF ~qs¢xm }¢q ¢z xxuoqzoum¡ qz 

humanitats per impartir una llengua estrangera necessita 120 crèdits de formació de la 

xxqzs¢m }¢q q  ¡~mo¡uÃ u qz omz£uÃ xm Q{yu  uF b>ozuom pêO  q  {~myqz¡Ã |q~ |{pq~ uy|m~¡u~ 

llengua i literatura catalana, ha convertit els 120 crèdits en 75, tant al professorat de 

xêqz qz¦myqz¡ |Knxuo o{y mx pq xêqz qz¦myqz¡ o{zoq~¡m¡ u }¢q |q~ ¡mz¡Ã z{ dona suport a 

xêq yqzm pq TaWS¿ Orqsqu¥ }¢q z{y=  o{zqu¥ ¢z om  myn |~{nxqyq  |q~ m  {xu~ qx zu£qxx 

pêq¥us>zoum¿ 

 

La Sra. Joana Maria Mas considera que aquesta comunitat ja ha facilitat prou el procés de 

regularització. 

 

Sx a~¿ Oz¡{zu amom~=  £{x ym¡u m~ }¢q xm  q£m q yqzm z{ z{y=  rm ~qrq~>zoum m xêqz qz¦myqz¡ 

concertat. 

 

Sx a~¿ Umn~uqx Qmxpqz¡q¦ uz¡q~£= |q~ q¥|xuom~ }¢q m Qm¡mx¢z¦m qx zu£qxx pêq¥us>zoum =  y=  mx¡Ã vm 

que, p~{rq  {~m¡ pêt¢ymzu¡m¡   q xu q¥usqu¥ ¢z y8 ¡q~ pq Llengua i Literatura Catalana.  
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Sx |~q upqz¡  {¡yq¡ xêq yqzm m £{¡mouF u z{  êm|~{£m |q~ À 

 

Vots a favor 7 

Vots en contra 23 

Vots en blanc 2 

 

Zm |{zqz¡ uzr{~ym }¢q mooq|¡m xq  p¢q  q yqzq  pêca] }¢q pemanen: 

1. O xêm~¡uoxq ´¿²  ¢n ¡u¡¢u~ q ¡mnxu~mz |q~ |~{y{¢~mz u mrqsu~ m¡qzqz¡ mx   q¢  uz¡q~q  {  u 

inquietuds després de capacitació. 

2. [mz¡qzu~ qx ~qpmo¡m¡ {~usuzmx pqx  qs{z m|m~¡m¡ pq xêm~¡uoxq ·¿  

 

El president demana si hi ha alguna objecció. No havent-hi cap manifestació en contra, 

}¢qpqz m|~{£mpq  xq  p¢q  q yqzq  pêca]¿ 

Es continua amb les dues esmenes de FERE-CECA-ECIB, que la ponent no assumeix.  

Sx a~¿ [m~o U{z§7xq§ pqrqz m xm  q£m q yqzm pêmppuouF }¢q |~{|{ m uzo{~|{~m~ ¢zm 

disposició addicional quarta per tal de facilitar la incorporació de professionals docents amb 

xm ¡u¡¢xmouF mpuqz¡ |~{£uzqz¡  pêmx¡~q  o{y¢zu¡m¡  m¢¡Gz{yq  u rmouxu¡m~ xm xxu¢~q ou~o¢xmouF pq 

treballadors dins el territori espanyol, de conformitat amb els articles 14 i 19 de la 

Constitució. 

Zm |~{|{ ¡m pqx ¡q¥¡ pq xêq yqz¡mzpm pu |{ uouF =  qx  qsJqz¡À 

El professorat de centres privats, concertats o no concertats, que provengui de comunitats 

autònomes allà on la llengua catalana no sigui cooficial, sempre i quan reuneixi la resta de 

~q}¢u u¡  pq ¡u¡¢xmouF q¥usunxq Ã pu |{ m~8 pê¢z |q~A{pq ¡~mz u¡{~u ad personam de quatre anys 

per assolir el nivell de coneixement de la llengua catalana establert per aquesta Ordre. 

 

Argumenta que és una reivindicació de les patronals i els sindicats del sector concertat que el 

|~{rq  {~m¡ pêmx¡~q  o{y¢zu¡m¡  m¢¡Gz{yq  z{ om¡mxmz{|m~xmz¡  pu |{ uz pê¢z ¡q~yuzu |q~ 

{n¡qzu~ xm ¡u¡¢xmouF }¢q xm z{~ym¡u£m q¥usqu¥Ã  qz q xm |~q¡qz uF pq pu |qz m~ pê¢z ~q}¢u u¡¿ 

 

Zm |{zqz¡ ymzurq ¡m }¢q z{ m  ¢yqu¥ xêq yqzm |q~}¢> o{z upq~m }¢qÃ pq  pq xêm|~{£mouF pq 

xêS ¡m¡¢¡ pêO¢¡{z{yum }¢q £m pqoxm~m~ xm Zxqzs¢m Qm¡mxmzm o{y m xxqzs¢m {ruoumx m xq  Wxxq  

Pmxqm~ Ã q  o{z¡qy|xm }¢q tu tm pêtm£q~ qz qz¦myqz¡ qz català i en conseqüència professorat 

preparat per impartir-x{¿ Orqsqu¥ }¢qÃ m y=  pq xm ¡u¡¢xmouF momp>yuomÃ  êtm pq ¡qzu~ xm 

om|mou¡mouF |q~ xêqz qz¦myqz¡ qz català. Concreta la normativa que ho regula. 

 

Sx a~¿ [m~o U{z§7xq§ ~qu¡q~m }¢q qz om| y{yqz¡  êtmz |{ m¡ qz }Jq ¡uF qx  ~q}¢u u¡  |q~ 

impartir docència amb llengua catalana, sinó que es demana un període transitori per assolir-

x{ ¿ ^{ m pq ymzurq ¡ }¢q qx Rqo~q¡ pq [Azuy  o{z¡qy|xm }¢q  êtm pq rq~ ¢z yAzuy pqx ´¹ % 

en llengua catalana i que per tant pot haver-hi centres que facin un 50 % amb altres llengües. 

S¥|xuom }¢q m}¢q ¡ rq¡ z{ uy|qpu~um }¢q ¢z |~{rq  {~ pq |xm¯m¡ pq  pê¢zm mx¡~m o{y¢zu¡m¡ 

autònoma, que no tengui com a llengua pròpia el català, pugui impartir durant quatre anys 

classes en castellà i, una vegada superat aquest període transitori, pugui impartir classes amb 

llengua catalana. 

 

Sx a~¿ b{yq¢ Pm~oqxF rm o{z ¡m~ }¢q qzom~m }¢q  êq ¡mnxA  ¢z |q~A{pq ¡~mz u¡{~u qz m}¢q ¡m 

]~p~qÃ qx Rqo~q¡ °°´Ñ±¹¹°Ã pq °³ pq  q¡qyn~qÃ |qx }¢mx q  ~qs¢xm xêq¥us>zoum pq o{zqu¥qyqz¡ 
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de les llengües oficials al personal docent, determina que el professorat, tant de pública com 

de concertada, per poder impartir docència amb llengua catalana, ha de tenir el certificat de 

capacitació. 

 

S  |m  m m xm £{¡mouF pq xêq yqzm u z{  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 7 

Vots en contra 23 

Vots en blanc 1 

 

Sx a~¿ [m~o U{z§7xq§ ~q¡u~m xm  qs{zm q yqzm pêmppuouF pq TS`S-CECA-ECIB que proposava 

uzo{~|{~m~ m xê]~p~q ¢zm pu |{ uouF ¡~mz u¡G~um  qs{zm |q~ ¡mx pq |~{¡qsu~ qx  p~q¡  pqx  

treballadors en matèria de revisió dels actes administratiu  }¢q qx  nqzqruouqzÃ pêmo{~p myn 

els articles 107 i següents de la Llei 39/2015, amb el text següent: 

 

Zêq¥us>zoum pq xm ¡u¡¢xmouF mpuqz¡ qz ym¡>~um pêqz qz¦myqz¡ qz xxqzs¢m om¡mxmzm mx |~{rq  {~m¡ 

de centres privats, concertats o no concertats, i les seves conseqüències jurídiques, 

 êmpq}¢m~mz mx }¢q q ¡mnxqu¥ xm Zxqu ²¸Ñ±¹°´Ã pê° pê{o¡¢n~qÃ pq ^~{oqpuyqz¡ Opyuzu ¡~m¡u¢ 

Q{yK pq xq  Opyuzu ¡~mou{z  ^Knxu}¢q Ã qz ym¡>~um pq ~q£u uF pê{ruou pqx  mo¡q  

administratius. 

 

S  |~{oqpqu¥ m xm £{¡mouF pq xêWzr{~yq ³Ñ±¹°¶ u  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 23 

Vots en contra 7 

Vots en blanc 1 

 

Zm a~m¿ Oz¡Gzum T{z¡ ymzurq ¡m }¢q qx  uzpuom¡ }¢q ~q|~q qz¡m q  ~q q~£m qx p~q¡ pêqyq¡~q ¢z 

£{¡ |m~¡uo¢xm~ m xêWzr{~yq ³Ñ±¹°¶ |q~}¢> ~qn¢¡sqz xm |{  unuxu¡m¡ pq xêq¥qy|ouF¿  

 

La S~m¿ [m~um Oz¡Gzum T{z¡Ã ~qo{~pm }¢q xêq¥qy|ouF q ¡8 ~qs¢xmpm |q~ xm Zxqu pq \{~ymxu¡§mouF 

Lingüística. 

 

Sx a~¿ Oz¡{zu amom~= Ã qz z{y pq TaWSÃ ymzurq ¡m xm uz¡qzouF pêqyq¡~q ¢z £{¡ |m~¡uo¢xm~¿ 

A continuació, la Sra. Antònia Font, lliura el vot particular. 

 

7. Debat i aprovació, si escau, de xêWzr{~yq pqx au ¡qym Sp¢om¡u¢ pqx o¢~  ±¹°²-14. 

Sx |~q upqz¡ q¥|xuom xq  puruo¢x¡m¡   {~supq  m xêt{~m pq ~qom|¡m~ xq  pmpq  |q~ p¢~ m ¡q~yq 

xêqxmn{~mouF pê¢z Wzr{~yq }¢q o{~~q |{zum m xêq}¢u| mz¡q~u{~ pqx QSWP¿ Tm o{z tar que es va 

decidir dur-x{ m ¡q~yq |q~ ¢zm }Jq ¡uF pq o{z¡uz¢@¡m¡Ã vm }¢qÃ pq  pq xêuzuou pqx QSWP ymu  êtm 

deixat de fer i que ja estan en procés els informes corresponents als cursos 2014-15 i 2015-

16. Afegeix que, com a novetat, a la introducció es fa especial esment a la conflictiva situació 

socioeducativa que es va viure i la seva incidència en el món educatiu. Comunica que la CP ha 

rq¡ m|{~¡mou{z  }¢q  êtmz uzoxG  u }¢q `{ q~ Oym¡ tm q ¡m¡ xm ¡>ozuom qzom~~qsmpm pêqxmn{~m~-

lo.  
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Es passa a la votació pq xêWaS ±¹°²-°³ u  êm|~{£m |q~À 

 

Vots a favor 25 

Vots en contra 0 

Vots en blanc 3 

 

8. Aprovació, si escau, de la [qyG~um pqx QSWP pq xêmz¦ ±¹°µ. 

El president explica que aquesta memòria ha estat revisada i aprovada per unanimitat a la CP 

i que a petició de la mateixa inclou una memòria econòmica més detallada que la de la 

[qyG~um pq xêmz¦ ±¹°´¿ Afegeix que no hi hagut aportacions ni esmenes. 

 

Sx a~¿ Sz~uo ^{§{ rqxuou¡m xêq}¢u| pqx QSWP |q~ xm ¡m om pêqxmn{~mouF pq xm yqyG~um u pqymzm  u 

el superàvit del pressupost obeeix a una bona gestió o si hi ha projectes que al final no es 

desenvolupen. 

 

Sx a~¿ ^q~q Qm~~uF ~q |{z }¢q qx £{x¢y pq ~q¢zu{z  |~qoq|¡u£q  pêm}¢q ¡ mz¦ z{ tm |q~y>  p¢~ 

a terme altres projectes que haguessin suposat un increment de la despesa. Per altra banda, 

recorda que el fet de no haver-se revertit les retallades amb les indemnitzacions per 

assistència dels membres del CEIB, la impossibilitat de poder gastar en alguns capítols 

pressupostaris i la realització de reunions per videoconferència, han disminuït molt la 

despesa. Considera absurd no estalviar amb els capítols que és possible i posa com a exemple 

xq  |¢nxuomou{z  }¢q q  rmz mx ¤qn u z{ qz |m|q~¿ S  y{ ¡~m pêmo{~p myn qx a~¿ Sz~uo ^{§{.  

 

Zm a~m¿ ^q|u¡m Q{ ¡m o{z upq~m }¢q  êtm¢~um pêuz£q~¡u~ qz yu¡vmz  ¡>ozuo  |q~ yuxx{~m~ xq  

reunions per videoconferència. 

 

El Sr. Pere Carrió respon que el nostre pressupost no ens permet comprar material 

inventariable. 

 

La Sra. Laia Pons considera que no és necessari invertir en mitjans de videoconferència és 

suficient emprar els mitjans de la FELIB. 

 

Sx a~¿ ^q~q Qm~~uF uzr{~ym xm a~m¿ Zmum ^{z  }¢q xq   mxq  pq xm TSZWP u xêSPO^ q ¡m£qz 

{o¢|mpq  xm ymv{~um pqx  puq  |~q£u ¡  |q~ p¢~ m ¡q~yq xq  ~q¢zu{z  pq ^mo¡q |q~ xêSp¢omouF |q~ 

videoconferència i es varen haver de dur a terme a través del CEP. 

 

Sx a~¿ b{yq¢ Pm~oqxF o{z upq~m }¢q  êtm pêuz u ¡u~ |q~}¢> xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u 

czu£q~ u¡m¡ pu |{ u pê¢z n{z  u ¡qym pq £upq{o{zrq~>zoum¿ 

 

El Sr. Alberto Taranco creu convenient dedicar una partida econòmica per col·laborar i donar 

suport a les iniciatives dels consells escolars insulars previ projecte i justificació. 

 

El Sr. Pere Carrió respon que no creu que hi hagi cap impediment perquè el CEIB i els consells 

escolars insulars o municipals puguin organitzar activitats conjuntes compartint despeses a 

o8~~qo pqx  ~q |qo¡u¢  |~q  ¢|{ ¡ ¿ Orqsqu¥ }¢q  u |~q qz¡qz ¢z |~{vqo¡q  êq ¡¢pum~8 o{y p¢~-lo 

endavant conjuntament. 
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Zm a~m¿ X{mzm [m~um [m  y{ ¡~m xm  q£m |~q{o¢|mouF |q~ xêmn >zoum pq xêmx¢yzm¡ qz ql CEIB i 

proposa que es faci alguna activitat que pugui motivar la seva assistència. 

 

El Sr. Pere Carrió recorda que ha intentat reiteradament que els alumnes nomenats ocupassin 

el seu espai i que no ho han fet ni al CEIB ni a altres organismes que hi tenen representació. 

Informa que els actuals representants cursen 2n de batxillerat i per tant segurament no 

continuaran. Afegeix que, consultada la CP, es va adreçar a Carles López de CANAE, que és 

xêuz¡q~x{o¢¡{~ tmnu¡¢mxÃ |q~ q¥|{ m~-li la situació.  

 

El Sr. Antoni Salvà suggereix que es convidi els representants de la junta de delegats dels 

mx¢yzq  pêWSa m ¢z mo¡q { ¢zm v{~zmpm |q~ rq~ |qpms{sumÃ m nmzpm pq xq  rqpq~mou{z  u 

confederacions existents. 

 

El president manifesta que es recull el suggeriment. 

 

La Sra. Guida Allés comparteix la proposta de la Sra. Joana Maria Mas perquè considera que 

 êtm pêm£mz¯m~ om| m ¢z ¡u|¢  pq r¢zou{zmyqz¡ pqx QSWP }¢q permeti la participació de 

col·xqo¡u¢  }¢q ¡qzqz om|mou¡m¡ pq y{¢~qê ¿ Wzr{~ym }¢q qx Q{z qxx S o{xm~ pq [qz{rca, que 

z{ ¡qzum ~q|~q qz¡mouF pqx  mx¢yzq Ã q  ~q¢zqu¥ yqz ¢mxyqz¡ myn ¢z s~¢| pêq ¡¢pumz¡  |q~ 

recollir les seves propostes. Considera que no es tracta de mostrar als alumnes el que fa el 

CEIB sinó demanar-los quines propostes poden fer.   

 

El Sr. Pere Carrió manifesta que està obert a aquest tipus de propostes, però que pensa que 

en aquests moments el moviment estudiantil no està massa actiu. 

 

Se sotmet a aprovació la [qyG~um pqx QSWP pq xêmz¦ ±¹°µ u  êm|~{£m |q~ ¢zmzuyu¡m¡ 

 

9. Torn obert de paraules. 

La Sra. Guida Allés presenta una iniciativa del Ple del Consell Escolar de Menorca que 

|~{|{ m uzox{¢~q puz  qx ym~o o¢~~uo¢xm~ o~u¡q~u  pq  q~£qu o{y¢zu¡m~u uÑ{ pêm|~qzqz¡m¡sq pq 

 q~£quÃ }¢q |m  m~um m r{~ym~ |m~¡ pq ²~ { ³¡ pêSa]Ã o{y tmz rq¡ m Qm¡mx¢z¦m¿ Demana que la 

Comissió Permanent decideixi si considera adient traslladar-la al Ple perquè valori si li dona 

suport.  

 

Sx a~¿ Sp¢m~p `unm¢ uzr{~ym }¢q qx aq~£qu pê]~pqzmouF Sp¢om¡u£m £m |~{|{ m~ m xêmz¡q~u{~ 

Administració que es fes a 3r i 4t una matèria de serveis socioculturals i que no es va dur 

qzpm£mz¡¿ Wzoupqu¥ qz qx rq¡ }¢q tm¢~um pêtm£q~ q ¡m¡ pq xxu¢~q o{zrus¢~mouF m¢¡{zGyuom uÃ |q~ 

tant, hagués anat en detriment de la llengua catalana. Afegeix que suposaria una modificació 

dels Decrets de currículum.  

 

El president, encara que considera que és complicat perquè suposaria una modificació dels 

currículums, explica que es pot plantejar a la CP i es presenti al Ple com una proposta de 

resolució. 

 

Zm a~m¿ ^q|u¡m |xmz¡qvm p¢q  }Jq ¡u{z  }¢q £{x }¢q  êqxq£uz m xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u 

Universitat: 

1. Fa constar que no tenen cap informació sobre la Subcomissió del Congrés de Diputats per 
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mx ^mo¡q Sp¢om¡u¢ u pqymzm mx |~q upqz¡  u pq  pêm}¢q ¡m  ¢no{yu  uF xu han sol·licitat 

informació sobre el desenvolupament de la tasca del Pacte a les Illes Balears i si el president 

pqx Q{z qxx S o{xm~ pq xêS ¡m¡ qx ¡= m  mnqz¡m¡¿  

2. S¥|{ m }¢q z{ ¡qzqz o{zqu¥qyqz¡  {n~q  u  êq ¡8 ¡~qnmxxmz¡ qz qx ^xm S ¡~m¡>suo pêSp¢omouF 

Inclusiva, que consideren imprescindible. Afegeix que els preocupa sobre tot el fet que 

mx¢yzq  pêSa] myn mpm|¡mou{z  o¢~~uo¢xm~   uszuruom¡u£q  z{ ¡u¡¢xuz u }¢q ¡qzs¢uz |~{nxqyq  

per accedir a la Formació Professional Bàsica. Considera que els Programes de Qualificació 

Inicial Específica, no afavorei¥qz xêqp¢omouF uzox¢ u£m¿ 

 

El president respon que demanarà a quin punt es troba el Pla estratègic. Pel que fa a la 

Subcomissió del Congrés de Diputats per al Pacte Educatiu, només té coneixement que estan 

finalitzant les compareixences davant aquesta subc{yu  uF u }¢q  q  ¢|{ m }¢q m |m~¡u~ pêm}¢A 

començaran a treballar. Informa que no han cridat a comparèixer ni el president del Consell 

S o{xm~ pq xêS ¡m¡ zu qx  |~q upqz¡  pq o{z qxx  q o{xm~  m¢¡{zGyuo ¿ Q{zo~q¡m }¢q qx |~q upqz¡ 

del Consell Escolar de lêS ¡m¡ qx  £m o{y¢zuom~ }¢q qx  q¢ omzmx pêuzr{~ymouF q~m qx [uzu ¡q~u 

pêSp¢omouF u }¢q pq y{yqz¡ z{ qx  tm p{zm¡ om| uzr{~ymouF¿ Orqsqu¥ }¢q pqymzm~8 

uzr{~ymouF  {n~q qx ¡qym u }¢q qx  ~q|~q qz¡mz¡  pqx  |m~q  u ym~q  pêmx¢yzq  }¢q £m~qz  q~ 

rebuts i possiblement tenen més informació.  

 

El Sr. Juan Jesús Bouzas intervé per comunicar que a la COFAECIB hi ha hagut un canvi de la 

v¢z¡m pu~qo¡u£m u }¢q xm |~q upqz¡m u z{£m ~q|~q qz¡mz¡ pêm}¢q ¡m o{zrqpq~mouF mx QSWP  q~8 xm 

Sra. Maria del Carmen Verd Llop. Afegeix que serà la darrera reunió del CEIB a la qual ell 

assistirà i manifesta el seu agraïment al president i a les tècniques del CEIB per la seva acollida 

i la seva tasca.  

 

La Sra. Pepita Costa agraeix la tasca de la Sra. Roser Amat per dur endavant, malgrat la seva 

puruo¢x¡m¡Ã xêWaS ±¹°²-14. 

 

 

Ple (22/11/2017) 

Principals temes tractats i acords adoptats. 

 

1. O|~{£mouF pq xêmo¡m pq xm  q  uF mz¡q~u{~Ã  u q om¢ Õ°²Ñ¹µÑ±¹°¶Ö¿ 

Sx |~q upqz¡  {¡yq¡ xêmo¡m m £{¡mouF u  êm|~{£m |q~ m  qz¡uyqz¡¿ 

 

2. Presa de possessió de nous membres del CEIB, si escau. 

El president informa que hi ha hagut canvis de representants del grup de pares i mares i dona 

la benvinguda als nous consellers presents. Agraeix la tasca dels que han estat substituïts i 

lliura la credencial a la Sra. Glòria Ferrer Camps i a la Sra. Maria del Carmen Verd Llop. 

Orqsqu¥ }¢q  êtmz ~q¢zu¡ qx  o{z qxxq~  pqx s~¢| pq |m~q  u ym~q  |q~ qxqsu~ qx   q¢  

~q|~q qz¡mz¡  m xm Q{yu  uF ^q~ymzqz¡ u }¢q |q~ ¡mz¡ q  |{¡ m£mz¯m~ qx |¢z¡ µ pq xê{~p~q pqx 

dia i, si escm¢Ã ~m¡uruom~ xêqxqoouF pqx  z{¢  yqyn~q  pq xm Q{yu  uF ^q~ymzqz¡¿  
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Zxqsqu¥ xêmo¡m }¢q ~qo¢xx xm |~{|{ ¡m o{z qz ¢mpm u  êm|~{£m |q~ ¢zmzuyu¡m¡À 

 

`q|~q qz¡mz¡  m xm Q^ pqx s~¢| P Õ|m~q  u ym~q  pêmx¢yzq Ö  

Titular 1 Albert Lobo Melgar 

Suplent 1 María del Carmen Verd Llop 

Titular 2 Glòria Ferrer Camps 

Suplent 2 María Teresa Lagar Hernández 

 

3. Informacions del president. 

El president informa que: 

 

- Rum ²¹ pê{o¡¢n~q £m ruzmxu¡§m~ qx ¡q~yuzu |q~ rq~ m|{~¡mou{z  m xm Zxqu pq Q{z qxx  S oolars i en 

fe~qz xêabSWÃ qx Q{xÁlegi de Doctors i Llicenciats i el Consell Escolar de Menorca. Afegeix que, 

¢zm £qsmpm uzo{~|{~m¡  qx  z{¢  yqyn~q  pq xm Q^Ã  êqz£um~mz xq  m|{~¡mou{z  mx   q¢  

membres per començar el debat i estudi de les aportacions.  

- Demà acudirà m xm ~q¢zuF pq xm X¢z¡m pq ^m~¡uou|mouFz pqx Q{z qxx S o{xm~ pq xêS ¡m¡ |q~ 

tractar el tema de les jornades anuals i segurament per ser informats sobre el pacte educatiu 

estatal. 

- Vm q ¡m¡ o{z£{om¡ m xm ~q¢zuF pqx ^xq pqx Q{z qxx S o{xm~ pq xêS ¡m¡ |q~ m|~{£m~ xêWaS 

corresponent al curs 2015-16. 

- Els ISE del CEIB corresponents als cursos 2014-15 i 2015-16 finalment no es fan 

conjuntament. Afegeix que el corresponent al curs 2014-15 està acabat i segurament durant 

qx yq  pq sqzq~  êqz£um~8 xêq n{~~mz¦ u qx del curs 2015-16 està molt avançat.  

 

4. Wz¡q~£qzouF pqx a~¿ [m~¡A [m~ot u Qq~p8Ã o{z qxxq~ pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡  {n~q xêq¥qo¢ouF 

pqx |~q  ¢|{ ¡ pq xêq¥q~ouou mz¡q~u{~ u  {n~q xêm£mz¡|~{vqo¡q pq |~q  ¢|{ ¡ |~q£u ¡ |q~ xêmz¦ 

2018. 

El conseller agraeix a tots els assistents la seva presència. Afegeix que abans de començar la 

seva intervenció sobre els pressuposts, vol informar que el mes de desembre compareixerà 

pm£mz¡ qx aqzm¡ |q~ q¥|{ m~ qx |{ uou{zmyqz¡ pq xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡  {n~q 

qx ^mo¡q Sp¢om¡u¢ pq xêS ¡m¡¿ 

 

a{n~q xêq¥qo¢ouF pqx |~q  ¢|{ ¡ pêSp¢omouF pq ±¹°¶Ã }¢q q~m pq ··± yuxu{z  pêq¢~{ Ã uzr{~ym 

}¢q  êtm qxuyuzm¡ qx p>ruou¡ tu ¡G~uo xm }¢mx o{ m  ¢|{ m ¢z zu£qxx pêqruou>zoum uy|{~¡mz¡¿ 

 

Sobre els pressupostos de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears per al 2018, informa 

que estan emmarcats dins un acord de governabilitat, detalla que ascendeixen a 5.008 

yuxu{z  pêq¢~{ Ã u }¢q xm pq |q m z{ ruzmzoq~m  ¢|{ m ³¿¹·µ yuxu{z  pêq¢~{ Ã myn ¢z 

increment del 6,4 %. Afegeix que encara que responen a un model de finançament que no és 

just per a les Illes Balears, són els més elevats de la història de la CAIB.  

 

Sz ~qxmouF myn qx |~q  ¢|{ ¡ pêSp¢omouF |q~ m xêmz¦ ±¹°·Ã }¢q =  pq ¸²´¿¹¹¹ q¢~{  myn ¢z 

increment del 5,9 % respecte al del mz¦ ±¹°¶Ã rm o{z ¡m~ }¢q  êtmz ¡qzs¢¡ qz o{y|¡q qx  

{nvqo¡u¢  ~qmx  pq xm |{xA¡uom qp¢om¡u£mÃ xêq ¡~¢o¡¢~m mpyuzu ¡~m¡u£m pq xm }¢mx q  pu |{ m |q~ 

executar-los i la quantitat disponible per complir amb els objectius. Afegeix que són uns 

pressupostos de c{z¡uz¢@¡m¡ ~q |qo¡q pqx  pq ±¹°µ u ±¹°¶ u }¢q xêuzo~qyqz¡ qz ¡~q  mz¦  tm 
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q ¡m¡ pq °´¸ yuxu{z Ã  êtm |m  m¡ pq ¶¶´ yuxu{z  qx ±¹°´ m ¸²´ yuxu{z  qx ±¹°·¿ Q{z upq~m 

}¢q  êtm qz¡~m¡ qz ¢zm puz8yuom |{ u¡u£m |q~}¢> |~{s~q  u£myqz¡ q  £m p{zmz¡ ~q |{ ¡m m xq  

zqoq  u¡m¡  pqx  u ¡qym qp¢om¡u¢ u }¢qÃ qz qx om  pqx  oqz¡~q  uz¡qs~m¡  pêT^Ã ¢zm |m~¡ pqx 

|~q  ¢|{ ¡ pq xm Q{z qxxq~um pq b~qnmxxÃ ~q£q~¡qu¥ m Sp¢omouF¿ Orqsqu¥ }¢q  êtmz ¡qzs¢¡ y{x¡ qz 

o{y|¡q xêOo{~p [m~o  uszm¡ myn qx   uzpuom¡  pq xêqz qz¦myqz¡ |Knxuo, el conveni amb 

xêqz qz¦myqz¡ o{zoq~¡m¡ u qx p{o¢yqz¡ pq ^mo¡q |q~ xêSp¢omouF¿  

 

Apunta que augmenten les partides de totes les direccions generals exceptuant la de 

Secretaria General que ha disminuït la despesa renegociant alguns crèdits.  

 

Fa constar quq  êtm pqpuom¡ ¢zm |m~¡upm uy|{~¡mz¡ |q~ p¢~ m ¡q~yq ¢z uzo~qyqz¡ pq ²´¹ 

|~{rq  {~  }¢q v¢z¡myqz¡ myn qx  ·±¹ }¢q  êtmz uzo{~|{~m¡ pq  pq xêuzuou pq xqsu xm¡¢~m 

 ¢|{ m~mz °¿°¹¹ |~{rq  {~  y=  u }¢q xm o{z£{om¡G~um pê{|{ uou{z  pqx ±¹°· =  pq °¿¹¹¶ 

places. Comunica que es crearà el Servei de Salut Laboral de personal docent, que es 

recuperaran els complements de tutor i de cap de departament amb efectes retroactius de 

setembre de 2017 i que els interins que hagin treballat més de 160 dies cobraran els mesos 

pêq ¡u¢¿ Orqsqu¥ }¢q q  pq ¡uzm~mz ²¹¹¿¹¹¹ q¢~{  |q~ p{¡m~ qx  QSW^ pq |q~ {zmx mpyuzu ¡~m¡u¢Ã 

qzom~m }¢q xm sq ¡uF pêm}¢q ¡ |q~ {zmx z{ pq|>z pq xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u }¢q  êtm 

arribat a un acord amb els sindicats per tal que els ATE de centres públics, que vulguin, 

tenguin un contracte de 7 hores diàries durant 10 mesos. Fa constar que es consolida el 

z{yn~q pêuz |qo¡{~  pêSp¢omouF }¢q qz m}¢q ¡  y{yqz¡   Fz ±¹ pq |xmz¡uxxm u ´ |~{£u u{zmx Ã 

u }¢q  êuzo~qyqz¡m~mz ruz  m ±¸ { ²¹ m ruzmx pq xqsu xm¡¢~m¿ Rq ¡mom xêuzo~qyqz¡ pq xq  pq |q q  

de funcionament dels centres educatius públics que passen de 9.245.000 a 10.526.000 i 

xêuzo~qyqz¡ pq xm |m~¡upm pq ¡uzmpm m y{nuxum~u¿ Orqsqu¥ }¢q  êuzo~qyqz¡m qx |~q  ¢|{ ¡ pq 

xêWO_aS |q~ p¢~ m ¡q~yq xq  |~{£q  ^WaO u les proves pròpies. 

 

`qo{~pm }¢q ruz  m~m tm |m~xm¡ pq xêq o{xm |Knxuom u }¢q m~m t{ rm~8 pq xêq o{xm o{zoq~¡mpm }¢q 

defineix com un servei públic complementari, que dona ~q |{ ¡m mx ²´ð pq xêq o{xm~u¡§mouF pq 

la nostra comunitat autònoma. Exposa que el p~q  ¢|{ ¡ pêm}¢q ¡  oqz¡~q  tm |m  m¡ pq 

°·°¿¹¹¹¿¹¹¹ pêq¢~{  m °·¸¿¹¹¹¿¹¹¹Ã |q~ o~qm~ z{£q  ¢zu¡m¡ Ã uzo~qyqz¡m~ qx |q~ {zmx p{oqz¡ 

i ATE, les despeses de funcionament i la recuperació del conveni de 2008. 

 

Wzr{~ym }¢q qx |~q  ¢|{ ¡ pq xêWPWaSQ |m  m pq °´.527.431 euros el 2017 a 26.200.000 euros 

}¢q  êuzo~qyqz¡m ¡mz¡ xm |m~¡upm pêuz£q~ u{z  o{y xm pq |q~ {zmx ¡>ozuo¿ O o{z¡uz¢mouF pq¡mxxm 

algunes de les inversions en infraestructures previstes tant a curt com a llarg termini i recorda 

que a la pàgina web dq xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF q  |{pqz o{z ¢x¡m~¿  

 

Manifesta que ha parlat dels elements quantitatius de la política educativa i que ara parlarà 

pqx  qxqyqz¡  }¢mxu¡m¡u¢  u pêq}¢u¡m¡¿ Q{zo~q¡m }¢q xm |m~¡upm pqpuompm mx  mv¢¡  pq yqzvmp{~ 

és 2.300.000 euros la qual cosa suposa un increment de 200.000 euros i es mantenen les 

dedicades a reutilització de llibres de text (1.500.000 euros) i a les associacions de pares i 

ym~q  Õ²¹¹¿¹¹¹ q¢~{ Ö¿ Wzr{~ym }¢q xêWS^W ¡= ¢z |~q  ¢|{ ¡ pq ±¿¹¹¹¿¹¹¹ q¢~{  u q  o{z {xupm 

una partida de 250.000 euros |qx T{z  S o{xm~ pêSyq~s>zoum a{oumx mx  oqz¡~q  qp¢om¡u¢ ¿ 

Afegeix que la partida per la millora dels equipaments informàtics i digitals dels centres 

qp¢om¡u¢  =  pq °¿µµ¸¿¹¹¹ q¢~{  u }¢q  êuzoqyqz¡m xm |m~¡upm |~q  ¢|{ ¡8~um destinada al 

QSWP }¢q |m  m pq ¶°¿¶¹¹ q¢~{  m °¹¹¿¹¹¹ u xm pq Q{z£u£>¥u¡  êuzo~qyqz¡m ¢z ±°Ã³± ð¿ 
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Informa que la Direcció General de Formació Professional i de Formació del Professorat 

|m  m pq µ¿³²±¿¹¹¹ m ¶¿³·± yuxu{z  pêq¢~{ ¿ [mzurq ¡m }¢q q  pqpuom qspecial atezouF m xêT^Ã 

que implica la col·xmn{~mouF myn xm Q{z qxxq~um pq b~qnmxx |q~ xx¢u¡m~ o{z¡~m xêmnmzp{zmyqz¡ 

escolar myn ¢z |~q  ¢|{ ¡ |q~ m xêmz¦ 2018 que preveu un increment de la inversió per a 

xêq}¢u|myqz¡ pqx  oqz¡~q  pq r{~ymouF |~{rq  u{zmxÃ la dotació per a les despeses de 

r¢zou{zmyqz¡ pqx  ouoxq  r{~ym¡u¢  u xm uzo{~|{~mouF pq ³· |~{rq  {~  y=  pêT^¿  

 

Informa que es manté la partida destinada a Formació del Professorat (320.000 euros), i que 

q  £{x uzo~qyqz¡m~ xm |xmz¡uxxm pêSu£u  m myn ¢z assessor i crear un CEP a Calvià. 

 

Quant a la política lingüística, fa constar que el Decret de Mínims i el Decret de Llengües 

estrangeres són la base dels projectes lingüístics de centres i que tot i que la llengua vehicular 

ha de ser el català, els alumnes han de tenir competències lingüístiques amb el màxim de 

llengües. Afegeix que es mantenen els 300 auxiliars de conversa i que el pressupost del FOLC 

passa de 20.000 a 60.000 euros. Informa que hi ha una partida de 200.000 euros per dur a 

terme un progrmym pêuyyq~ uF xuzsJA ¡uom qz mzsx>  |q~ m q ¡¢pumz¡  pq  u > pq |~uy8~um u 

nm¡¥uxxq~m¡ u q  ymz¡= qx |~q  ¢|{ ¡ pq ¡uzm¡ m xêqz qz¦myqz¡ pq |q~ {zq  mp¢x¡q  o{y m 

yq ¢~m |q~ pu yuz¢u~ xêmnmzp{zmyqz¡ q o{xm~¿  

 

Fa constar que es consoliden els ensenyaments artístics superiors que volen que convergeixin 

ompm £qsmpm y=  m xm czu£q~ u¡m¡¿ Q{zo~q¡m }¢q  êtmz r¢ u{zm¡ xq  r¢zpmou{z  pq xêSaORWP u 

del Conservatori. Informa que el pressupost del Conservatori Superior és de 2.199.195 euros, 

el de lêSaORWP  êuzo~qyqnta amb un 14 ð u }¢q xêS o{xm pêO~¡ u a¢|q~u{~ pq Ru  qz¦ }¢q ¡= ¢z 

pressupost 72.000 euros oferirà el primer màster artístic a les Illes Balears. 

Rq ¡mom xêm|{~¡mouF qo{zGyuom m xm cWPÃ µ·¿±µµ¿²¸·Ã³¹ q¢~{ Ã }¢q  ¢|{ m ¢z uzo~qyqz¡ pqx 

6,9 %, per millorar la transferència per a estudiants i donar resposta a les necessitats tant de 

la carrera de Medicina com als drets sociolaborals del professorat i del personal de PAS. 

Wzr{~ym }¢q  êtu tm pêmrqsu~ ¢zm |m~¡upm mppuou{zmx pq µ¿¸¹¹¿¹¹¹ q¢~{  |q~ m xm o{z ¡~¢oció 

pq xêqpuruou Wz¡q~pq|m~¡myqz¡mx WWÃ |q~ mo{xxu~ Wzrq~yq~umÃ Tu u{¡q~8|um u ^ uo{x{sum¿  

 

5. Torn obert de paraules sobre el punt anterior. 

El president agraeix la intervenció del conseller i dona pas al torn de paraules. Demana els 

consellers que siguiz n~q¢ Ã z{ ~q|q¡qu¥uz xq  |~qs¢z¡q  pêmx¡~q  o{z qxxq~  u  êmv¢ ¡uz mx ¡qym 

}¢q qz  {o¢|m¿ Orqsqu¥ }¢q qx o{z qxxq~ pêSp¢omouF o{z¡q ¡m~8 xq  uz¡q~£qzou{z  |q~ s~¢| ¿ 

Demana que aixequin la mà els que vulguin intervenir. 

 

El Sr. Antoni Baos manifesta, a partir de la intervenció del conseller, que tenim els 

pressuposts que podem però no els que volem i demana què es pot fer per tal que els ATE i 

qx  mpyuzu ¡~m¡u¢  pq|qzs¢uz pq xm Q{z qxxq~um pêSp¢omouF u czu£q~ u¡m¡¿ 

 

El Sr. Paulí Aguiló tot i que mostra la seva satisfacció per la reactivació del conveni de 2008, 

xêmz¦ ±¹°µÃ £{x |¢z¡¢mxu¡§m~ }¢q |q~ m¡qzp~q qx }¢q q  £m |mo¡m~ |q~ xêmz¦ ±¹°·  {n~q qx  

o{y|xqyqz¡  ~q¡~un¢¡u¢ Ã xm ~qp¢oouF pq xm v{~zmpm m ±² t{~q Ã xêm|xuomouF pqx  z{¢   q¥qzzu  u 

xêuzo~qyqz¡ de dotació del personal de suport, serien necessaris 4 o 5 milions més dels 

|~q  ¢|{ ¡m¡  |q~ xêqz qz¦myqz¡ o{zoq~¡m¡¿   

 

El Sr. Enric Pozo agraeix la presència del conseller i dels directors generals i manifesta que la 


























































































































































































































